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Τρίτη 19 Οκτωβρίου 2010

Αθήνα, σήµερα στις 19 Οκτωβρίου 2010, ηµέρα Τρίτη και ώρα
18.13’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Αθανάσιο ∆αβάκη,
Βουλευτή Νοµού Λακωνίας, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Υπαλλή-
λων του Οργανισµού Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης και Κατά-
ρτισης αιτείται την ένταξη των δοκίµων και µονίµων υπαλλήλων
του Οργανισµού, που υπηρετούν µε σχέση εργασίας δηµοσίου
δικαίου σε αντίστοιχες µόνιµες προσωποπαγείς θέσεις κ.λπ..

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Ελληνικής Κοι-
νότητας Νυρεµβέργης αιτείται την διατήρηση του επίτιµου
Προξενείου Νυρεµβέργης του οποίου η αξιολόγηση καθυστερεί
από την Πρεσβεία του Βερολίνου.

3) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Νάστας,
ιερέας αιτείται την επίλυση του προβλήµατoς του, που αφορά
στην µισθολογική του κατάταξη.

4) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµο-
σπονδία Συλλόγων Ειδικού Εκπαιδευτικού Προσωπικού Ειδικής
Αγωγής (ΠΟΣΕΕΠΕΑ) ζητεί την επίλυση του προβλήµατος που
προέκυψε από ερµηνεία διατάξεων σχετικών µε θέµατα αποδο-
χών του κλάδου ∆Ε1 Ειδικού Βοηθητικού Προσωπικού Ειδικής
Αγωγής.

5) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύν-
δεσµος Τυφλών ζητεί την προστασία του χώρου από µικρή
οµάδα καταληψιών, η οποία εµποδίζει τη λειτουργία του Ειδικού
∆ηµοτικού Σχολείου και του Κέντρου Εκπαίδευσης και Αποκατά-
στασης Τυφλών Καλλιθέας.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο αίτηµα για άµεση
προώθηση των διαδικασιών που θα επιτρέψουν την επανασύν-
δεση της Πάτρας µε το θαλάσσιο µέτωπο.

7) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Ένωση Συλλόγων Γονέων και Κηδεµόνων
του Σχολείου του ∆ήµου Ελευθερών και ο Σύλλογος Γονέων και
Κηδεµόνων 1ου και 2ου ∆ηµοτικού Σχολείου Νέας Περάµου αι-
τούνται την ανέγερση κτηρίου που θα στεγάσει το 2ο ∆ηµοτικό
Σχολείο Νέας Περάµου Νοµού Καβάλας.

8) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΙΟΥΜΑΤΖΙ∆ΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι Αστυνοµικοί Νοµού Πέλλας προ-
σληφθέντες βάσει της υπ’ αρ.6000/2/10-6-στ’11/1/1989 αποφά-
σεως του Αρχηγού της Ελληνικής Αστυνοµίας ζητούν να γίνουν
µισθολογικές, βαθµολογικές και συνταξιοδοτικές διορθώσεις
ώστε να εξισωθούν τα δικαιώµατά τους µε εκείνα των συναδέλ-
φων τους.

9) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σούρπης Νοµού Μαγνησίας αι-
τείται να ενταχθούν τα δηµοτικά διαµερίσµατα του ∆ήµου του
στο Πρόγραµµα για την καταπολέµηση της νιτρορύπανσης.

10) Η Βουλευτής Α Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕ-
ΜΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανοικτή Επιτροπή
Εκπαιδευτικών Κλάδου ∆Ε01 µε είκοσι τέσσερις µήνες προϋπη-
ρεσία και παιδαγωγική κατάρτιση ΑΣΠΑΙΤΕ ζητεί να προσλη-
φθούν ως αναπληρωτές πλήρους ωραρίου, όλοι όσοι επιµορ-
φώθηκαν φέτος στην ΑΣΠΑΙΤΕ και δεν διορίστηκαν (δεκατρία
άτοµα),αφού υπάρχουν κενά στις αντίστοιχες ειδικότητες.

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις µεγάλες οφει-
λές των επιχειρήσεων προς το ΙΚΑ των περιοχών Αχαϊας, Ηλείας,
Ζακύνθου και Κεφαλληνίας.

12) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ξενοδοχείων Σητείας
ζητεί την επίλυση προβληµάτων που αντιµετωπίζει η ευρύτερη
περιοχή της Σητείας σε τοµείς που αφορούν στον τουρισµό.

13) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών Βιο-
τεχνών & Εµπόρων Νοµού Λασιθίου (ΟΕΒΕΝΑ) ζητεί την επίλυση
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θεµάτων που αφορούν την προώθηση του τοπικού τουρισµού
όπως θέµατα υποδοµών,προώθησης και διαφήµισης, οικονοµικά
θέµατα κ.λπ..

14) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Βαρθολοµιού Νοµού
Ηλείας αιτείται έκτακτη χρηµατοδότηση του ∆ήµου του για την
αποκατάστση των ζηµιών που προκλήθηκαν στο αγροτικό οδικό
δίκτο, λόγω ισχυρής βροχόπτωσης.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην παραίτηση
τριών δικαστών που υπηρετούσαν στον ΑΣΕΠ.

16) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ.Σταµατάκης Εµµανουήλ του Μι-
χαήλ ζητεί να ενηµερωθεί για το σύνολο των εισφορών που έχει
καταβάλει στον ΟΓΑ για την ασφάλισή του, προκειµένου να το
καταθέσει στον αυστριακό φορέα ασφάλισής του.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επιστολή του
προέδρου του ΕΒΕΑ που κάνει προτάσεις για άνθηση των επεν-
δύσεων.

18) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ.Κακουράκη Αικατερίνη, κάτοι-
κος Σητείας ζητεί την επίλυση προβλήµατος που προέκυψε µε
το ΙΚΑ Σητείας.

19) Οι Βουλευτές Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ , Ευ-
βοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία

η Παγχιακή Ένωση Συνταξιούχων Ναυτικών Χίου αιτείται να συ-
γκεκριµενοποιηθεί από τη ∆ιεύθυνση Υγείας Υγειονοµικού του
Οίκου Ναύτου Πειραιά ο όρος «αιτιολογηµένη γνωµάτευση ια-
τρού διαβητολόγου – ενδοκρινολόγου».

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το ∆ίκτυο ΕΠΙΒΑΤΗΣ ζητεί να κλη-
θεί στη συζήτηση του νοµοσχεδίου ,που αφορά στην εξυγίανση
του ΟΣΕ, για να καταθέσει τις απόψεις του.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Οικολόγοι Πράσινοι ζητούν να
γίνουν δεκτές οι παρατηρήσεις -προτάσεις τους όσον αφορά στο
σχέδιο νόµου για την «Εξυγίανση του ΟΣΕ».

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία ΕΣΑµεΑ ζητεί να γίνουν δεκτές οι προτάσεις της για
το νοµοσχέδιο «Εξυγίανση του ΟΣΕ».

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Οµοσπονδία Τυφλών
ζητεί να γίνουν δεκτές οι προτάσεις της για το σχέδιο νόµου
«Εξυγίανση του ΟΣΕ».

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 578/29-07-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ∆6/Φ38/
οικ19078/24-09-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Περιβάλλο-
ντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 778/04-08-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαϊτση (Βάη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/298/24-

09-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη η
ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 1742/25-08-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 36788-1/ΕΥΣ

5501/24-09-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 2065/31-08-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κατρίνη Μιχάλη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./ΓΡ.ΥΠ./ Κ.Ε./

152/24-09-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Πολιτισµού και Του-
ρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 2106/31-08-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κουβέλη Φώτιου, Λεβέντη Αθανάσιου, Τσούκαλη Νικό-
λαοου, Ψαριανού Γρηγόριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./

ΓΡ.ΥΦ./Κ.Ε./154/24-09-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Πο-
λιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 2262/03-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Εµµανουήλ Κεφαλογιάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΟ.Τ./

ΓΡ.ΑΝ.ΥΠ./Κ.Ε./167/24-09-2010 έγγραφο από τον Αναπληρωτή
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 2375/06-09-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 565/24-09-2010

έγγραφο από τον Υπουργό ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρω-
πίνων ∆ικαιωµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η Ειδική Μό-
νιµη Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας καταθέτει την Έκθεσή
της, σύµφωνα µε το άρθρο 43 Α’ παράγραφος 2α του Κανονι-
σµού της Βουλής, η οποία θα καταχωριστεί στα Πρακτικά της
σηµερινής συνεδρίασης.

Η προαναφερθείσα έκθεση έχει ως εξής:

ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ ΙΓ’- ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’
ΕΙ∆ΙΚΗ ΜΟΝΙΜΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ
ΘΕΣΜΩΝ ΚΑΙ ∆ΙΑΦΑΝΕΙΑΣ

ΕΚΘΕΣΗ
ΤΗΣ ΕΙ∆ΙΚΗΣ ΜΟΝΙΜΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ

ΘΕΣΜΩΝ ΚΑΙ ∆ΙΑΦΑΝΕΙΑΣ
(ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’ ΚΑΙ ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ

ΤΩΝ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΤΗΣ ΒΟΥΛΗΣ)

ΠΡΟΣ ΤΗ ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ

I. Εισαγωγή - Αντικείµενο εργασιών Επιτροπής

Κατά την Α’ Τακτική Σύνοδο της ΙΓ’ Περιόδου, η Ειδική Μόνιµη
Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας συνεστήθη µε την υπ’ αριθµ.
12652/9082 από 4 Νοεµβρίου 2009, απόφαση του Προέδρου της
Βουλής, σύµφωνα µε το άρθρο 43Aτου Κανονισµού της Βουλής.

Η Επιτροπή συγκροτείται από δεκατρία (13) Μέλη και αποτε-
λέστηκε από τους Βουλευτές κ.κ. Ελένη - Μαρία (Μιλένα) Απο-
στολάκη, Ιωσήφ Βαλυράκη, Απόστολο Κακλαµάνη, Μιλτιάδη
Παπαϊωάννου, Αθανάσιο Τσούρα, Γεώργιο Φλωρίδη, Τηλέµαχο
Χυτήρη, Προκόπιο Παυλόπουλο, Βύρωνα Πολύδωρα, Ιωάννη
Τραγάκη, Γαρυφαλλιά (Λιάνα) Κανέλλη, Μαυρουδή (Μάκη) Βο-
ρίδη και Φώτιο - Φανούριο Κουβέλη.

Πρόεδρος της Επιτροπής εξελέγη, στις 5 Νοεµβρίου 2009, ο
κ. Μιλτιάδης Παπαϊωάννου. Το αξίωµα του Α’ Αντιπροέδρου της
Επιτροπής κατέλαβε ο κ. Ιωάννης Τραγάκης, του Β’ Αντιπροέ-
δρου η κυρία Γαρυφαλλιά (Λιάνα) Κανέλλη και του Γραµµατέα ο
κ. Μαυρουδής (Μάκης) Βορίδης.

Ο Βουλευτής κ. Φώτιος – Φανούριος Κουβέλης, που περιε-
λαµβάνετο στην αρχική σύνθεση της Επιτροπής, αντικαταστά-
θηκε από τον Βουλευτή κ. Βασίλειο Μουλόπουλο, σύµφωνα µε
την υπ’ αριθµ. 9714/6487, από 28 Ιουνίου 2010, απόφαση του
Προέδρου της Βουλής.

Επίσης, µε την υπ’ αριθµ .12349/8272/8.9.2010 απόφαση του
Προέδρου της Βουλής, αντικαταστάθηκαν οι Βουλευτές κυρία Ελέ-
νη – Μαρία (Μιλένα) Αποστολάκη και κ. Τηλέµαχος Χυτήρης, οι
οποίοι συµµετέχουν στο νέο Κυβερνητικό σχήµα, µετά τον ανα-
σχηµατισµό της 7ης Σεπτεµβρίου 2010. Νέα µέλη της Επιτροπής
ορίστηκαν οι κ.κ. Αθανάσιος Αλευράς και Εµµανουήλ Μπεντενιώτης.

Αντικείµενο της Επιτροπής, σύµφωνα µε το άρθρο 43A του Κα-
νονισµού της Βουλής, είναι: «ο κοινοβουλευτικός έλεγχος επί των
ανεξάρτητων διοικητικών αρχών, σύµφωνα µε το άρθρο 138Α,
καθώς και η έρευνα και αξιολόγηση κάθε στοιχείου χρήσιµου για
τη µελέτη και επεξεργασία προτάσεων, που συµβάλλουν στη δια-
φάνεια της πολιτικής και γενικότερα της δηµόσιας ζωής της
χώρας και η παρακολούθηση της εφαρµογής τους. Στην ίδια Επι-
τροπή ανήκει η άσκηση του, κατά την παράγραφο 2 του άρθρου
15 του Συντάγµατος, κοινοβουλευτικού ελέγχου επί των ηλεκτρο-
νικών Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης (Μ.Μ.Ε.). Επίσης, στην επι-
τροπή θεσµών και διαφάνειας ανήκει ο κοινοβουλευτικός έλεγχος
για τα ζητήµατα που αφορούν τη δραστηριότητα της Εθνικής Υπη-
ρεσίας Πληροφοριών (Ε.Υ.Π.)…...».

Σύµφωνα µε την τελευταία τροποποίηση των διατάξεων του
Κανονισµού της Βουλής, που έγινε µε απόφαση της Ολοµέλειας
κατά τη συνεδρίαση της 16ης Ιουλίου 2010 (άρθρο 12) «Η Επι-
τροπή µπορεί να καλεί σε ακρόαση λειτουργούς του κράτους,
καθώς και οποιοδήποτε δηµόσιο πρόσωπο για θέµατα που αφο-
ρούν στη λειτουργία των θεσµών και της διαφάνειας, η προσέ-
λευση των οποίων είναι υποχρεωτική. Η Επιτροπή µπορεί να καλεί
σε ακρόαση τον πρόεδρο και τους αντιπροέδρους του Συµβου-
λίου της Επικρατείας, του Αρείου Πάγου και του Ελεγκτικού Συνε-

δρίου, τον εισαγγελέα του Αρείου Πάγου, τον γενικό επίτροπο της
Επικρατείας του Ελεγκτικού Συνεδρίου και τον γενικό επίτροπο
των διοικητικών δικαστηρίων για θέµατα που αφορούν σε λει-
τουργικά ζητήµατα της δικαιοσύνης προς το σκοπό της ενίσχυ-
σης της διαφάνειας.

Η Επιτροπή έχει την εξουσία συλλογής πληροφοριών και εγ-
γράφων και την εξουσία κλήσης και εξέτασης προσώπων µε ανά-
λογη εφαρµογή των άρθρων 146 και 147.

Η Επιτροπή στο τέλος κάθε συνόδου υποβάλλει έκθεση στην
Ολοµέλεια της Βουλής, η οποία καταχωρίζεται στα πρακτικά και
για την οποία γίνεται συζήτηση στην Ολοµέλεια σε ειδική συνε-
δρίαση, χωρίς διεξαγωγή ψηφοφορίας, µε ανάλογη εφαρµογή
του άρθρου 137».

Σύµφωνα µε το άρθρο 15 παρ. 2 του Συντάγµατος: «Η ραδιο-
φωνία και η τηλεόραση υπάγονται στον άµεσο έλεγχο του Κρά-
τους. Ο έλεγχος και η επιβολή των διοικητικών κυρώσεων
υπάγονται στην αποκλειστική αρµοδιότητα του Εθνικού Συµβου-
λίου Ραδιοτηλεόρασης που είναι ανεξάρτητη αρχή, όπως ο νόµος
ορίζει.

Ο άµεσος έλεγχος του Κράτους, που λαµβάνει και τη µορφή
του καθεστώτος της προηγούµενης άδειας, έχει ως σκοπό την
αντικειµενική και µε ίσους όρους µετάδοση πληροφοριών και ει-
δήσεων, καθώς και προϊόντων του λόγου και της τέχνης, την εξα-
σφάλιση της ποιοτικής στάθµης των προγραµµάτων που επιβάλλει
η κοινωνική αποστολή της ραδιοφωνίας και της τηλεόρασης και η
πολιτιστική ανάπτυξη της Χώρας, καθώς και το σεβασµό της αξίας
του ανθρώπου και την προστασία της παιδικής ηλικίας και της νε-
ότητας».

Η Επιτροπή πραγµατοποίησε τριάντα τρεις (33) συνεδριάσεις,
συνολικής διάρκειας 80 ωρών, κατά τις οποίες εκλήθησαν σε
ακρόαση, προς ενηµέρωση των µελών της, Υπουργοί, Υφυ-
πουργοί και Γενικοί Γραµµατείς Υπουργείων, επικεφαλής και
µέλη Ανεξάρτητων ∆ιοικητικών Αρχών και Επιτροπών, ο Γενικός
Επιθεωρητής ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, ο Συνήγορος του Κατανα-
λωτή, ο ∆ιοικητής της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών (Ε.Υ.Π.),
Πρόεδροι Ενώσεων, Συλλόγων, καθώς και στελέχη της ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης, όπως εµφαίνεται στο αντίστοιχο Κεφάλαιο της Έκθε-
σης.

Επίσης, η Επιτροπή διατύπωσε γνώµη, σύµφωνα µε το άρθρο
43Α παρ. 3 του Κανονισµού της Βουλής, για την καταλληλότητα
των προτεινοµένων για διορισµό στις θέσεις: α) του Προέδρου
της Ρυθµιστικής Αρχής Ενέργειας (Ρ.Α.Ε.) και β) του ∆ιευθυντή
της Υπηρεσίας Εσωτερικών Υποθέσεων της Ελληνικής Αστυνο-
µίας.

Η Επιτροπή επελήφθη αιτηµάτων πολιτών στα οποία ανταπο-
κρίθηκε και αναλόγως των περιπτώσεων διεβίβασε στις αρµό-
διες υπηρεσίες για τις αναγκαίες ενέργειές τους.

ΙΙ. Συνεδριάσεις της επιτροπής και πρόσωπα που κλήθηκαν
σε ακρόαση

1. Συνεδρίαση της 5ης Νοεµβρίου 2009
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Εκλογή Προεδρείου.

2. Συνεδρίαση της 12ης Νοεµβρίου 2009
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Προγραµµατισµός του έργου της Επιτροπής.

3. Συνεδρίαση της 17ης Νοεµβρίου 2009
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συζήτηση επί της Εκθέσεως Πεπραγµένων, έτους 2008, του

Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης και ακρόαση του Προέ-
δρου, κ. Ιωάννη Λασκαρίδη.

Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστησαν οι κ.κ.: Νέστωρ Κουρά-
κης, Αντιπρόεδρος του Ε.Σ.Ρ., Εύη ∆εµίρη, Ιωάννης Παπακώ-
στας, Κωνσταντίνος Τσουράκης και Κωνσταντίνος Αποστολάς,
µέλη του Ε.Σ.Ρ., καθώς και οι ειδικοί επιστήµονες του Ε.Σ.Ρ., κ.κ.:
Πέρσα Λαµπροπούλου, Αλέξανδρος Οικονόµου, Χρυσούλα Τσί-
γκου, Χρήστος Μανουσέλης, Αγγελική Φλυτζάνη και Πέτρος Πα-
πακωνσταντίνου.
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4. Συνεδρίαση της 24ης Νοεµβρίου 2009
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συζήτηση επί της Εκθέσεως Πεπραγµένων, έτους 2008 της

Αρχής Προστασίας ∆εδοµένων Προσωπικού Χαρακτήρα και
ακρόαση του Προέδρου, κ. Χρίστου Γεραρή.

Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστησαν τα τακτικά µέλη της
Αρχής, κ.κ. Λεωνίδας Κοτσαλής, Ιωάννης – Αναστάσιος Μεταξάς,
Αγάπιος Παπανεοφύτου και Αναστάσιος Πράσσος, το αναπλη-
ρωµατικό µέλος της Αρχής, κυρία Γραµµατή Πάντζιου, καθώς
και ο κ. Βασίλειος Ζορκάδης και η κυρία Ζωή Καρδασιάδου.

5. Συνεδρίαση της 1ης ∆εκεµβρίου 2009
Θέµατα ηµερήσιας διάταξης:
α) Ενηµέρωση από τον Πρόεδρο και τα µέλη της Εθνικής Επι-

τροπής Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων.
β) Ψηφιακή Τηλεόραση.
Στη συνεδρίαση παρέστησαν ο Πρόεδρος της Εθνικής Επι-

τροπής Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων, κ. Λεωνίδας Κανέλ-
λος και οι Αντιπρόεδροί της, κ.κ. Μιχαήλ Σακκάς, αρµόδιος για
τον τοµέα Tαχυδροµικών Yπηρεσιών και Άγγελος Συρίγος, αρ-
µόδιος για τον τοµέα Hλεκτρονικών Eπικοινωνιών.

6. Συνεδρίαση της 8ης ∆εκεµβρίου 2009
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ενηµέρωση από τον Πρόεδρο του Ανωτάτου Συµβουλίου Επι-

λογής Προσωπικού, κ. Γεώργιο Βέη.
Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστησαν οι Αντιπρόεδροι του

Ανωτάτου Συµβουλίου Επιλογής Προσωπικού, κ.κ. Αγησίλαος
Μπακόπουλος και ∆ηµήτριος Σουλτανιάς.

7. Συνεδρίαση της 16ης ∆εκεµβρίου 2009
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συζήτηση επί της Εκθέσεως Πεπραγµένων, έτους 2008, της

Αρχής ∆ιασφάλισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών και ακρό-
αση του Προέδρου, κ. Ανδρέα Λαµπρινόπουλου.

Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστησαν το τακτικό µέλος της
Αρχής ∆ιασφάλισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών, κ. Κων-
σταντίνος Μαραβέλας και ο κ. Ηλίας Θεοδωράτος, νοµικός σύµ-
βουλος.

8. Συνεδρίαση της 12ης Ιανουαρίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Η αποτελεσµατική λειτουργία της Επιτροπής.
Στη συνεδρίαση παρέστη ο Υπουργός Επικρατείας, κ. Χαρά-

λαµπος Παµπούκης.

9. Συνεδρίαση της 19ης Ιανουαρίου 2010
Θέµατα ηµερήσιας διάταξης:
α) Ολοκλήρωση της συζήτησης για την αποτελεσµατική λει-

τουργία της Επιτροπής.
β) Ακρόαση του Συνηγόρου του Πολίτη και των Βοηθών Συνη-

γόρων, καθώς και συζήτηση επί της Ετήσιας Εκθέσεως (2008)
της Αρχής.

Στη συνεδρίαση παρέστησαν ο κ. Γεώργιος Καµίνης, Συνήγο-
ρος του Πολίτη, ο κ. Βασίλειος Καρύδης, Βοηθός Συνήγορος
στον Κύκλο ∆ικαιωµάτων του Ανθρώπου, ο κ. Ιωάννης Σακέλλης,
Βοηθός Συνήγορος στον Κύκλο Κοινωνικής Προστασίας, η κυρία
Ευαγγελία Μπαλλά, Βοηθός Συνήγορος στον Κύκλο Ποιότητας
Ζωής, η κυρία Καλλιόπη Σπανού, Βοηθός Συνήγορος στον Κύκλο
Σχέσεων Κράτους – Πολίτη, ο κ. Γεώργιος Μόσχος, Βοηθός Συ-
νήγορος στον Κύκλο ∆ικαιωµάτων του Παιδιού και η κυρία Στα-
µατίνα Γιαννακούρου, Βοηθός Συνήγορος στον Κύκλο Ισότητας
των Φύλων.

10. Συνεδρίαση της 26ης Ιανουαρίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Λειτουργία των προβλεπόµενων από το Σύνταγµα Ανεξάρτη-

των ∆ιοικητικών Αρχών και διαµόρφωση τελικής πρότασης.

11. Συνεδρίαση της 2ας Φεβρουαρίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:

Ψηφιακή Τηλεόραση.
Στη συνεδρίαση παρέστησαν οι κ.κ. Ιωάννης Ραγκούσης,

Υπουργός Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης, Χαράλαµπος Παµπούκης, Υπουργός Επικρατείας, Γε-
ώργιος Πεταλωτής, Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό, Νικόλαος
Σηφουνάκης, Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
καθώς και ο κ. Σωκράτης Κάτσικας, Γενικός Γραµµατέας Επικοι-
νωνιών του Υπουργείου Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων.

Επίσης, παρέστησαν από το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεό-
ρασης (Ε.Σ.Ρ.), οι κ.κ. Ιωάννης Λασκαρίδης, Πρόεδρος, Εύη ∆ε-
µίρη και Κωνσταντίνος Αποστολάς, Μέλη και οι Ειδικοί
Επιστήµονες, κ.κ. Πέρσα Λαµπροπούλου, Αλέξανδρος Οικονό-
µου και Πέτρος Παπακωνσταντίνου, από την Εθνική Επιτροπή
Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων (Ε.Ε.Τ.Τ.), οι κ.κ. Λεωνίδας
Κανέλλος, Πρόεδρος. Άγγελος Συρίγος και Μιχαήλ Σακκάς, Αντι-
πρόεδροι, καθώς και οι κ.κ. Κωνσταντίνος Κιµπουρόπουλος, Πρό-
εδρος ∆.Σ. της Ένωσης Ιδιωτικών Τηλεοπτικών Σταθµών Εθνικής
Εµβέλειας (Ε.Ι.ΤΗ.Σ.Ε.Ε.) και Πρόεδρος ∆.Σ. της «Ψηφιακός Πά-
ροχος Α.Ε. - DIGEA», Παναγιώτης Κυριακόπουλος Γενικός Γραµ-
µατέας∆.Σ. της Ε.Ι.ΤΗ.Σ.Ε.Ε. και Αντιπρόεδρος ∆.Σ. της
«Ψηφιακός Πάροχος Α.Ε. - DIGEA», Κωνσταντίνος Φιλιππόπου-
λος, ∆ιευθυντής της Ε.Ι.ΤΗ.Σ.Ε.Ε. και Γεώργιος Μαθιός, Γενικός
∆ιευθυντής της «Ψηφιακός Πάροχος Α.Ε. - DIGEA».

12. Συνεδρίαση της 9ης Φεβρουαρίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ακρόαση, σύµφωνα µε το άρθρο 43 Α, παρ. 2α του Κανονισµού

της Βουλής, του ∆ιοικητή της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών
(Ε.Υ.Π.), κ. Κωνσταντίνου Μπίκα.

Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστησαν ο Υπουργός και ο Υφυ-
πουργός Προστασίας του Πολίτη, κ.κ. Μιχαήλ Χρυσοχοΐδης και
Σπυρίδων Βούγιας.

13. Συνεδρίαση της 16ης Φεβρουαρίου 2010
Θέµατα ηµερήσιας διάταξης:
α) Ακρόαση του Προέδρου της Ένωσης Εισαγγελέων Ελλά-

δος, κ. Σωτηρίου Μπάγια, Αντεισαγγελέα Εφετών.
β) Προγραµµατισµός εργασιών για θέµατα ∆ικαιοσύνης.
Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστησαν ο Υπουργός ∆ικαιοσύ-

νης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, κ. Χαράλαµπος
Καστανίδης και οι Αντεισαγγελείς Εφετών, κ.κ. Παναγιώτης
Μπρακουµάτσος και Παναγιώτης Παναγιωτόπουλος, Αντιπρόε-
δρος και Γενικός Γραµµατέας, αντίστοιχα, της Ένωσης Εισαγ-
γελέων Ελλάδος.

14. Συνεδρίαση της 23ης Φεβρουαρίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ακρόαση του Προέδρου της Ένωσης ∆ικαστών και Εισαγγε-

λέων, κ. Χαράλαµπου Αθανασίου, Αρεοπαγίτη.
Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστησαν οι κ.κ. Γεώργιος Μανω-

λίδης και Παναγιώτης Λυµπερόπουλος, Γενικός Γραµµατέας και
Αναπληρωτής Γενικός Γραµµατέας της Ένωσης ∆ικαστών και Ει-
σαγγελέων, αντίστοιχα.

15. Συνεδρίαση της 2ας Μαρτίου 2010
Θέµατα ηµερήσιας διάταξης:
α) Συζήτηση για την αλλαγή του ν.3213/2003 (Πόθεν έσχες).
β) Ακρόαση του Προέδρου της Ολοµέλειας ∆ικηγορικών Συλλό-

γων Ελλάδος και του ∆ικηγορικού Συλλόγου Αθηνών, κ. ∆ηµητρίου
Παξινού, για θέµατα ∆ικαιοσύνης.

Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστησαν οι κ.κ. Εµµανουήλ Λαµτζί-
δης, Πρόεδρος του ∆ικηγορικού Συλλόγου Θεσσαλονίκης και Στέ-
λιος Μανουσάκης, Πρόεδρος του ∆ικηγορικού Συλλόγου Πειραιά.

16. Συνεδρίαση της 9ης Μαρτίου 2010
Θέµατα ηµερήσιας διάταξης:
α) Ακρόαση, από τα µέλη της Επιτροπής, κατά τα άρθρα 43Α

και 49Α του Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο 27 του
ν.3377/2005, του προτεινοµένου, από την Υπουργό Περιβάλλο-
ντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, κυρία Κωνσταντίνα
Μπιρµπίλη, για διορισµό στη θέση του Προέδρου της Ρυθµιστι-
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κής Αρχής Ενέργειας (Ρ.Α.Ε.), κ. Νικολάου Βασιλάκου.
β) Ακρόαση του Προέδρου της Ένωσης ∆ιοικητικών ∆ικαστών

και Προέδρου Εφετών, κ. Γεωργίου Φαλτσέτου, για θέµατα ∆ι-
καιοσύνης.

Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστησαν η Υπουργός Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, κυρία Κωνσταντίνα
Μπιρµπίλη και η κυρία Θεώνη Λειβαδίτη, Γενική Γραµµατέας της
Ένωσης ∆ιοικητικών ∆ικαστών.

17. Συνεδρίαση της 16ης Μαρτίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ακρόαση από τα µέλη της Επιτροπής του Προέδρου της Επι-

τροπής Καταπολέµησης της Νοµιµοποίησης Εσόδων από Εγκλη-
µατικές ∆ραστηριότητες και Χρηµατοδότησης της Τροµο-
κρατίας, κ. Στέλιου Γκρόζου, Αντεισαγγελέα Αρείου Πάγου, σχε-
τικά µε την Έκθεση Πεπραγµένων για το έτος 2009.

Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστη ο κ. Βασίλειος Σαρρής, ∆ι-
ευθυντής της Επιτροπής Καταπολέµησης της Νοµιµοποίησης
Εσόδων από Εγκληµατικές ∆ραστηριότητες και Χρηµατοδότη-
σης της Τροµοκρατίας.

18. Συνεδρίαση της 23ης Μαρτίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ενηµέρωση των µελών της Επιτροπής από την Πρόεδρο της

Ένωσης ∆ικαστικών Λειτουργών του Συµβουλίου της Επικρα-
τείας, κυρία Αγγελική Θεοφιλοπούλου και τον Πρόεδρο της Οµο-
σπονδίας ∆ικαστικών Υπαλλήλων Ελλάδος, κ. Χρήστο Λυµπερό-
πουλο, για θέµατα ∆ικαιοσύνης, γενικότερα και του κλάδου τους,
ειδικότερα.

Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστησαν οι κ.κ. Κωνσταντίνος
Κουσούλης, Σύµβουλος Επικρατείας και µέλος του ∆.Σ. της Ένω-
σης ∆ικαστικών Λειτουργών του Σ.τ.Ε. και Λαυρέντης Μπεζµέρ-
της, ∆ηµήτριος Λιάτσος και Χρήστος Καϋµενάκης, Αντιπρόε-
δρος, Γενικός Γραµµατέας και Ταµίας, αντίστοιχα, της Οµο-
σπονδίας ∆ικαστικών Υπαλλήλων Ελλάδος.

19. Συνεδρίαση της 13ης Απριλίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ακρόαση από τα µέλη της Επιτροπής, κατά το άρθρο 43A του

Κανονισµού της Βουλής και το άρθρο 2 παρ. 5 του ν. 2713/1999,
του προτεινοµένου από τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη,
για διορισµό στη θέση του ∆ιευθυντή της Υπηρεσίας Εσωτερι-
κών Υποθέσεων της Ελληνικής Αστυνοµίας, κ. Αντωνίου ∆ουκια-
ντζάκη, Αστυνοµικού ∆ιευθυντή.

Στη συνεδρίαση παρέστη και ο Υπουργός Προστασίας του Πο-
λίτη, κ. Μιχαήλ Χρυσοχοΐδης.

20. Συνεδρίαση της 20ής Απριλίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης.
Εισηγητές: Τηλέµαχος Χυτήρης και Βύρων Πολύδωρας.

21. Συνεδρίαση της 4ης Μαΐου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ψηφιακό µέρισµα και κινητή τηλεφωνία.
Στη συνεδρίαση παρέστη ο κ. Γεώργιος Στεφανόπουλος, Γενικός

∆ιευθυντής της Ένωσης Εταιρειών Κινητής Τηλεφωνίας (Ε.Ε.Κ.Τ.).

22. Συνεδρίαση της 11ης Μαΐου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ενηµέρωση των µελών της Επιτροπής από τον Πρόεδρο της

Επιτροπής Ανταγωνισµού, κ. ∆ηµήτριο Κυριτσάκη, επίτιµο Αντι-
πρόεδρο του Αρείου Πάγου, σχετικά µε θέµατα της αρµοδιότη-
τάς του.

23. Συνεδρίαση της 18ης Μαΐου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συζήτηση για την αλλαγή του νόµου 3213/2003 (∆ήλωση και

έλεγχος περιουσιακής κατάστασης Βουλευτών, δηµοσίων λει-
τουργών και υπαλλήλων, ιδιοκτητών µέσων µαζικής ενηµέρωσης
και άλλων κατηγοριών προσώπων) και του νόµου 3126/2003 (Ποι-

νική ευθύνη των Υπουργών).
Στη συνεδρίαση παρέστη ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφά-

νειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, κ. Χαράλαµπος Καστανίδης.

24. Συνεδρίαση της 25ης Μαΐου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συζήτηση για την αλλαγή του νόµου 3213/2003 (∆ήλωση και

έλεγχος περιουσιακής κατάστασης Βουλευτών, δηµοσίων λει-
τουργών και υπαλλήλων, ιδιοκτητών µέσων µαζικής ενηµέρωσης
και άλλων κατηγοριών προσώπων).

Στη συνεδρίαση παρέστη ο Υπουργός ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφά-
νειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, κ. Χαράλαµπος Καστανίδης.

25. Συνεδρίαση της 1ης Ιουνίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ακρόαση του Προέδρου της Αρχής ∆ιασφάλισης του Απορ-

ρήτου των Επικοινωνιών (Α.∆.Α.Ε.), κ. Ανδρέα Λαµπρινόπουλου
και της Επιτροπής Εµπειρογνωµόνων της Αρχής για την υπό-
θεση των υποκλοπών.

Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστησαν ο κ. Κωνσταντίνος Μα-
ραβέλας, Τακτικό Μέλος της Α.∆.Α.Ε., καθώς και οι κ.κ. Σωτή-
ριος Μανιάτης και Παναγιώτης Τρακάδας, Μέλη της Επιτροπής
Εµπειρογνωµόνων της Α.∆.Α.Ε..

26. Συνεδρίαση της 8ης Ιουνίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συζήτηση επί της Εκθέσεως Πεπραγµένων 2009, καθώς και επί

της Εκθέσεως Προτάσεων για τη Βελτίωση της Ραδιοτηλεοπτι-
κής Νοµοθεσίας του Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης
(Ε.Σ.Ρ.) και ακρόαση του Προέδρου της Αρχής, κ. Ιωάννη Λα-
σκαρίδη.

Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστησαν οι κ.κ. Νέστωρ Κουρά-
κης, Αντιπρόεδρος του Ε.Σ.Ρ. και Εύα ∆εµίρη, Ιωάννης Παπακώ-
στας, Ίρις Αυδή - Καλκάνη, Κωνσταντίνος Τσουράκης και
Κωνσταντίνος Αποστολάς, Μέλη του Ε.Σ.Ρ., καθώς και οι ειδικοί
επιστήµονες, κ.κ. Πέρσα Λαµπροπούλου, Αλέξανδρος Οικονό-
µου, Ανδρέας Παπανδρέου και Πέτρος Παπακωνσταντίνου.

27. Συνεδρίαση της 15ης Ιουνίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συζήτηση επί της Εκθέσεως Πεπραγµένων του έτους 2009 της

Εθνικής Επιτροπής Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων (Ε.Ε.Τ.Τ.)
και ακρόαση του Προέδρου της Αρχής, κ. Λεωνίδα Κανέλλου.

Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστησαν οι κ.κ. Άγγελος Συρίγος,
Αντιπρόεδρος της Ε.Ε.Τ.Τ., αρµόδιος για τον τοµέα των Ηλε-
κτρονικών Επικοινωνιών και Μιχαήλ Σακκάς, Αντιπρόεδρος της
Ε.Ε.Τ.Τ., αρµόδιος για τον τοµέα των Ταχυδροµικών Υπηρεσιών.

28. Συνεδρίαση της 22ας Ιουνίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Συζήτηση επί της Εκθέσεως Πεπραγµένων του έτους 2009 του

Ανωτάτου Συµβουλίου Επιλογής Προσωπικού (Α.Σ.Ε.Π.) και
ακρόαση του Προέδρου της Αρχής, κ. Γεωργίου Βέη.

Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστη ο Αντιπρόεδρος του
Α.Σ.Ε.Π., κ. ∆ηµήτριος Σουλτανιάς.

29. Συνεδρίαση της 6ης Ιουλίου 2010
Θέµατα ηµερήσιας διάταξης:
α) Συζήτηση επί της Ειδικής Εκθέσεως Πεπραγµένων (Ιούνιος

- ∆εκέµβριος 2009) του Συνηγόρου του Καταναλωτή και ακρό-
αση του Συνηγόρου, κ. Ευάγγελου Ζερβέα.

β) Συζήτηση, σχετικά µε τη σύνταξη της Έκθεσης της Επιτρο-
πής και ορισµός Εισηγητών, κατά θέµατα.

30. Συνεδρίαση της 13ης Ιουλίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ακρόαση του Γενικού Επιθεωρητή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, κ. Λέ-

ανδρου Ρακιντζή και συζήτηση επί της Ετήσιας Εκθέσεως 2009.
Στη συνεδρίαση, επίσης, παρέστη, ο κ. Παναγιώτης Αλεξό-

πουλος, Προϊστάµενος ∆ιεύθυνσης Γραµµατείας του Γραφείου
του Γενικού Επιθεωρητή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.
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31. Συνεδρίαση της 25ής Αυγούστου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης:
Ακρόαση, σύµφωνα µε το άρθρο 43Α παρ. 2α του Κανονισµού

της Βουλής, του ∆ιοικητή της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών
(Ε.Υ.Π.), κ. Κωνσταντίνου Μπίκα.

32. Συνεδρίαση της 22ας Σεπτεµβρίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης
Μίσθωση και αξιοποίηση του ∆ηµόσιου Λιγνιτωρυχείου της

Βεύης (περιοχή Φλώρινας).
Στη συνεδρίαση παρέστη ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος,

Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, κ. Ιωάννης Μανιάτης.
(Κοινή συνεδρίαση µε τη ∆ιαρκή Επιτροπή Παραγωγής και

Εµπορίου)

33. Συνεδρίαση της 28ης Σεπτεµβρίου 2010
Θέµα ηµερήσιας διάταξης
Συζήτηση επί του Σχεδίου Έκθεσης της Επιτροπής της Α’ Συ-

νόδου (Εισήγηση του Προέδρου, κ. Μιλτιάδη Παπαϊωάννου)

III. Εισήγηση του Προέδρου της Επιτροπής κ. Μιλτιάδη Πα-
παϊωάννου

∆ΙΑΠΙΣΤΩΣΕΙΣ – ΠΡΟΤΑΣΕΙΣ

Τα σηµαντικότερα θέµατα που ετέθησαν, οι διαπιστώσεις και
τα βασικά συµπεράσµατα τα οποία εξήχθησαν κατά τη διάρκεια
των ως άνω συνεδριάσεων της Επιτροπής, µπορούν να συνοψι-
σθούν στις εξής ενότητες:

1. ΕΝΙΣΧΥΣΗ ΤΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ
Η Επιτροπή κλήθηκε, µε απόφαση του Πρωθυπουργού και

συµφωνία των πολιτικών αρχηγών, κατά τη συνεδρίασή τους την
15η ∆εκεµβρίου 2009 (χωρίς τη συµµετοχή του Κ.Κ.Ε.), να δια-
δραµατίσει έναν ιδιαίτερα σηµαντικό ρόλο για την αντιµετώ-
πιση της διαφθοράς και την προώθηση της διαφάνειας σε όλα
τα επίπεδα του δηµόσιου βίου. Η σχετική συζήτηση, έγινε σε
δύο συνεδριάσεις της (12.01.2010 και 19.01.2010) µε εισηγητή
τον κ. Φώτιο - Φανούριο Κουβέλη. Η Επιτροπή κατέληξε σε προ-
τάσεις που υιοθετήθηκαν στο σύνολό τους, στη συνεδρίαση της
Ολοµέλειας της Βουλής της 16ης Ιουλίου 2010. Το ουσιαστικό πε-
ριεχόµενο των νέων ρυθµίσεων είναι:

• Οι σχέσεις της Βουλής (Επιτροπής) µε την Κυβέρνηση. Η
ειδική διαδικασία Κοινοβουλευτικού Ελέγχου της Κυβέρνησης
στην Ολοµέλεια της Βουλής, µε βάση την ετήσια Έκθεση της
Επιτροπής, και µε ανάλογη εφαρµογή του άρθρου 137 του Κα-
νονισµού της, είναι ουσιαστικής σηµασίας, αφού έχει παρατη-
ρηθεί ότι οι κυβερνήσεις αγνοούν το έργο της και δεν δίνουν
συνέχεια στις προτάσεις της για τις αναγκαίες νοµοθετικές πρω-
τοβουλίες ή ακόµη και για απλές διοικητικές ενέργειες. Οι πρα-
κτικές αυτές αποδυναµώνουν το σύνολο της πολιτικής µας
λειτουργίας και τον ιδιαίτερα σηµαντικό ρόλο της Βουλής.

• Οι σχέσεις Βουλής (Επιτροπής) µε τη ∆ικαιοσύνη. Η ακρό-
αση της ηγεσίας της ∆ικαιοσύνης και των ∆ικαστικών Ενώσεων
από την Επιτροπή διαµορφώνει όρους συνεργασίας και διαφά-
νειας για την επίλυση θεµάτων, που αφορούν τη διοίκηση και
τη λειτουργία της ∆ικαιοσύνης.

• Η εξουσία κλήσης και εξέτασης φορέων και προσώπων,
καθώς και η εξουσία συλλογής πληροφοριών και εγγράφων, µε
ανάλογη εφαρµογή των άρθρων 146 και 147 του Κανονισµού της
Βουλής, ενισχύει το έργο της και συµβάλλει στην αναβάθµιση
του κύρους του Κοινοβουλίου και στην αποτελεσµατική λει-
τουργία του.

• Σε εκκρεµότητα παραµένει η ουσιαστική διοικητική υπο-
στήριξη και η επιστηµονική τεκµηρίωση του έργου της Επι-
τροπής.

2. ΑΝΕΞΑΡΤΗΤΕΣ ΑΡΧΕΣ
Η Επιτροπή δέχθηκε σε ακρόαση όλες τις συνταγµατικά κα-

τοχυρωµένες ανεξάρτητες αρχές. ∆έχτηκε επίσης την Εθνική
Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων (Ε.Ε.Τ.Τ), την Επι-
τροπή Ανταγωνισµού, τον Γενικό Επιθεωρητή ∆ηµόσιας ∆ιοίκη-

σης, τον Συνήγορο του Καταναλωτή, την Αρχή Καταπολέµησης
της Νοµιµοποίησης Εσόδων από εγκληµατικές δραστηριότητες
και χρηµατοδότησης της τροµοκρατίας, καθώς και τη Ρυθµιστική
Αρχή Ενέργειας.

Στην Επιτροπή, από το 2002 έως σήµερα, έχουν υποβληθεί ει-
δικές εκθέσεις και έχουν γίνει µια σειρά από ακροάσεις των Προ-
έδρων και των µελών των Ανεξάρτητων Αρχών που αναφέρονται
σε λειτουργικά και οργανικά τους προβλήµατα, σε ζητήµατα «τε-
µνοµένων αρµοδιοτήτων’’, αλλά και σε προβλήµατα που αντιµε-
τωπίζουν στις σχέσεις τους µε την Κυβέρνηση, τη ∆ηµόσια
∆ιοίκηση και τη ∆ικαιοσύνη.

Για τους λόγους αυτούς η Επιτροπή, µε την προηγούµενη σύν-
θεσή της, είχε αναθέσει στο τότε µέλος της, τον Υπουργό κ. Ευ-
άγγελο Βενιζέλο να ερευνήσει σε βάθος το ζήτηµα και να
εισηγηθεί σχετικά στην ολοµέλειά της. Οι διαπιστώσεις και προ-
τάσεις του κ. Ευάγγελου Βενιζέλου συζητήθηκαν και έγιναν απο-
δεκτές από την Επιτροπή, στη συνεδρίαση της 26ης Ιανουαρίου
2010. Αναλυτικά, οι αναγκαίες αλλαγές περιγράφονται στις εκ-
θέσεις των ίδιων των Ανεξάρτητων Αρχών, στις έγγραφες προ-
τάσεις τους προς την Επιτροπή µας, στην από 28 Απριλίου του
2009 Εισήγηση του κ. Ευάγγελου Βενιζέλου, καθώς και στα Πρα-
κτικά της Επιτροπής της 26ης Ιανουαρίου 2010 και συνοψίζο-
νται στα εξής,κυρίως, συµπεράσµατα:

• Θέση των ανεξάρτητων αρχών είναι η ένταξη του προϋπο-
λογισµού τους στον προϋπολογισµό της Βουλής. ∆ιαφορετική
θέση διατυπώνει το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης (Ε.Σ.Ρ.)

• Όλες οι αρχές ζητούν εκσυγχρονισµό του οργανογράµµα-
τος και του κανονισµού λειτουργίας τους, τη σύσταση νέων ορ-
γανικών θέσεων και, πρωτίστως, την πλήρωση των κενών
οργανικών θέσεων του επιστηµονικού τους προσωπικού.

• Όλες οι ανεξάρτητες αρχές έχουν υποβάλει προτάσεις,
σχετικά µε την τροποποίηση και τη συµπλήρωση της νοµοθεσίας
που τις διέπει. Οι κυβερνήσεις, µέχρι σήµερα, δεν έχουν αναλά-
βει σχετική νοµοθετική πρωτοβουλία και δεν είναι λίγες οι φορές,
που έχουν εισάγει στη Βουλή νοµοθετικές ρυθµίσεις αντίθετες
προς τις προτάσεις των αρχών.

• Η ∆ιάσκεψη των Προέδρων οφείλει, χωρίς άλλες καθυστε-
ρήσεις, να καλύψει όλες τις κενές θέσεις των µελών των Ανε-
ξάρτητων ∆ιοικητικών Αρχών.

Για τους παραπάνω λόγους, ως τελικό συµπέρασµα καταγρά-
ψαµε την αναγκαιότητα ενιαίας νοµοθετικής ρύθµισης για όλα τα
οργανωτικά, λειτουργικά και άλλα προβλήµατα που αφορούν τις
ανεξάρτητες αρχές και προτείναµε στους αρµόδιους Υπουρ-
γούς να συγκροτηθεί Νοµοπαρασκευαστική Επιτροπή, µε πρω-
τοβουλία του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και
Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων και µε συµµετοχή εκπροσώπων των
Υπουργείων Εσωτερικών, Οικονοµικών, Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων, καθώς και εκπροσώπων των ανεξάρτητων αρχών,
ώστε να αντιµετωπιστούν µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο, όλα τα
προβλήµατα. Μέχρι σήµερα από µέρους της Κυβέρνησης δεν
έχει αναληφθεί η σχετική πρωτοβουλία.

Τα ιδιαίτερα προβλήµατα της κάθε αρχής έχουν ως εξής:
(1) Ανώτατο Συµβούλιο Επιλογής Προσωπικού (Α.Σ.Ε.Π.)
• ∆εν υπάρχουν εκκρεµότητες. Ο ν. 3812/10 έφερε πολύ µε-

γάλες βελτιώσεις µε βάση τις διαχρονικές προτάσεις του ίδιου
του Α.Σ.Ε.Π.. Προβλήµατα παρουσιάζονται στην αναγνώριση των
πιστοποιητικών γλωσσοµάθειας, τα οποία, όµως, οφείλονται σε
αδυναµίες της κείµενης νοµοθεσίας.

Κρίσιµο θέµα για την αποτελεσµατική του λειτουργία είναι η
εκκρεµότητα της συµπλήρωσης των θέσεων των µελών του
Συµβουλίου.

(2) Αρχή Προστασίας ∆εδοµένων Προσωπικού Χαρακτήρα
Το µεγάλο πρόβληµα είναι η αδυναµία άµεσης ανταπόκρισης

στα πολλά αιτήµατα των πολιτών. Η αδυναµία οφείλεται όχι µόνο
στην έλλειψη του επιστηµονικού προσωπικού, αλλά και στο µε-
γάλο αριθµό των εισερχόµενων µικροϋποθέσεων. Για τη βελ-
τίωση της αποτελεσµατικότητας της Αρχής προτείνονται τα εξής
µέτρα:

• Να δοθεί προτεραιότητα στην προληπτική δράση, µε την
έκδοση αποφάσεων – πιλότων για τον αυτεπάγγελτο έλεγχο επι-
χειρήσεων του ίδιου κλάδου.
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• Να τροποποιηθεί ο ιδρυτικός νόµος της Αρχής στα θέµατα
οργανωτικής και λειτουργικής διαδικασίας.

• Να µελετηθεί, στο πλαίσιο της Νοµοπαρασκευαστικής Επι-
τροπής που έχουµε προτείνει, η πρόταση για συγχώνευσή της
µε την Αρχή ∆ιασφάλισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών
(Α.∆.Α.Ε.) και, σε κάθε περίπτωση, να γίνει σαφής οριοθέτηση
των αρµοδιοτήτων των δύο Αρχών.

(3) Αρχή ∆ιασφάλισης Απορρήτου Επικοινωνιών ( Α.∆.Α.Ε.)
Ως βασικά συµπεράσµατα καταγράφονται:
• Οι δυσκολίες ανταπόκρισης µε επάρκεια στην αποστολή

της, οι οποίες οφείλονται σε κενά και ασάφειες της κείµενης νο-
µοθεσίας, αλλά και στην έλλειψη επιστηµονικού προσωπικού και
υλικοτεχνικής υποδοµής.

• Στο γεγονός ότι δεν υπάρχουν πολιτικές ασφάλειας στα
δίκτυα επικοινωνίας όλων των εταιρειών και του Ο.Τ.Ε., µε απο-
τέλεσµα την αδυναµία προστασίας του τηλεφωνικού απορρή-
του.

• Η πρόταση για συγχώνευση της Επιτροπής µε την Εθνική
Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων. Η πρόταση έχει
ισχυρό αντίλογο και επιβάλλεται ιδιαίτερη συζήτηση στα πλαί-
σια της Επιτροπής µας, πριν τη λήψη της όποιας απόφασης.

(4) Συνήγορος του Πολίτη - Γενικός Επιθεωρητής ∆ηµόσιας
∆ιοίκησης

Από τις δύο συνεδριάσεις ως βασικά συµπεράσµατα κατα-
γράφονται:

• Η διαφθορά εξακολουθεί να διαπερνά το σύνολο της δη-
µόσιας λειτουργίας, αν και οι δύο θεσµοί του Συνηγόρου του
Πολίτη και του Γενικού Επιθεωρητή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης λει-
τουργούν σε ικανοποιητικό επίπεδο. Η δωροδοκία, η γραφειο-
κρατία, η κατάχρηση εξουσίας και ο αδικαιολόγητος πλουτισµός
πολλών δηµόσιων λειτουργών δηλητηριάζουν το δηµόσιο βίο της
χώρας και αποτρέπουν την οικονοµική δραστηριότητα. Η χώρα
χρειάζεται ένα ολοκληρωµένο σχέδιο καταπολέµησης της δια-
φθοράς, µε τον καθορισµό συγκεκριµένων και εξειδικευµένων
στόχων.

• Για την αντιµετώπιση της κακοδιοίκησης και της διαφθοράς
ως άµεσα µέτρα προτείνονται:

- Ο επαναπροσδιορισµός της λειτουργίας των συστηµάτων
ελέγχου στην κατεύθυνση ενοποίησης των διάφορων ελεγκτι-
κών µηχανισµών, της διενέργειας µεικτών ελέγχων, αλλά και της
νοµοθετικής ενίσχυσης των αρµοδιοτήτων τους.

- Η ταχεία εκδίκαση από τη ∆ικαιοσύνη υποθέσεων, που αφο-
ρούν οικονοµικά εγκλήµατα και την ποινική ευθύνη δηµοσίων
υπαλλήλων.

- Η αντιµετώπιση της πειθαρχικής ατιµωρησίας των δηµοσίων
υπαλλήλων.

- Η εισαγωγή και αξιοποίηση των συστηµάτων ηλεκτρονικής
διακυβέρνησης.

Στο πεδίο αυτό παρατηρούνται πολλές καθυστερήσεις.
• Οι τοµείς στους οποίους επικεντρώνονται η κακοδιοίκηση

και η διαφθορά είναι της Υγείας, της Τοπικής Αυτοδιοίκησης,
της Πολεοδοµίας, των Εφοριών, καθώς και στον χωρίς ελέγχους
χώρο των µη Κυβερνητικών Οργανώσεων.

(5) Επιτροπή Ανταγωνισµού
Ως βασικά συµπεράσµατα καταγράφονται τα εξής:
• Η χώρα µας είναι από τις ακριβότερες της Ευρώπης. Η

κερδοσκοπία δεν έχει όρια. Ο ανταγωνισµός δεν λειτουργεί,
µε αποτέλεσµα οι τιµές να έχουν ξεφύγει από κάθε όριο.

• Η Επιτροπή Ανταγωνισµού δεν ανταποκρίνεται µε επάρ-
κεια στην αποστολή της, αν και διαθέτει ικανοποιητική στελέ-
χωση και προϋπολογισµό. Σε αποτελεσµατικότητα είναι στην
προτελευταία θέση από όλες τις χώρες του Ο.Ο.Σ.Α.

• Χρειάζεται ριζική αλλαγή της νοµοθεσίας, στην οποία θα
περιλαµβάνονται η διαµόρφωση ρυθµιστικών κανόνων, που θα
επηρεάζουν άµεσα τη λειτουργία της αγοράς, η ειδική διαδικα-
σία εκδίκασης των υποθέσεων ανταγωνισµού από τα ∆ιοικητικά
∆ικαστήρια, η αύξηση της καταβολής του προστίµου στο 50%,
προκειµένου να εκδικασθεί προσφυγή για υποθέσεις ανταγωνι-

σµού, καθώς και η µετατροπή της Επιτροπής σε Ανεξάρτητη
Αρχή, µε αυξηµένες αρµοδιότητες.

(6) Επιτροπή Καταπολέµησης της Νοµιµοποίησης Εσόδων
από εγκληµατικές δραστηριότητες και της χρηµατοδότησης
της τροµοκρατίας.

Αποτελεί µια ιδιαίτερα σηµαντική Υπηρεσία µε πολλές,
ωστόσο, «στρατηγικής σηµασίας» αδυναµίες και πενιχρά απο-
τελέσµατα. ∆εν έχει επαρκές νοµοθετικό πλαίσιο για το αδίκηµα
της χρηµατοδότησης της τροµοκρατίας, δεν διαθέτει επαρκή και
κατάλληλη στελέχωση, δεν έχει επαρκές πληροφοριακό σύστηµα
ούτε την απαιτούµενη συνεργασία µε την Επιτροπή Κεφαλαια-
γοράς και την Επιτροπή Εποπτείας Ιδιωτικής Ασφάλισης. Έχει
προβλήµατα στην οικονοµική και διοικητική της λειτουργία.

Εξαιτίας αυτών των αδυναµιών, τον Οκτώβριο του 2009 η ∆ιε-
θνής Εποπτεύουσα Αρχή για το Βρώµικο Χρήµα (FATF) έθεσε
την Επιτροπή Καταπολέµησης στο «στάδιο της στοχευµένης πα-
ρακολούθησης», µε µη ικανοποιητικό βαθµό και την κατέταξε
στις τελευταίες θέσεις αξιολόγησης σε διεθνές επίπεδο.

Προτάσεις
Η σηµερινή νοσηρή κατάσταση επιβάλλεται να διορθωθεί µε

γρήγορους ρυθµούς, στην κατεύθυνση συµµόρφωσης µε τις διε-
θνείς µας υποχρεώσεις, όπως αυτές αναφέρονται στη σχετική
Έκθεση της FATF που έχει τεθεί υπ’ όψη των συναρµόδιων
Υπουργείων Οικονοµίας και ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων. Επιτακτική είναι η λήψη των ακόλουθων
µέτρων:

• Νοµοθετικές πρωτοβουλίες για µετατροπή της Επιτροπής
σε Ανεξάρτητη Αρχή µε πλήρη οικονοµική και διοικητική αυ-
τοτέλεια.

• Συµµόρφωση της χώρας µε τις ∆ιεθνείς Υποχρεώσεις µας
(π.χ. κύρωση της σχετικής σύµβασης του Ο.Η.Ε.).

• Ενίσχυση της Αρχής µε το κατάλληλο προσωπικό, ιδιαί-
τερα µε εξειδικευµένους χρηµατιστηριακούς αναλυτές, αλλά και
µε µόνιµο προσωπικό (από µετατάξεις).

• Απάντηση στις µηχανογραφικές ανάγκες της Αρχής.
• Βελτίωση του συντονισµού και της συνεργασίας, µεταξύ

των αρµόδιων φορέων για την αποτελεσµατικότερη λειτουργία
και επίτευξη των στόχων της αρχής.

(7) Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων
(Ε.Ε.Τ.Τ.)

Η δραστηριότητά της συνδέεται κυρίως µε τη λειτουργία των
Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης (Μ.Μ.Ε.) και την επίγεια ψη-
φιακή τηλεόραση. Τα συµπεράσµατα της Επιτροπής αναφέρο-
νται παρακάτω σε αυτή την ενότητα.

(8) Συνήγορος του Καταναλωτή
Είναι ένας χρήσιµος θεσµός εξωδικαστικού συµβιβασµού επί-

λυσης διαφορών σχετικά µε τις τιµές και τη λειτουργία της αγο-
ράς. Η αποτελεσµατική του λειτουργία συνδέεται µε τη λειτου-
ργία των Επιτροπών Φιλικού ∆ιακανονισµού που συγκροτούνται
σε επίπεδο Νοµαρχιών. Ως αδυναµίες του θεσµού καταγράφο-
νται:

• ∆εν τον γνωρίζει η µεγάλη πλειοψηφία των πολιτών.
• ∆εν έχει ακόµη ολοκληρωµένο οργανόγραµµα και Εσωτε-

ρικό Κανονισµό Λειτουργίας.
• Το θεσµικό του πλαίσιο χρήζει συµπλήρωσης, ιδιαίτερα σή-

µερα που απέκτησε πρόσθετες αρµοδιότητες που αφορούν τα
υπερχρεωµένα νοικοκυριά. Χρειάζεται να αποκτήσει αρµοδιό-
τητες ελέγχου των τιµών.

• Υπάρχει πρόβληµα συνεργασίας µε πολλές νοµαρχίες για
την αποτελεσµατική λειτουργία των Επιτροπών Φιλικού ∆ιακα-
νονισµού.

3. ΜΕΣΑ ΜΑΖΙΚΗΣ ΕΝΗΜΕΡΩΣΗΣ (ΕΠΙΓΕΙΑ ΨΗΦΙΑΚΗ ΤΗ-
ΛΕΟΡΑΣΗ) ΚΑΙ ΕΘΝΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ ΡΑ∆ΙΟΤΗΛΕΟΡΑΣΗΣ

Οι πολιτικοί αρχηγοί, µε απόφασή τους την 15.12.09, ζήτησαν
να γίνει στην Επιτροπή µας µια ολοκληρωµένη συζήτηση και την
υποβολή προτάσεων για τα θέµατα λειτουργίας και ελέγχου των
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ηλεκτρονικών Μ.Μ.Ε., καθώς και για τα γενικότερα προβλήµατα
που συνδέονται µε την ελευθεροτυπία. Στόχος είναι να δοθεί
τέλος στο καθεστώς ανοµίας και αδιαφάνειας που σήµερα κυ-
ριαρχεί στη λειτουργία τους, να µπει τάξη στην αυθαιρεσία.
Για το λόγο αυτό, η Επιτροπή µας κάλεσε σε ακροάσεις τους
αρµόδιους και εµπλεκόµενους µε το πρόβληµα φορείς σε οκτώ
(8) συνεδριάσεις. Τα σηµαντικότερα θέµατα που ετέθησαν και
τα βασικά συµπεράσµατα, τα οποία εξήχθησαν κατά τη διάρκεια
των ως άνω συνεδριάσεων, µπορούν να συνοψιστούν στα εξής:

Ι. Αδειοδότηση Ραδιοτηλεοπτικών Σταθµών - Επίγεια Ψη-
φιακή Τηλεόραση - Ψηφιακό Μέρισµα

Προτάξαµε το ζήτηµα της αδειοδότησης της επίγειας ψη-
φιακής τηλεόρασης και γενικότερα της µετάβασης στην ψη-
φιακή εποχή. Κοινή διαπίστωση είναι ότι έχει χαθεί πολύτιµος
χρόνος και ότι εξακολουθούν να υφίστανται αδικαιολόγητες
καθυστερήσεις. Ως εκ τούτου, υπάρχει ανάγκη επίσπευσης της
αδειοδότησης, ώστε να καταστεί δυνατή στη χώρα µας η πλή-
ρης µετάβαση στην ψηφιακή εκποµπή έως την 1.1.2012, η οποία
έχει ορισθεί από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή ως η ηµεροµηνία
ολοκλήρωσης της µετάβασης, αλλά και της ολοκλήρωσης της
ευρυζωνικής διείσδυσης των τηλεπικοινωνιών κατά 100% έως το
2013. Σηµειώνεται ότι η Ελλάδα, ως µέλος της I.T.U. (International
Telecommunications Union), δεσµεύεται από τη Συνθήκη της Γε-
νεύης του έτους 2006 να διακόψει τις αναλογικές εκποµπές, µε-
ταβαίνοντας πλήρως στην ψηφιακή εκποµπή το αργότερο έως
το έτος 2015. Η µετάβαση, όµως, αυτή είναι αναγκαία όχι µόνο
γιατί υπαγορεύεται από τις διεθνείς δεσµεύσεις της χώρας, αλλά
και για να δοθεί τέλος τόσο στο σηµερινό καθεστώς ανοµίας
και αδιαφάνειας που επικρατεί στη λειτουργία των Μέσων Μα-
ζικής Ενηµέρωσης (Μ.Μ.Ε.) όσο και στο γεγονός ότι το ίδιο
τοπίο διαµορφώνεται και σε σχέση µε την ψηφιακή τηλεό-
ραση.

Η διαδικασία αδειοδότησης των ιδιωτικών τηλεοπτικών σταθ-
µών, που µεταδίδουν το πρόγραµµά τους µε αναλογικό σήµα
ελεύθερης λήψης, ενόψει της καταληκτικής προθεσµίας για τη
µετάβαση από την αναλογική στην ψηφιακή εκποµπή, κρίνεται
σήµερα άσκοπη.

Από το έτος 2008 ξεκίνησε στην Ελλάδα η µεταβατική - δοκι-
µαστική περίοδος επίγειας ψηφιακής εκποµπής, αφού δόθηκε η
δυνατότητα στους νοµίµως λειτουργούντες τηλεοπτικούς σταθ-
µούς να µεταδίδουν το αναλογικό τους πρόγραµµα µε ψηφιακή
τεχνολογία. Η πρώτη εταιρεία παροχής υπηρεσιών δικτύωσης
και πολυπλεξίας «ΨΗΦΙΑΚΟΣ ΠΑΡΟΧΟΣ Α.Ε.» (DIGEA A.E.) συ-
νεστήθη µε πρωτοβουλία των τηλεοπτικών επιχειρήσεων εθνικής
εµβέλειας και τον Σεπτέµβριο του έτους 2009 ξεκίνησε την εκ-
ποµπή ψηφιακού σήµατος. Έχει, επίσης, συσταθεί και η εταιρεία
Digital Union, στην οποία συµµετέχουν περιφερειακοί σταθµοί.
Η ψηφιακή τηλεόραση χτίζεται στη χώρα µας, όπως και η ανα-
λογική, αυθαίρετα.

Σύµφωνα µε την ισχύουσα νοµοθεσία (ν. 3592/2007) για την
Αδειοδότηση της Ψηφιακής Τηλεόρασης απαιτείται η έκδοση:

i) Κοινής Υπουργικής Απόφασης, µετά από γνώµη της
Ε.Ε.Τ.Τ., για τον καθορισµό Χάρτη Συχνοτήτων επίγειας ψηφια-
κής ευρυεκποµπής ραδιοτηλεοπτικού σήµατος,

ii) Υπουργικής Απόφασης για τον καθορισµό του αριθµού των
αδειών που θα προκηρυχθούν, της εµβέλειάς τους (είναι το κρί-
σιµο πολιτικό ερώτηµα) και του είδους του προγράµµατος που
θα εκπέµπουν οι αδειούχοι,

iii) Προεδρικού ∆ιάταγµατος, που εκδίδεται µε πρόταση του
Υπουργού Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων και του Υπουρ-
γού στον οποίο ανατίθενται εκάστοτε οι αρµοδιότητες
του Υπουργού Τύπου και Μ.Μ.Ε, µετά από γνώµη του Ε.Σ.Ρ. και
της Ε.Ε.Τ.Τ., για τον καθορισµό της διαγωνιστικής διαδικασίας,
των προϋποθέσεων συµµετοχής σε αυτήν, των κριτηρίων και
των συντελεστών βαρύτητας αυτών, της διαδικασίας, των όρων
της άδειας, των υποχρεώσεων του αδειούχου, των τεχνικών προ-
διαγραφών για τη λειτουργία του δικτύου, καθώς και κάθε άλλης
αναγκαίας λεπτοµέρειας σχετικά µε τη χορήγηση αδειών τηλε-
οπτικού προγράµµατος και αδειών χρήσης συχνότητας για τη
µετάδοση επίγειας ψηφιακής τηλεόρασης ελεύθερης και συν-

δροµητικής λήψης,
iv) Κοινής Υπουργικής Απόφασης για τον καθορισµό του οι-

κονοµικού ανταλλάγµατος το οποίο καταβάλλεται για τη χορή-
γηση άδειας χρήσης ραδιοτηλεοπτικών συχνοτήτων για τη
µετάδοση επίγειας ψηφιακής εκποµπής και αφορά τα δικαιώ-
µατα χρήσης για τη διάρκεια ισχύος της άδειας. Μετά την έκ-
δοση των ανωτέρω θα πρέπει να πραγµατοποιηθεί η διαγω-
νιστική διαδικασία για την παροχή των αδειών. Επίσης, απαιτεί-
ται η έκδοση Κ.Υ.Α., µετά από γνώµη της Ε.Ε.Τ.Τ. για τη Χωρο-
θέτηση Πάρκων Κεραιών, για την εγκατάσταση των κεραιών και
του εξοπλισµού των παρόχων δικτύων ραδιοτηλεοπτικών υπη-
ρεσιών.

Σηµειώνεται ότι µε την έκδοση των ανωτέρω υπ’αριθµ. i) και ii)
Υπουργικών Αποφάσεων, θα προσδιορισθεί το εύρος του ψη-
φιακού µερίσµατος (δηλαδή του φάσµατος συχνοτήτων που θα
απελευθερωθεί από την ψηφιακή µετάβαση), το οποίο θα δια-
τεθεί για πλήθος δραστηριοτήτων εκτός της παροχής τηλεο-
πτικών υπηρεσιών (ενδεικτικώς αναφέρονται οι υπηρεσίες
κινητής ευρυζωνικότητας και οι ευρυεκποµπές). Η ορθή κατα-
νοµή και διάθεση του ψηφιακού µερίσµατος, το οποίο αποτε-
λεί σηµαντικό εθνικό πόρο, µπορεί να προσφέρει τεράστια
οικονοµικά και κοινωνικά οφέλη στη χώρα. Η Ελλάδα είναι
ίσως η µόνη χώρα της Ευρωπαϊκής Ένωσης που δεν έχει προ-
χωρήσει σε εκπόνηση µελετών αξιοποίησης της αξίας του ψη-
φιακού της φάσµατος (µετά από πρότασή µας το Υπουργείο
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων προχωρά σε ανάθεση σχε-
τικής µελέτης).

Κατά τις συζητήσεις στην Επιτροπή τονίσθηκε ότι θα πρέπει
να τροποποιηθεί το υφιστάµενο νοµοθετικό πλαίσιο του ν.
3592/2007 προς την κατεύθυνση της απλοποίησης και επί-
σπευσης των διαδικασιών αδειοδότησης. Σχετικές εµπεριστα-
τωµένες προτάσεις κατέθεσαν τόσο το Εθνικό Συµβούλιο
Ραδιοτηλεόρασης όσο και η Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών
και Ταχυδροµείων.

Μεταξύ των προτεινόµενων τροποποιήσεων είναι η απονοµή
της συχνότητας για επίγεια ψηφιακή ευρυεκποµπή να γίνεται
σε παρόχους δικτύου και όχι σε παρόχους περιεχοµένου, µε
διαγωνιστική διαδικασία, όπως έγινε σε όλες τις χώρες της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, καθώς και η επανεξέταση των κριτηρίων
αδειοδότησης βάσει των οποίων γίνεται η µοριοδότηση των
υποψηφίων προς αδειοδότηση σταθµών, και ειδικότερα των
κριτηρίων της «Παλαιότητας» και της «Οικονοµικής Βιωσιµότη-
τας», τα οποία, συµφώνως προς το Ε.Σ.Ρ., είναι ασαφή και επι-
σφαλή. Όπως επισηµάνθηκε από µέλη της Επιτροπής, τα εν
λόγω κριτήρια αδειοδότησης θα πρέπει να είναι προσαρµοσµένα
στις νέες συνθήκες που δηµιουργούνται, λόγω των τεχνολογι-
κών εξελίξεων και να είναι αυστηρώς συνδεδεµένα µε την ποιό-
τητα των εκπεµποµένων προγραµµάτων.

Τέλος, ένα άλλο σηµαντικό θέµα, που τέθηκε από τα µέλη της
Επιτροπής, είναι η αποσαφήνιση των αρµοδιοτήτων των εµπλε-
κοµένων Ανεξάρτητων Αρχών (Ε.Σ.Ρ. – Ε.Ε.Τ.Τ. – Α.∆.Α.Ε. και
Επιτροπής Ανταγωνισµού) για την αποφυγή επικάλυψης των
αρµοδιοτήτων τους, ώστε να υπάρξει αποτελεσµατικότερος
έλεγχος και ευχερέστερη αντιµετώπιση των θεµάτων του τοµέα
παροχής οπτικοακουστικών υπηρεσιών.

ΙΙ. Αναλογική Τοπική Ραδιοφωνία
Επείγει ο καθορισµός χάρτη συχνοτήτων για την αναλογική

ραδιοφωνική εκποµπή και τις προϋποθέσεις αδειοδότησης των
τοπικών ραδιοφωνικών σταθµών. Χρειάζεται, επίσης, ανάπτυξη
του ψηφιακού και του διαδικτυακού ραδιοφώνου.

ΙΙΙ. Ενσωµάτωση της Κοινοτικής Οδηγίας για τις υπηρεσίες
οπτικοακουστικών µέσων (Οδηγία 2007/65/ΕΕ του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου), µε την οποία τροποποιήθη-
καν οι διατάξεις της οδηγίας «Τηλεόραση χωρίς Σύνορα» (Οδη-
γία 89/552/ΕΟΚ, όπως τροποποιήθηκε µε την Οδηγία 97/36/ΕΚ).
Σηµειώνεται ότι η προθεσµία για τη συµµόρφωση των κρατών -
µελών µε την ως άνω οδηγία έληξε την 19η ∆εκεµβρίου. Η χώρα
µας τώρα προχωρεί στην ενσωµάτωσή της.

IV. Κωδικοποίηση – Τροποποίηση της ισχύουσας Νοµοθεσίας
Από τη συζήτηση στην Επιτροπή κατέστη προφανής η ανάγκη

κωδικοποίησης της νοµοθεσίας που διέπει τα Μ.Μ.Ε. και το
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Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης. Η νοµοθεσία για τα Μ.Μ.Ε.
αποτελείται από πληθώρα διατάξεων, πολλές από τις οποίες είναι
αντικρουόµενες µεταξύ τους, είτε έχουν περιέλθει σε αχρησία,
είτε έχουν καταργηθεί σιωπηρά ή έχουν πλέον καταστεί περιτ-
τές. Επίσης, άλλες διατάξεις χρειάζεται να τροποποιηθούν, να
συµπληρωθούν και να προσαρµοσθούν στις πρόσφατες τεχνο-
λογικές εξελίξεις. Το Ε.Σ.Ρ. υπέβαλε τόσο στην Επιτροπή όσο
και στον Υπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής
∆ιακυβέρνησης Έκθεση Προτάσεων για τη βελτίωση της νοµο-
θεσίας.

V. Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης
Εκτεταµένη συζήτηση διεξήχθη σχετικά µε τη λειτουργία του

Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης. Κοινή διαπίστωση είναι
ότι µε τη σηµερινή δοµή και λειτουργία του αδυνατεί να αντα-
ποκριθεί στην αποστολή του. Το έργο του, ιδιαίτερα αυτό που
έρχεται µε τη νέα νοµοθεσία, είναι τεράστιο. Χρειάζεται ως εκ
τούτου η άµεση ενίσχυσή του στις εξής κατευθύνσεις:

• Οικονοµική αυτοτέλεια, κατά τα πρότυπα της Εθνικής Επι-
τροπής Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων.

• Έκδοση από το ίδιο κανονιστικών πράξεων.
• Αξιοπιστία των ερευνών τηλεθέασης και ακροαµατικότη-

τας.
• Αλλαγή της σύνθεσης των µελών του ∆ιοικητικού Συµβου-

λίου µε προσδιορισµό των προσόντων για το κάθε µέλος της.
• Νέος κανονισµός λειτουργίας και ενίσχυση ιδιαίτερα µε

επιστηµονικό προσωπικό υψηλών προσόντων.
• Κάλυψη της θέσης του ∆ιοικητικού ∆ιευθυντή των υπη-

ρεσιών του. Το σχετικό αίτηµα εκκρεµεί στο Υπουργείο Εσωτε-
ρικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης και
φρονώ ότι η σχετική έγκριση πρέπει να δοθεί το ταχύτερο δυ-
νατό.

• Πλήρωση των λοιπών κενών οργανικών θέσεων διοικητι-
κού προσωπικού µε µετατάξεις.

• Τέλος, επιβάλλεται, χωρίς άλλη καθυστέρηση, η αντικατά-
σταση των τριών (3) µελών του Συµβουλίου, των οποίων η θη-
τεία έχει λήξει.

Σηµείωση
Η τήρηση των προβλέψεων του άρθρου 15 του Συντάγµατος

είναι η µεγάλη ευθύνη και αρµοδιότητα του Ε.Σ.Ρ.. Το πρόβληµα
της κακής ποιότητας των εκποµπών της Ελληνικής Τηλεόρασης
παραµένει για την Επιτροπή µας ανοικτό. Ένας αναλυτικός κα-
τάλογος δυνητικών και ενδεικτικών παραβάσεων του Συντάγµα-
τος θα ήταν όχι µόνον χρήσιµος, αλλά και αναγκαίος.

VI. Λοιπά θέµατα
Κατά τις συζητήσεις στην Επιτροπή ετέθησαν και άλλα θέµατα

τα οποία χρήζουν περαιτέρω εξέτασης, όπως ακολούθως:
• Tύπος
Ο Τύπος είναι και πρέπει να είναι ελεύθερος. Σύµφωνα, όµως,

µε το Σύνταγµα επιβάλλεται να τηρείται η αρχή της διαφάνειας,
ώστε η πολιτεία και οι Έλληνες πολίτες να γνωρίζουν το ιδιο-
κτησιακό καθεστώς του κάθε µέσου, την οικονοµική του κατά-
σταση και τα µέσα χρηµατοδότησής του. Έχουµε ζητήσει τα
στοιχεία από το αρµόδιο Υπουργείο. Απόφασή µας είναι να προ-
χωρήσουµε σε ακρόαση όσων εµπλέκονται στη λειτουργία του
Τύπου (Ενώσεις ιδιοκτητών, δηµοσιογράφων κ.λπ.), µε στόχο την
υποβολή τεκµηριωµένων προτάσεων.

• ∆ηµόσια Τηλεόραση
Αναµένουµε την εισήγηση της νέας ηγεσίας της, για εξυ-

γιάνση, προγραµµατισµό και τις προοπτικές της δηµόσιας τη-
λεόρασης. Είναι στις προτεραιότητες των εργασιών της
Επιτροπής.

• Ρύθµιση του ∆ιαδικτύου και της εκποµπής τηλεοπτικών και
ραδιοφωνικών προγραµµάτων, µέσω αυτού.

• Μετρήσεις Τηλεοπτικής Αγοράς – AGB
Επιβάλλεται η επανεξέταση του νοµικού καθεστώτος, σχετικά

µε το πλαίσιο οργάνωσης και λειτουργίας των ιδιωτικών επιχει-
ρήσεων ερευνών ραδιοτηλεοπτικής αγοράς, καθώς και του τρό-
που διεξαγωγής των µετρήσεων θεαµατικότητας και ακροαµα-
τικότητας. Σήµερα, οι µετρήσεις τηλεθέασης ασκούνται, ου-
σιαστικά, µονοπωλιακά από την εταιρεία AGB, που στην ουσία

καθορίζει τη συγκρότηση, τη δοµή και τη λειτουργία του συ-
νόλου της τηλεοπτικής αγοράς µε αδιαφανείς όρους. Πρέπει
να υπάρξει περισσότερη διαφάνεια και αυστηρός έλεγχος αξιο-
πιστίας των ως άνω µετρήσεων.

• Κρατική ∆ιαφήµιση.
Επιβάλλεται η επανεξέταση του υφιστάµενου θεσµικού πλαι-

σίου, καθώς και ο αυστηρός έλεγχος των προβλεπόµενων στη
νοµοθεσία, σχετικά µε τα κριτήρια της κατανοµής της κρατικής
διαφήµισης στα Μ.Μ.Ε. και το ποσοστό της διαφήµισης, που πρέ-
πει να καταλήγει στην περιφέρεια.

Συµπέρασµα
Όπως γίνεται φανερό, στη λειτουργία των Μέσων Μαζικής

Ενηµέρωσης υπάρχουν τεράστια προβλήµατα και δυσλει-
τουργίες, που οφείλονται στην πολυνοµία, στη γραφειοκρατία,
στην πολυπλοκότητα διαδικασιών, αλλά και στην έλλειψη ισχυ-
ρής πολιτικής βούλησης για την εφαρµογή των νόµων. Η χώρα
χρειάζεται ένα νέο ραδιοτηλεοπτικό τοπίο µε αποφάσεις, που
θα συνοδεύονται «µε µεγάλες ταχύτητες» για την υλοποίηση
του νέου οδικού χάρτη για την ψηφιακή τηλεόραση και το ρα-
διόφωνο και οι οποίες θα κατοχυρώνουν τη νοµιµότητα, την
ασφάλεια δικαίου και τη διαφάνεια.

4. ΥΠΟΘΕΣΗ ΥΠΟΚΛΟΠΩΝ
(1) Το έγκληµα των υποκλοπών διεπράχθη στη χώρα µας

από τον Αύγουστο του 2004 µέχρι τον Μάρτιο του 2005. Ήταν
ένα έγκληµα σε βάρος της εθνικής ασφάλειας της χώρας και
καταπάτησης ανθρωπίνων δικαιωµάτων. Η υπόθεση είχε απα-
σχολήσει, στο πρόσφατο παρελθόν, την Επιτροπή Θεσµών και
∆ιαφάνειας σε δέκατρεις (13) συνεδριάσεις. Η Επιτροπή στη συ-
νεδρίαση του Ιουλίου του 2006 διέκοψε αιφνιδίως τις εργασίες
της, µε απόφαση της τότε κυβερνητικής πλειοψηφίας, χωρίς να
οδηγηθεί σε ασφαλή συµπεράσµατα για το από ποιους διεπρά-
χθη το έγκληµα και ποιος ήταν ο σκοπός των υποκλοπών. Αιτιο-
λογία της τότε κυβερνητικής πλειοψηφίας ήταν ότι «αντικειµενικά
δεν υφίστανται περιθώρια περαιτέρω διερεύνησης της υπόθε-
σης από την Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας» και για τον λόγο
αυτό το «πόρισµά της πρέπει να το διαβιβάσει προς τις αρµόδιες
δικαστικές αρχές, προκειµένου (µε βάση τα συµπεράσµατά της)
να εντοπίσει τους υπαίτιους και δράστες των εν λόγω εγκλη-
µατικών ενεργειών και τις ποινικές ευθύνες όσων έχουν
εµπλοκή στην όλη υπόθεση των υποκλοπών. Η εµπλοκή, εν-
δεχοµένως, και άλλων τρίτων προσώπων, είτε από τη χώρα
µας είτε και άλλων χωρών, αποτελεί γεγονός που δεν µπορεί
να αποκλεισθεί».

(2) Στα πλαίσια όµως της ∆ικαιοσύνης, η ποινική υπόθεση,
µετά από µια προανακριτική και ανακριτική διαδικασία δύο και
πλέον ετών, µε διάταξη του τότε Εισαγγελέα Εφετών Αθηνών,
τέθηκε «στο αρχείο αγνώστων δραστών», µε την αιτιολογία ότι
«δεν προέκυψαν ενδείξεις κατά συγκεκριµένων προσώπων»!!!

(3) Την 9η Φεβρουαρίου 2010 η Επιτροπή µας, οµόφωνα απο-
φάσισε, για λόγους εθνικής ασφάλειας και δηµοσίου συµφέ-
ροντος, να ερευνήσει σε βάθος την όλη υπόθεση, µε στόχο να
απαντηθούν τα ερωτήµατα :

• Ποιοι σχεδίασαν, πραγµατοποίησαν και διεκπεραίωσαν
το έγκληµα;

• Ποιους στόχους είχαν οι δράστες και τι αποκόµισαν από
τις εγκληµατικές τους ενέργειες;

• Γιατί δεν αναζητήθηκαν ευθύνες για όσους απέκρυψαν
και κατέστρεψαν τα αποδεικτικά στοιχεία;

Για το λόγο αυτό, ζητήσαµε από τον Προϊστάµενο της Εισαγ-
γελίας Εφετών Αθηνών να µας χορηγήσει αντίγραφα όλων των
εγγράφων της ποινικής δικογραφίας και από την Εθνική Υπηρε-
σία Πληροφοριών (Ε.Υ.Π.) όλα τα στοιχεία που περιλαµβάνονται
στο φάκελο «Υποκλοπές 2004-2005». Μετά τη συγκέντρωση των
στοιχείων, ζητήσαµε από τον Πρόεδρο της Αρχής ∆ιασφάλισης
του Απορρήτου των Επικοινωνιών (Α.∆.Α.Ε.), αρχή αρµόδια κατά
το Σύνταγµα και τον νόµο για υποθέσεις υποκλοπών, να ορίσει
εµπειρογνώµονες, προκειµένου να µελετήσουν και να αξιολογή-
σουν τα στοιχεία και τα έγγραφα που υποβλήθηκαν στην Επι-
τροπή από την Ελληνική ∆ικαιοσύνη και την Εθνική Υπηρεσία
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Πληροφοριών. Παράλληλα, διαπιστώσαµε κακή λειτουργία της
Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών (Ε.Υ.Π.), αφού δεν την απα-
σχόλησε ουδόλως η διάσταση του εγκλήµατος, που αφορά την
κατασκοπεία σε βάρος της χώρας, µε την αιτιολογία της τότε
ηγεσίας της ότι είχε «περιορισµένη εντολή» από την πολιτική
τους ηγεσία, η οποία αφορούσε µόνον την ανάλυση των κλή-
σεων των δεδοµένων των 14 καρτοκινητών τηλεφώνων και τίποτε
άλλο!!!

Ο Πρόεδρος της Αρχής ∆ιασφάλισης του Απορρήτου των Επι-
κοινωνιών (Α.∆.Α.Ε.), ανταποκρινόµενος στο αίτηµά µας, όρισε
τριµελή Οµάδα Εµπειρογνωµόνων, η οποία και µας υπέβαλε την
29/03/10 την Έκθεσή της.

(4) Στη συνέχεια, η Επιτροπή µας, κατά τις συνεδριάσεις της
στις 01.06.2010 και 08.06.2010, µε την παρουσία των εκπροσώ-
πων της Α.∆.Α.Ε. συζήτησε µε βάση όλα τα στοιχεία την υπόθεση
και αποφάσισε ότι είναι απολύτως αναγκαίο να µοχθήσει το σύ-
νολο της συντεταγµένης πολιτείας για τη διερεύνηση της συ-
γκεκριµένης υπόθεσης. Στόχος είναι να φθάσουµε στην
αλήθεια και την τιµωρία των ενόχων. Ειδικότερα, η Επιτροπή
µας έκρινε, κατά πλειοψηφία:

α. ότι δεν πρέπει να προχωρήσει η ίδια στην έρευνα αναζή-
τησης των ποινικών ευθυνών, γιατί αυτό είναι πρωτίστως έργο
της Ποινικής ∆ικαιοσύνης και των Εισαγγελικών αρχών, που
µε βάση τις συνταγµατικές ρυθµίσεις, έχουν τη νοµική υποχρέ-
ωση να ρίξουν άπλετο φώς σε κάθε ποινική έκφανση της υπόθε-
σης αυτής. Με βάση τα παραπάνω, η Επιτροπή µας αποφάσισε,
µε πλειοψηφία, να ζητήσει από την Ελληνική ∆ικαιοσύνη να ανα-
σύρει το σχετικό φάκελο από το αρχείο και να διατάξει περαι-
τέρω κύρια ανάκριση µε ενδελεχή έρευνα της συγκεκριµένης
υπόθεσης για το γεγονός ότι και στα δύο ανακριτικά στάδια, της
προκαταρκτικής και της τακτικής ανάκρισης, παρατηρούνται
παραλείψεις, που δεν επέτρεψαν την αποτελεσµατική προσέγ-
γιση του στόχου. Η δικαιοσύνη καλείται να απαντήσει σε συγκε-
κριµένα κρίσιµα ερωτήµατα, που δεν έχουν µέχρι σήµερα
απαντηθεί.

β. ότι ο φάκελος «υποκλοπές» µένει ανοιχτός. Μετά την από-
φαση της ∆ικαιοσύνης, θα επανέλθει το θέµα για συζήτηση στην
Επιτροπή µας, προκειµένου να καταλήξει σε σαφή συµπερά-
σµατα και στη διαµόρφωση του οριστικού της πορίσµατος, µε
ανοιχτό και το αίτηµα για σύσταση εξεταστικής επιτροπής.

5. ∆ΙΚΑΙΟΣΥΝΗ
Την Επιτροπή απασχόλησε σε πέντε (5) συνεδριάσεις και µε

πολλή προσοχή το θέµα «Λειτουργία της ∆ικαιοσύνης». Για το
λόγο αυτό και προκειµένου να διαµορφώσει προτάσεις ακροά-
σθηκε όλες τις ∆ικαστικές Ενώσεις, την Πανελλήνια Ένωση ∆ι-
κηγορικών Συλλόγων και την Οµοσπονδία των ∆ικαστικών
Υπαλλήλων.

∆ιαπιστώσεις
Στη χώρα µας δεν διαθέτουµε µια αποτελεσµατική ∆ικαιο-

σύνη µε βασική αδυναµία τη βραδύτητα στην απονοµή της. Ως
πλέον σηµαντικά αίτια της σηµερινής κακής κατάστασης κατα-
γράφονται:

• Η πολυνοµία και η πολυπλοκότητα της νοµοθεσίας. Η ποι-
νικοποίηση των αστικών διαφορών και διοικητικών παραβάσεων.

• Η γραφειοκρατική δικονοµία σε συνδυασµό µε τις συνεχείς
και αδικαιολόγητες αναβολές των υποθέσεων.

• Η οργάνωση της δικαστικής εξουσίας, µε κύρια χαρακτη-
ριστικά τα µεγάλα ελλείµµατα σε υποδοµές (οι συνθήκες σε
πολλά δικαστήρια της χώρας είναι ‘’τριτοκοσµικές’’), σε ανθρώ-
πινο δυναµικό (δικαστές και υπάλληλοι), σε τεχνολογικό εξοπλι-
σµό αλλά και στη γεωγραφική κατανοµή των δικαστηρίων της
χώρας.

• Ο κοµµατισµός και, ιδιαίτερα, οι κάθε φορά κυβερνητι-
κές παρεµβάσεις στο έργο της.

• Η έλλειψη ήθους, παιδείας και ελευθέρου φρονήµατος
σε συνδυασµό µε τα φαινόµενα διαφθοράς, που, δυστυχώς,
παρατηρούνται και στο δικαστικό σώµα. Η διαφθορά της δικα-
στικής εξουσίας δεν περιορίζεται στη δωροληψία µόνο, αλλά εµ-
φανίζεται και στις δικαστικές αποφάσεις. Για παράδειγµα, όταν

ένας δικαστής δεν αποφασίζει µε βάση το αποδεικτικό υλικό και
τη νοµοθεσία, αλλά µε βάση τις παρεµβάσεις και τις πιέσεις που
δέχεται από εξωγενείς παράγοντες ή µε βάση τις ιδεολογικές και
τις κοµµατικές προτιµήσεις του, υπολογίζοντας την ενδεχόµενη
µελλοντική προοπτική προαγωγής ή απασχόλησής του µετά τη
συνταξιοδότηση.

Προτάσεις
(1) Ως προς την ταχύτητα και διαφάνεια στην απονοµή της.
• Για την Αστική ∆ικαιοσύνη, όλες σχεδόν οι αστικές υπο-

θέσεις, σε πρώτο βαθµό, να δικάζονται από το Μονοµελές Πρω-
τοδικείο. Ελάχιστες να παραµένουν στα Τριµελή Πρωτοδικεία.
Να γίνει ουσιαστική η καθιέρωση της συµβιβαστικής διαδικα-
σίας, δηλαδή του θεσµού της εξώδικης επίλυσης των διαφο-
ρών.

• Για την Ποινική ∆ικαιοσύνη, στόχος πρέπει να είναι η θε-
αµατική µείωση της ποινικής ύλης, µε την:

- Ίδρυση και λειτουργία της δικαστικής αστυνοµίας, σε όλες
τις µεγάλες Εισαγγελίες της χώρας.

- Κατάργηση της ποινικοποίησης των αστικών διαφορών και
διοικητικών παραβάσεων.

- Καθιέρωση του θεσµού της «Ποινικής Συνδιαλλαγής» και του
συµβιβασµού στα ποινικά αδικήµατα που δικάζονται µετά από
έγκληση (π.χ. εξύβριση, συκοφαντική δυσφήµηση, φθορά ξένης
ιδιοκτησίας κ.λπ.).

- Μείωση των βαθµών κρίσης στην προδικασία ενώπιον των δι-
καστικών συµβουλίων.

- Ουσιαστική ενίσχυση των εναλλακτικών ποινών.
- Ριζική αναθεώρηση του θεσµού της προσωρινής κράτησης.
- Εισαγωγή αντικειµενικού συστήµατος κατανοµής των ποινικών

υποθέσεων και εισαγωγή ενός συστήµατος κλήρωσης για τους δι-
καστές και εισαγγελείς που καλούνται να χειρισθούν υποθέσεις ιδι-
αίτερης σηµασίας και γενικότερου δηµοσίου ενδιαφέροντος.

• Για τη ∆ιοικητική ∆ικαιοσύνη, οι καθυστερήσεις στην απο-
νοµή της έχουν προσλάβει ανεξέλεγκτες διαστάσεις. Σηµαντι-
κότερες αιτίες της καθυστέρησης είναι η κακή λειτουργία της
∆ηµόσιας ∆ιοίκησης που δηµιουργεί πληθώρα υποθέσεων,
καθώς και τα ζητήµατα του ελέγχου των πράξεων κράτησης και
της διοικητικής απέλασης των αλλοδαπών. Η αντιµετώπιση των
καθυστερήσεων προϋποθέτει δραστική αλλαγή στη λειτουργία
της ∆ιοίκησης, µε πρώτο µέτρο τη συµµόρφωση στις αποφά-
σεις των δικαστηρίων, για να µην δηµιουργείται νέος κύκλος
αγωγών και άλλων ενδίκων µέσων, αλλά και τον περιορισµό των
δυνατοτήτων του ∆ηµοσίου να ασκεί ένδικα µέσα κατά πολιτών
ή να ζητά αναβολές µε µόνο το στόχο παρεµβολής εµποδίων για
τη µη άµεση καταβολή νοµίµων αποζηµιώσεων.

• Για τις φορολογικές υποθέσεις επιβάλλεται να αυξηθεί
δραστικά (στο 40%) το ποσό της προκαταβολής για το παρα-
δεκτό της προσφυγής. Οι µεγάλες υποθέσεις να εκδικάζονται
κατά προτεραιότητα.

• Για το Συµβούλιο της Επικρατείας αξιοπρόσεκτες είναι οι
προτάσεις του για τον περιορισµό στην άσκηση ενδίκων µέσων,
αλλά και τη χορήγηση των αναβολών, που πρέπει να γίνεται µε
ευθύνη και απόφαση της ∆ιοίκησης του ∆ικαστηρίου.

(2) Ως προς την ενίσχυση της προσωπικής και λειτουργικής
ανεξαρτησίας των δικαστών

• Η νοµοθετική κατοχύρωση της συµµετοχής της Βουλής
στη διαδικασία επιλογής της ηγεσίας της ∆ικαιοσύνης, χωρίς να
ακυρώνεται η συνταγµατική αρµοδιότητα του Υπουργικού Συµ-
βουλίου, κρίνεται ως µία θετική εξέλιξη αν και υπάρχουν και αντί-
θετες εκτιµήσεις. Είναι ένα µέτρο, που σύµφωνα µε τις εκτιµή-
σεις της πλειοψηφίας της Επιτροπής, ακυρώνει τόσο την αυθαι-
ρεσία της κάθε φορά Κυβέρνησης στην επιλογή της ηγεσίας της
∆ικαιοσύνης όσο και «την προσδοκία» της κοµµατικής εύνοιας
από τους δικαστικούς λειτουργούς, αφού θα γνωρίζουν ότι θα
υποβληθούν σε διαδικασία εκτίµησης της προσωπικότητάς τους
και της συνολικής τους επαγγελµατικής πορείας από τη διακοµ-
µατική Επιτροπή της Βουλής. Οι σηµερινές ρυθµίσεις έχουν αντί-
λογο. Για τον λόγο αυτό τυχόν αδυναµίες θα επανεξεταστούν
στο µέλλον.

• Η αναβάθµιση της λειτουργίας του Ανωτάτου ∆ικαστικού
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Συµβουλίου και η αναµόρφωση του συστήµατος αξιολόγησης
των δικαστικών λειτουργών, µε την επαναφορά του συστήµα-
τος της κλήρωσης των επιθεωρητών, µε την καθιέρωση µόνιµων,
σταθερών και αντικειµενικών κριτηρίων για κάθε υπηρεσιακή µε-
ταβολή (προαγωγή, µετάθεση, απόσπαση) και ειδική αιτιολογία
όλων των αποφάσεών του και µε τη θεσµοθέτηση δικαιώµατος
προσφυγής των δικαστικών λειτουργών σε ευρύτερο ∆ευτερο-
βάθµιο ∆ικαστικό Όργανο για κάθε δυσµενή σε βάρος τους υπη-
ρεσιακή κρίση από το Ανώτατο ∆ικαστικό Συµβούλιο.

• Η αναθεώρηση του θεσµού της επιθεώρησης.
• Η απαγόρευση συµµετοχής όχι µόνον των εν ενεργεία δι-

καστών, αλλά και των συνταξιούχων σε έµµισθες θέσεις του ∆η-
µοσίου, εκτός των νοµοπαρασκευαστικών επιτροπών.

• Η πλήρης διαφάνεια της περιουσιακής κατάστασης των δι-
καστικών λειτουργών µε την αναµόρφωση του «Πόθεν Έσχες»
και τη θεσµοθέτηση ανεξάρτητης ελεγκτικής αρχής, µε τη δυνα-
τότητα ουσιαστικού ελέγχου όλων των δικαστικών λειτουργών.

(3) Ως προς την οργάνωση της ∆ικαστικής εξουσίας, προ-
τεραιότητα έχουν:

• Η διαµόρφωση µιας νέας χωροταξικής κατανοµής όλων
των δικαστηρίων της χώρας, µε βάση τις πραγµατικές ανάγκες.

• Η εκπαίδευση και επιµόρφωση δικαστών και δικαστικών
υπαλλήλων στις νέες τεχνολογίες.

• Η εγκατάσταση συστηµάτων «Αυτόµατης Εξυπηρέτησης»
των πολιτών και των δικηγόρων, αναφορικά µε την πορεία µιας
υπόθεσης.

• Η πλήρης ψηφιοποίηση όλων των διαδικασιών απονοµής
δικαιοσύνης και δηµιουργίας δικτύου διασύνδεσης όλων των
υπηρεσιών, που αφορούν στη δικαιοσύνη σε όλη τη χώρα.

• Η βελτίωση των υποδοµών και η συµπλήρωση των οργα-
νικών θέσεων δικαστών και υπαλλήλων.

6. «ΠΟΘΕΝ ΕΣΧΕΣ»
Η Επιτροπή συζήτησε διεξοδικά, σε τρεις συνεδριάσεις, την

ανάγκη αναθεώρησης του ισχύοντος νοµικού πλαισίου για το
«Πόθεν Έσχες» (ν. 3213/2003). Η πρώτη συζήτηση έγινε µε βάση
την πρόταση του Υπουργού ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Αν-
θρωπίνων ∆ικαιωµάτων, όπως καταγράφηκε στο σχέδιο νόµου
«Για την τροποποίηση του ν. 3213/2003 και διατάξεων του Ποινι-
κού Κώδικα, που αφορούν εγκλήµατα, σχετικά µε την υπηρεσία».
Η πρόταση αφορούσε µόνο στο κεφάλαιο των ποινικών και διοι-
κητικών κυρώσεων και όχι στις διαδικασίες του αποτελεσµατι-
κού ελέγχου των σχετικών δηλώσεων και στον έλεγχο των
κοινοβουλευτικών προσώπων. Οι παρατηρήσεις - προτάσεις
της Επιτροπής επί του ως άνω σχεδίου νόµου συνοψίζονται στις
εξής:

• Κρίνονται θετικές οι ρυθµίσεις που προβλέπουν ειδική και
αυξηµένη ευθύνη, αλλά και διαφορετική ποινική µεταχείριση
για πρόσωπα που στελεχώνουν καίριες θέσεις του κρατικού µη-
χανισµού, µε την υποχρεωτική δήµευση των περιουσιακών
στοιχείων και την παρερχόµενη ποινή της αποστέρησης των πο-
λιτικών δικαιωµάτων. Θετικές είναι και οι ρυθµίσεις για την ποι-
νική µεταχείριση πολιτικών προσώπων που συµµετέχουν σε
εξωχώριες εταιρείες, αν και εκφράστηκαν επιφυλάξεις για την
αποτελεσµατικότητά της, λόγω αντικειµενικής αδυναµίας.

• Έντονες επιφυλάξεις εκφράστηκαν από το σύνολο των
µελών για τις ρυθµίσεις διαπραγµάτευσης της ποινής, αφού
µπορεί να οδηγήσουν σε ανεπιθύµητες καταστάσεις, ιδιαίτερα
όταν είναι δυνατό να συνεκτιµηθούν µετά την ολοκλήρωση της
ανακριτικής διαδικασίας.

Όσον αφορά στα λοιπά ζητήµατα, που συνδέονται µε την απο-
τελεσµατικότητα του θεσµού, η διαπίστωση της Επιτροπής είναι
ότι το πρόβληµα εντοπίζεται στην εφαρµογή της σχετικής νοµο-
θεσίας. Ως αίτια καταγράφονται η ανεπαρκής στελέχωση των
ελεγκτικών µηχανισµών, αφού η πολιτεία δεν τους παρέχει τα
αναγκαία τεχνικά µέσα για ουσιαστικό έλεγχο, αλλά και η έλλειψη
ισχυρής πολιτικής βούλησης για την εφαρµογή της. Ως νέες ρυθ-
µίσεις προτείνονται:

• Το βάρος της απόδειξης για τη νοµιµότητα απόκτησης
των περιουσιακών στοιχείων να έχουν οι ελεγχόµενοι και όχι
οι δηµόσιες αρχές.

• Το «Πόθεν Έσχες» των κοινοβουλευτικών προσώπων να
ελέγχεται από την Επιτροπή του ν. 3023/02, η οποία όµως θα
έχει στη σύνθεσή της πλειοψηφία µη κοινοβουλευτικών προ-
σώπων. Η ρύθµιση έχει κυρίως σηµειολογικό χαρακτήρα, αφού
και σήµερα ο ουσιαστικός έλεγχος γίνεται από το Σώµα Ορκωτών
Ελεγκτών - Λογιστών.

• Ο εκλεγόµενος για πρώτη φορά Βουλευτής να υποχρε-
ούται σε υποβολή δήλωσης λεπτοµερούς καταλόγου της κινη-
τής και ακίνητης περιουσίας του, προσδιορίζοντας αναλυτικά
τους τίτλους και την πηγή προέλευσης του κάθε περιουσια-
κού του στοιχείου.

• Μετά την αρχική δήλωση ο υπόχρεος δεν θα υποβάλλει
κάθε χρόνο νέα, παρά µόνον εάν και εφόσον αυξοµειωθεί καθ’
οιονδήποτε τρόπο και για οποιοδήποτε λόγο η δηλωθείσα αρ-
χική περιουσιακή κατάσταση. Έτσι, θα αναδεικνύεται η σύ-
γκριση µε τα παρελθόντα έτη κατά τη στιγµή της µεταβολής
των περιουσιακών στοιχείων (για το σηµείο αυτό κατατέθηκε
και διαφορετική γνώµη).

• Ο έλεγχος των περιουσιακών στοιχείων των κοινοβου-
λευτικών προσώπων να είναι καθολικός.

• Το «Πόθεν Έσχες» των άλλων προσώπων, που είναι υπό-
χρεα σε δήλωση, να ελέγχεται από ανεξάρτητη Αρχή ή το Ελε-
γκτικό Συνέδριο και όχι από τον Άρειο Πάγο. Μετά από
διεξοδική συζήτηση υιοθετήθηκε η πρόταση του Υπουργού ∆ι-
καιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων ο έλεγχος
να γίνεται από την Επιτροπή Καταπολέµησης της Νοµιµοποίη-
σης Εσόδων από Εγκληµατικές ∆ραστηριότητες και της Χρη-
µατοδότησης της Τροµοκρατίας, που έχει και προανακριτικές
αρµοδιότητες, µε την προϋπόθεση ότι η αρχή θα µετατραπεί σε
ανεξάρτητη αρχή και η ηγεσία της θα επιλέγεται µε τις εγγυή-
σεις της επιλογής όλων των άλλων ανεξάρτητων αρχών.

• Ο έλεγχος των παραπάνω προσώπων πρέπει να είναι υπο-
χρεωτικός και δειγµατοληπτικός, µε κριτήρια που µε σαφήνεια
θα προσδιορισθούν στον νόµο, εκτός από τους δικαστές και
δηµοσιογράφους, για τους οποίους πρέπει να είναι καθολι-
κός. Επιφυλάξεις εκφράστηκαν από µέλη της Επιτροπής για το
αν οι δηµοσιογράφοι πρέπει να υποβάλλουν δηλώσεις «πόθεν
έσχες».

• Ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής, κ. Απόστολος Κακλαµάνης
επανέφερε την πρότασή του για παραίτηση υπέρ του Ελληνικού
∆ηµοσίου των περιουσιακών στοιχείων που δεν περιλαµβάνονται
στις σχετικές δηλώσεις. Η αναλυτική πρότασή του συµπεριλαµ-
βάνεται στην παρούσα Έκθεση.

7. ΠΟΙΝΙΚΗ ΕΥΘΥΝΗ ΥΠΟΥΡΓΩΝ (ν. 3126/2003)
Η Επιτροπή συζήτησε το θέµα κατά τη συνεδρίαση της 18ης

Μαΐου 2010 και µε την παρουσία του Υπουργού ∆ικαιοσύνης,
∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων, κ. Χαράλαµπου Κα-
στανίδη. Το ίδιο θέµα είχε συζητηθεί διεξοδικά και από την προη-
γούµενη σύνθεση της Επιτροπής σε τέσσερις (4) συνεδριάσεις.

∆ιαπιστώσεις
• Το ειδικό συνταγµατικό καθεστώς, το σχετικό µε την ποι-

νική ευθύνη των Υπουργών, υπάρχει προς όφελος της καλής
λειτουργίας του πολιτεύµατος και όχι για την αυξηµένη προ-
στασία των φυσικών προσώπων. Είναι ένας θεσµός που προβλέ-
πεται σε όλες τις κοινοβουλευτικές δηµοκρατίες.

• Στη χώρα µας, µε ευθύνη των πολιτικών ηγεσιών και των
πλειοψηφιών της Βουλής, αλλά και της ∆ικαιοσύνης, οι σχετικές
διατάξεις δεν τηρήθηκαν και δεν εφαρµόστηκαν σωστά.

• Με τις τελευταίες τροποποιήσεις του Συντάγµατος και τον
ν. 3126/2003 επήλθαν σηµαντικές βελτιώσεις, σε σχέση µε τις
ρυθµίσεις του παρελθόντος, πλην όµως υπάρχουν περιθώρια
για ριζοσπαστικές ρυθµίσεις κατά την επόµενη αναθεώρηση
του Συντάγµατος, αλλά και σήµερα µε τροποποιήσεις στο ν.
3126/2003 και πάντα στα όρια που χαράσσει το άρθρο 86 του
Συντάγµατος.

• Το κρίσιµο θέµα της παράτασης του χρόνου της απο-
σβεστικής προθεσµίας της παρ. 3 του άρθρου 86 του Συντάγ-
µατος σε σχέση µε την εξάλειψη του αξιοποίνου δεν µπορεί,
µε τον οποιοδήποτε τρόπο, να αντιµετωπισθεί µε την κοινή



νοµοθετική πρωτοβουλία. Θα πρέπει να ρυθµισθεί κατά την
επόµενη συνταγµατική αναθεώρηση.

Προτάσεις
Οι αλλαγές που προτείνονται στο ισχύον θεσµικό πλαίσιο είναι:
• Να καταργηθεί ο ειδικός χρόνος παραγραφής των αδικη-

µάτων που τελούν οι Υπουργοί και Υφυπουργοί και τα σχετικά
αδικήµατα να παραγράφονται µε τη συνήθη παραγραφή που
ισχύει για όλους τους πολίτες.

• Να θεσµοθετηθεί ένα νέο στάδιο αξιολόγησης των στοι-
χείων ευθύνης, ανάµεσα στην πρώτη δικαστική έρευνα και την
απόφαση της Βουλής. Το νέο στάδιο να είναι η συγκρότηση µε
τροποποίηση του Κανονισµού της Βουλής ενός Τριµελούς Γνω-
µοδοτικού Συµβουλίου, που θα αποτελείται από ανώτατους δι-
καστικούς λειτουργούς, που θα γνωµοδοτεί περί του αν από τα
υπάρχοντα στοιχεία πιθανολογείται βασίµως η ποινική ευθύνη
Υπουργού και που θα υποβάλλει τη γνωµοδότησή του στη
Βουλή, η οποία θα είναι και η µόνη αρµόδια για να αποφασίζει αν
πρέπει ή όχι να ασκηθεί δίωξη. Το Γνωµοδοτικό Συµβούλιο πρέ-
πει να διατυπώνει τις προτάσεις του πριν από τη διενέργεια της
προκαταρκτικής εξέτασης.

• Τα µέλη του Γνωµοδοτικού Συµβουλίου θα ορίζονται µε
απόφαση της Ολοµέλειας των Προέδρων της Βουλής ή µε από-
φαση του Ανωτάτου ∆ικαστικού Συµβουλίου του Αρείου Πάγου
ή θα κληρώνονται από αριθµό Ανώτατων ∆ικαστών, που θα προ-
επιλέγονται µε σαφή και σταθερά κριτήρια.

Σηµειώνεται, τέλος, ότι η Επιτροπή δεν υιοθέτησε προτάσεις
του Υπουργού ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ι-
καιωµάτων για ειδικές νοµοθετικές ρυθµίσεις που αφορούν
τον προσδιορισµό του περιεχοµένου των όρων «αµελλητί» και
«κατά την άσκηση των καθηκόντων τους», καθώς και το ότι «ο
χρόνος τέλεσης των εγκληµάτων των υπουργών να ορίζεται ο
χρόνος του αποτελέσµατος και όχι ο χρόνος της ενέργειας,
της τέλεσης του εγκλήµατος».

8. ΕΘΝΙΚΗ ΥΠΗΡΕΣΙΑ ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΩΝ (Ε.Υ.Π.)
Η Επιτροπή δέχτηκε σε ακρόαση και σε δύο (2) συνεδριάσεις

τον ∆ιοικητή της Εθνικής Υπηρεσίας Πληροφοριών (Ε.Υ.Π.), κ.
Κωνσταντίνο Μπίκα. Οι συζητήσεις για τη δραστηριότητα της
Ε.Υ.Π. είναι απόρρητες. Ο ∆ιοικητής της Ε.Υ.Π. έδωσε µε πλη-
ρότητα και σαφήνεια απαντήσεις σε όλα τα ερωτήµατα που
έθεσαν τα µέλη της Επιτροπής. Κεντρικά ζητήµατα της ακρό-
ασης ήταν η οργανωτική και λειτουργική κατάσταση της Υπη-
ρεσίας, οι σχέσεις µας µε τις γειτονικές χώρες, το οργανωµένο
έγκληµα, το απόρρητο των επικοινωνιών, οι υποθέσεις των
υποκλοπών και των Πακιστανών.

Τα µέλη της Επιτροπής έδωσαν ιδιαίτερη σηµασία στον έλεγχο
των τηλεφωνικών επικοινωνιών και την αναγκαιότητα στενής συ-
νεργασίας της Ε.Υ.Π. µε την Ανεξάρτητη Αρχή ∆ιασφάλισης του
Απορρήτου των Επικοινωνιών (Α.∆.Α.Ε.).

IV. Πρόταση του πρώην Προέδρου της Βουλής, Βουλευτή Β’
Αθήνας – ΠΑ.ΣΟ.Κ., κ. Απόστολου Κακλαµάνη για την Ετήσια
Έκθεση 2010 της

Ειδικής Μόνιµης Επιτροπής Θεσµών και ∆ιαφάνειας, στο
κεφάλαιο

«ΣΕ ΣΧΕΣΗ ΜΕ ΤΗΝ ΠΟΙΝΙΚΗ ΕΥΘΥΝΗ ΥΠΟΥΡΓΩΝ» ν.
3126/2003)

Κάθε πρόσωπο υπόχρεο σε υποβολή δήλωσης «πόθεν έσχες»
να υποβάλει πρόσθετη δήλωση προσηρτηµένη στο βασικό κεί-
µενο ότι παραιτείται υπέρ του Ελληνικού ∆ηµοσίου της κυριότη-
τας και οιουδήποτε άλλου δικαιώµατος επί οιουδήποτε
περιουσιακού στοιχείου, που δεν καταγράφεται στη δήλωση
«πόθεν έσχες», είτε τούτο φέρεται επ’ ονόµατί του είτε άλλου
προσώπου είτε ευρίσκεται στην Ελλάδα είτε στην αλλοδαπή και
εξουσιοδοτεί προς τούτο ρητώς και αµετακλήτως τον Υπουργό
Οικονοµικών να προβεί σε οιαδήποτε ενέργεια, ώστε να περιέλ-
θουν στο Ελληνικό ∆ηµόσιο οποιαδήποτε µη δηλωθέντα περιου-
σιακά στοιχεία. Η δήλωση αυτή είναι προαιρετική και θα
γνωστοποιείται σε οιονδήποτε πολίτη το ζητήσει. Ο νόµος πε-
ραιτέρω ορίζει κίνητρα για οιονδήποτε προσκοµίσει στοιχεία για

την ύπαρξη µη δηλωθέντων περιουσιακών στοιχείων.

V. Οι παρατηρήσεις και προτάσεις του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς περιλαµβάνονται σε ιδιαίτερο υπό-
µνηµα, που κατετέθη από τον Βουλευτή, κ. Βασίλειο
Μουλόπουλο και έχει ως ακολούθως:

1. Ανεξάρτητες ∆ιοικητικές Αρχές
Η εµπειρία από Αρχές, όπως ο Συνήγορος του Πολίτη, το

Ε.Σ.Ρ., το Α.Σ.Ε.Π., η Αρχή Προστασίας ∆εδοµένων Προσωπικού
Χαρακτήρα και η Αρχή ∆ιασφάλισης του Απορρήτου των
Επικοινωνιών είναι καταρχάς θετική. Ο κοινοβουλευτικός έλεγχος
όµως των Α.∆.Α. θα πρέπει να είναι άµεσος, µε δυνατότητα
επιβολής κυρώσεων (που µπορούν να φτάνουν µέχρι την παύση
των µελών των Α.∆.Α.), αλλά να είναι σαφής και ο δικαστικός
έλεγχος των διοικητικών τους πράξεων.

Πρέπει να γίνεται πάντα διαχωρισµός ανάµεσα στις Α.∆.Α. συ-
νταγµατικής περιωπής και στις µη συνταγµατικά προβλεπόµε-
νες.

«Είµαστε εντελώς αντίθετοι στην ίδρυση Α.∆.Α., όταν αυτό
σηµαίνει ότι µεταβιβάζονται σε αυτές, ενόψει της «απελευθέ-
ρωσης των αγορών», αρµοδιότητες ελέγχου και ρύθµισης της
οικονοµικής ζωής και της «ελεύθερης αγοράς», που θα πρέπει
να βρίσκονται στα χέρια του Κοινοβουλίου και να είναι
ευρύτερες. Αυτό συνέβη πράγµατι µε Α.∆.Α., όπως η Ρυθµιστική
Αρχή Ενέργειας, η Επιτροπή Ανταγωνισµού και η Εθνική
Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων. Οι συγκεκριµένες
Α.∆.Α. δεν κατοχυρώνονται καν συνταγµατικά (όπως το Ε.Σ.Ρ.,
το ΑΣΕΠ, ο Συνήγορος του Πολίτη, η Αρχή Προστασίας
Προσωπικών ∆εδοµένων και η Αρχή ∆ιασφάλισης του Απορ-
ρήτου των Επικοινωνιών, µε το Σύνταγµα του 2001 και τον ν.
3051/2002), µε αποτέλεσµα ο έλεγχός τους να είναι ανεπα-
ρκέστατος: δεν κατοχυρώνεται η προσωπική ανεξαρτησία των
µελών τους, ενώ είναι χαρακτηριστικό ότι για αυτές δεν
εφαρµόζεται ο νόµος 3051/2002, αλλά οι δικοί τους ιδρυτικοί
νόµοι, οι οποίοι προβλέπουν τον διορισµό των µελών τους µε
υπουργική απόφαση ή προεδρικό διάταγµα, δηλαδή από την
κυβέρνηση, χωρίς εγγυήσεις και έλεγχο από το Κοινοβούλιο
(εκτός από τη γνώµη της Επιτροπής Θεσµών και ∆ιαφάνειας της
Βουλής).»

2. Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης και Εθνικό Συµβούλιο Ρα-
διοτηλεόρασης

Προτάσεις για την αδειοδότηση
• Οι άδειες που παρέχονται για τη συνδροµητική ραδιοτηλε-

όραση να χορηγούνται µε απόφαση και όχι µε σύµφωνη γνώµη
του Ε.Σ.Ρ..

Προτάσεις για την προστασία του ανταγωνισµού
• Να διασφαλιστεί ο έλεγχος της ονοµαστικοποίησης των µε-

τοχών, µε την άµεση λειτουργία και ενίσχυση του Τµήµατος ∆ια-
φάνειας του Ε.Σ.Ρ..

Προτάσεις ελέγχου και εποπτείας του περιεχοµένου
• Η ψηφιακή πλατφόρµα των κατόχων αδείας και τα κανάλια

που την απαρτίζουν να προεγκρίνονται από το Ε.Σ.Ρ., πριν από
την έναρξη έργων και λοιπών συµπληρωµατικών δραστηριοτή-
των.

Προτάσεις ενίσχυσης και αναβάθµισης του ρόλου του ΕΣΡ
• Το Ε.Σ.Ρ. αποτελεί ανεξάρτητη διοικητική αρχή και οι απο-

φάσεις του δεν υπόκεινται σε έλεγχο νοµιµότητας. Ούτε και σε
περιορισµό αποκλειστικών προθεσµιών, ενώ σε καµία περίπτωση
δεν µεταβιβάζεται το δικαίωµα των αποφάσεών του στον
Υπουργό Τύπου και Μ.Μ.Ε..

Οι νέες ρυθµίσεις που υλοποιήθηκαν πρόσφατα µε το νόµο
«Ρουσόπουλου» 3592/2007 «Συγκέντρωση και αδειοδότηση Επι-
χειρήσεων Μέσων Ενηµέρωσης και άλλες διατάξεις», όχι µόνο
δεν αλλάζουν το σηµερινό χαοτικό ραδιοτηλεοπτικό τοπίο, αντί-
θετα, µαζί µε τους ισχύοντες νόµους συνθέτουν, ένα αποσπα-
σµατικό, πελατειακό και αναχρονιστικό θεσµικό πλαίσιο,
επικίνδυνο για τη δηµοκρατική ανέλιξη της χώρας. Επιδιώκουν
τη νοµιµοποίηση της υπάρχουσας παραµορφωτικής κατάστα-
σης στον τοµέα της ενηµέρωσης, την παγίωση και ολοκλήρωση
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µιας ανεξέλεγκτης οπτικοακουστικής αγοράς και τη µετάβαση
στη νέα ψηφιακή εποχή, µε τις ίδιες περίπου επιχειρήσεις και οµί-
λους των Μ.Μ.Ε., που δρουν στην αγορά από τις αρχές της δε-
καετίας του ‘90, οι οποίες επέβαλαν την αποκρουστική σηµερινή
µορφή ενηµέρωσης.

Η Οδηγία 2007/65/ΕΕ
Στη νέα Οδηγία 2007/65/ΕΕ που ονοµάστηκε κατ’ ευφηµισµόν

«Οπτικοακουστικές Υπηρεσίες χωρίς Σύνορα» προωθήθηκαν ρι-
ζικά αντίθετες επιλογές από αυτές, που υποτίθεται υπέβαλε η
ανάγκη προσαρµογής της Οδηγίας, στις σύγχρονες θεσµικές
και τεχνολογικές απαιτήσεις.

- Απλοποιήθηκαν προκλητικά οι κανόνες για την τηλεοπτική δια-
φήµιση, µια και η αναπτυξιακή έκρηξη των ραδιοτηλεοπτικών
µέσων προκάλεσε µείωση της διανεµόµενης διαφηµιστικής πίτας.

- Εισήχθηκαν πιο «ευέλικτοι» κανόνες ρύθµισης και αυτορ-
ρύθµισης για την εξασφάλιση «της ελεύθερης διακίνησης των
υπηρεσιών οπτικοακουστικών µέσων στην εσωτερική ευρωπαϊκή
αγορά», για αυτό γίνεται ρητή αναφορά στην Οδηγία «νέων νο-
µικών µορφών» συρρύθµισης και αυτορρύθµισης.

- Περιορίστηκαν στο ελάχιστο δυνατό τα µέτρα προστασίας
του δηµόσιου συµφέροντος προς όφελος την ανάπτυξης της ευ-
ρωπαϊκής οπτικοακουστικής βιοµηχανίας.

- ∆ιατηρήθηκε ένα πλαίσιο ελάχιστης εναρµόνισης της εσω-
τερικής αγοράς στις νέες τεχνολογικές συνθήκες και διαµορ-
φώθηκε ένα νέο πιο ελαστικό κανονιστικό πεδίο για τη ρύθµιση
του ευρωπαϊκού οπτικοακουστικού τοµέα. Η νέα τροποποιηµένη
Οδηγία µε έναν ασαφή και αντιφατικό τρόπο, επιβεβαιώνει, το
έλλειµµα κύρους, αξιοπιστίας και συνεκτικότητας στην κοινή ευ-
ρωπαϊκή πολιτική των οπτικοακουστικών µέσων.

• Οι αρµόδιες Εθνικές Κανονιστικές Αρχές, όπως το Ραδιο-
τηλεοπτικό Συµβούλιο, η Επιτροπή Ανταγωνισµού, η Αρχή Eπο-
πτείας και Eλέγχου των δικτύων ηλεκτρονικών επικοινωνιών
(ενσύρµατων και ασύρµατων), η Υπηρεσία Εποπτείας και ∆ιαχεί-
ρισης του φάσµατος συχνοτήτων, η Αρχή Προστασίας Προσω-
πικών ∆εδοµένων και η Επιτροπή Ελέγχου Τηλεπικοινωνιών και
Ταχυδροµείων που ρυθµίζουν, αδειοδοτούν και εποπτεύουν τη
δοµή, τη λειτουργία, το περιεχόµενο των Παρόχων οπτικοακου-
στικών µέσων, καθώς και τους τρόπους µετάδοσής τους, απαι-
τείται να ενισχυθούν και να στελεχωθούν, να είναι, διακριτές,
ανεξάρτητες, να συνεργάζονται µεταξύ τους και να συντονίζονται
µε θεσµικό τρόπο µε τις αρµόδιες αρχές εποπτείας της Ε.Ε.

• Τα δίκτυα ηλεκτρονικών επικοινωνιών αποτελούν ένα πλή-
θος διαθέσιµων και διαφορετικών δικτύων, που συνεχώς διευ-
ρύνεται (Internet, δορυφόροι, δίκτυα σταθερής ασύρµατης
πρόσβασης, δίκτυα κινητών τηλεφώνων 3G, κλασικά δίκτυα ρα-
διοφώνου και τηλεόρασης). Η κανονιστική ρύθµισή τους, σύµ-
φωνα µε το κοινοτικό δίκαιο πρέπει να είναι επίσης ενιαία και
ανεξάρτητη, µέσω µιας Εθνικής Επιτροπής Επικοινωνιών.

- Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης για την αδειοδότηση,
ρύθµιση και εποπτεία των παρόχων περιεχοµένου, δηµόσιου και
ιδιωτικού τοµέα, που θα λειτουργεί ως εποπτική και ρυθµιστική
αρχή οπτικοακουστικών µέσων, µε πλήρη εποπτικό εξοπλισµό,
υποδοµές και επιστηµονικό προσωπικό και όχι ως οιονεί δικα-
στήριο, µε πρόεδρο συνταξιούχο δικαστικό.

- Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυδροµείων, για
την αδειοδότηση, τη ρύθµιση και την εποπτεία των παρόχων δι-
κτύου και κεραιών.

- Αρχή Ανταγωνισµού για τον έλεγχο της συγκέντρωσης και
της µετοχικής σύνθεσης των κεφαλαίων των ραδιοτηλεοπτικών
επιχειρήσεων.

- Αρχή Προσωπικών ∆εδοµένων και Αρχή Επιτήρησης του In-
ternet για την προστασία των ατοµικών δικαιωµάτων και των
προσωπικών δεδοµένων των πολιτών.

3. Υποκλοπές
Η µακρά µυστική ανακριτική διαδικασία οδηγεί στο τέλος τη

δικαστική διερεύνηση της υπόθεσης των τηλεφωνικών υποκλο-
πών. Μια υπόθεση, µε τεράστιες πολιτικές διαστάσεις, που
αφορά στην προσβολή των ελευθεριών του πολίτη, αλλά και στην
ανεξαρτησία της χώρας, µε το δεδοµένο ότι τηλεφωνικές υπο-
κλοπές υπήρξαν σε βάρος λειτουργών και πολιτικών παραγόντων

του κράτους.
Ο «ιστός της αράχνης», που υφάνθηκε συστηµατικά για να

υπονοµεύσει τα δηµοκρατικά δικαιώµατα, παραµένει ανεξέλε-
γκτος. ∆ικαιολογηµένα διατυπώνονται τα ερωτήµατα: Πόσο η
ανακριτική διαδικασία αξιοποίησε τα πορίσµατα της Αρχής ∆ια-
σφάλισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών (Α.∆.Α.Ε.) και τις ει-
δικές επιστηµονικές και τεχνικές γνώσεις των µελών της; Έγινε
έρευνα στην αλλοδαπή και ειδικότερα στις Η.Π.Α. για τους «ένο-
χους» τηλεφωνικούς αριθµούς που εντοπίστηκαν από την έρευνα
της Α.∆.Α.Ε. στο Μέρυλαντ; Πώς αξιολογήθηκε το πόρισµα της
Ε.Υ.Π., το οποίο αρνήθηκε η κυβέρνηση να παραδώσει στην Επι-
τροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας της Βουλής;

Η όλη υπόθεση είναι απαράδεκτο να οδηγηθεί στην πολιτική
λήθη. Μετά την εξέλιξη της υπόθεσης ενώπιον της δικαιοσύνης,
η υπόθεση πρέπει να διερευνηθεί από Εξεταστική Επιτροπή της
Βουλής. Το πρόσχηµα της κυβέρνησης ότι δεν «δικαιολογού-
νταν» Εξεταστική Επιτροπή, επειδή την υπόθεση ερευνά η δικαι-
οσύνη, τώρα δεν υφίσταται. Ο πολιτικός έλεγχος του εγκλήµατος
των τηλεφωνικών υποκλοπών στις πολλαπλές του διαστάσεις
είναι αναγκαίος και επιβεβληµένος. Ο ΣΥΡΙΖΑ τον διεκδικεί και
τον αξιώνει.

4. ∆ικαιοσύνη
Όχι διορισµός της ηγεσίας των ανωτάτων δικαστηρίων από

την εκάστοτε εκτελεστική εξουσία, αλλά εκλογή από ευρύ εκλε-
κτορικό σώµα, στο οποίο τον κύριο λόγο θα έχουν οι δικαστές.

Για την επίσπευση της εκδίκασης υποθέσεων απαιτείται αύ-
ξηση του αριθµού των δικαστών, για την κάλυψη κενών οργανι-
κών θέσεων, αλλά και αύξηση του προσωπικού των δικαστηρίων,
µε προσλήψεις µέσω Α.Σ.Ε.Π., µε την καθιέρωση ειδικών διαδι-
κασιών, στο πλαίσιο του Α.Σ.Ε.Π., µε συγκεκριµένη χρονική δέ-
σµευση.

Μείωση στα παράβολα που απαιτούνται για την εκδίκαση υπο-
θέσεων, ιδίως στις υψηλότερες βαθµίδες (Άρειος Πάγος), διότι
καθιστούν απαγορευτική την πρόσβαση στη δικαιοσύνη των πο-
λιτών, που δεν διαθέτουν τα επαρκή οικονοµικά µέσα.

5. Ποινική ευθύνη υπουργών
Αλλαγή του νόµου περί ευθύνης υπουργών (ν.3126/2003) και

κατάργηση της ειδικής παραγραφής, διότι ο νόµος εισάγει ευ-
νοϊκή µεταχείριση υπέρ των πολιτικών προσώπων εις βάρος των
πολιτών, που κατηγορούνται για τις ίδιες πράξεις.

6. Πόθεν έσχες
-Έλεγχος του πόθεν έσχες από ανεξάρτητους ελεγκτές και όχι

από τους ίδιους τους Βουλευτές
- ∆ηµοσιοποίηση του πόθεν έσχες των δηµοσιογράφων και των

εκδοτών.

VI. ΕΓΚΡΙΣΗ ΤΗΣ ΕΚΘΕΣΗΣ ΤΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ

Κατά τη συνεδρίαση της 28ης Σεπτεµβρίου 2010, η Εισήγηση
του Προέδρου της Επιτροπής έγινε δεκτή, κατά πλειοψηφία και
αποτελεί την Έκθεση της Επιτροπής, η οποία υποβάλλεται προς
την Ολοµέλεια της Βουλής. Υπερψήφισαν τα µέλη της Επιτρο-
πής που προέρχονται από το ΠΑ.ΣΟ.Κ. και τη Νέα ∆ηµοκρατία
και καταψήφισαν τα µέλη της Επιτροπής που προέρχονται από
το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας, τον Λαϊκό Ορθόδοξο Συνα-
γερµό και τον Συνασπισµό Ριζοσπαστικής Αριστεράς.

Πολλές από τις παρατηρήσεις των µελών της Επιτροπής εν-
σωµατώθηκαν στο τελικό κείµενο της Έκθεσης.

Τα πρακτικά όλων των συνεδριάσεων της Επιτροπής θα απο-
σταλούν σε ηλεκτρονική µορφή σε όλους τους Βουλευτές του
Ελληνικού Κοινοβουλίου ενόψει της συζητήσεως της Εκθέσεως
της Επιτροπής στην Ολοµέλεια της Βουλής.

Αθήνα, 19 Οκτωβρίου 2010

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΤΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ

ΜΙΛΤΙΑ∆ΗΣ ΠΑΠΑΪΩΑΝΝΟΥ



Ο Α’ ΑΝΤΙΠΡΟΕ∆ΡΟΣ Η Β’ ΑΝΤΙΠΡΟΕ∆ΡΟΣ

ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ ΓΑΡΥΦΑΛΛΙΑ (ΛΙΑΝΑ) ΚΑΝΕΛΛΗ

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ

ΜΑΥΡΟΥ∆ΗΣ (ΜΑΚΗΣ) ΒΟΡΙ∆ΗΣ

ΤΑ ΜΕΛΗ

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΑΛΕΥΡΑΣ ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΦΛΩΡΙ∆ΗΣ
ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ ΠΡΟΚΟΠΙΟΣ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΥΡΑΣ

VII. ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ
ΕΙ∆ΙΚΗΣ ΜΟΝΙΜΗΣ ΕΠΙΤΡΟΠΗΣ
ΘΕΣΜΩΝ ΚΑΙ ∆ΙΑΦΑΝΕΙΑΣ

Αθήνα, 18.12.2009

Προς:
Τους Υπουργούς

1. Εσωτερικών, Αποκέντρωσης & Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρ-
νησης κ. Γιάννη Ραγκούση

2. Υποδοµών, Μεταφορών & ∆ικτύων κ. ∆ηµήτρη Ρέππα
3. Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Παύλο Γερουλάνο
4. Επικρατείας κ. Χάρη Παµπούκη
5. Κυβερνητικό Εκπρόσωπο κ. Γιώργο Πεταλωτή

Θέµα: Ψηφιακή Τηλεόραση

Κύριοι Υπουργοί,
1. Η Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας, στο πλαίσιο των αρ-

µοδιοτήτων της, έχει ξεκινήσει µια ουσιαστική συζήτηση για την
αποτύπωση της κατάστασης που επικρατεί στα Μέσα Μαζικής
Ενηµέρωσης, µε στόχο τη διαµόρφωση της ευρύτερης δυνατής
πολιτικής συµφωνίας για την αντιµετώπιση του προβλήµατος και
την υποβολή της σχετικής πρότασης στην Κυβέρνηση. Για το
σκοπό αυτό καλέσαµε σε ακρόαση το Εθνικό Ραδιοτηλεοπτικό
Συµβούλιο και την Εθνική Επιτροπή Τηλεπικοινωνιών και Ταχυ-
δροµείων. Από τις συζητήσεις προέκυψαν τα ακόλουθα:

• Το δηµόσιο συµφέρον επιτάσσει να γίνει γρήγορα η µετά-
βαση από την αναλογική στην ψηφιακή τηλεόραση και ραδιό-
φωνο.

Η πλήρης µετάβαση σύµφωνα µε την Ευρωπαϊκή Επιτροπή
πρέπει να ολοκληρωθεί µέχρι την 1.1.2012. Εκτός από αυτή την
προθεσµία η Ελλάδα έχει δεσµευθεί από τη Συνθήκη της Γενεύης
να διακόψει τις αναλογικές εκποµπές το αργότερο µέχρι το έτος
2015. Οι εθνικές δεσµεύσεις επιβάλλονται από την ανάγκη συ-
ντονισµού µεταξύ των όµορων χωρών.

• Η χώρα βρίσκεται πολύ πίσω σε σχέση από το στόχο της µε-
τάβασης του 2012. Θεωρείται δύσκολος και ο στόχος του 2015!!!
Το κύρος µας για άλλη µια φορά θα τρωθεί ανεπανόρθωτα.

• Ο οδικός χάρτης που προβλέπει τη µετάβαση από την ανα-
λογική στην ψηφιακή τηλεόραση προσδιορίζεται από τις διατά-
ξεις του νόµου 3592/2007. Το ΠΑΣΟΚ είχε καταψηφίσει τον εν
λόγω νόµο. Tο δύσκολο έτσι ερώτηµα είναι αν θα προχωρήσουµε
µε τις προβλέψεις και διαδικασίες του Ν. 3592/2007 ή θα θέ-
σουµε ένα άλλο πλαίσιο διαφάνειας και υγιούς ανταγωνισµού!

• Απαιτείται άµεσα συντονισµός των συναρµόδιων Υπουρ-
γείων, αλλά και των αρµόδιων Ανεξάρτητων Αρχών (Ε.Σ.Ρ.,
Ε.Τ.Τ.Τ.) για τον προγραµµατισµό και την υλοποίηση των ανα-
γκαίων δράσεων µε αναλυτική καταγραφή τους και συγκεκρι-
µένο χρονοδιάγραµµα.

• Σηµειώνω ότι η αναλογική αδειοδότηση έχει από τα πράγ-
µατα εγκαταλειφθεί αν και προβλέπεται στη νοµοθεσία µας.

2. Από τις σχετικές συζητήσεις ως θέµατα άµεσης προτεραι-
ότητας προέκυψαν τα ακόλουθα:

• ∆εν έχουν προσδιορισθεί οι περιοχές όπου θα λειτουρ-
γήσουν τα πάρκα κεραιών!!! Η επίσπευση (και απλοποίηση)
της διαδικασίας αδειοδότησης της κατασκευής- εγκατάστα-
σης κεραιών και η Χωροθέτηση Πάρκων Κεραιών για την εγκα-
τάσταση των κεραιών και του εξοπλισµού παροχών δικτύων
ραδιοτηλεοπτικών υπηρεσιών. (Σύµφωνα µε το άρθρο 11 παρ.
18 του Ν. 3592/2007. O καθορισµός των Πάρκων Κεραιών γίνε-
ται µε Κοινή Απόφαση των Υπουργών Μεταφορών και Επικοι-
νωνιών, του Υπουργού στον οποίο ανατίθενται εκάστοτε οι
αρµοδιότητες του Υπουργού Τύπου και Μ.Μ.Ε. και των καθ’ ύλη
αρµόδιων Υπουργών, µετά από γνώµη της Ε.Ε.Τ.Τ.).

• Ο προσδιορισµός της ύπαρξης και του εύρους του ψηφια-
κού µερίσµατος (δηλαδή του φάσµατος συχνοτήτων που θα
απελευθερωθεί από την ψηφιακή µετάβαση), το οποίο θα διατε-
θεί για άλλες χρήσεις εκτός της παροχής τηλεοπτικών υπηρε-
σιών (όπως ενδεικτικώς αναφέρονται τα ασύρµατα ευρυζωνικά
δίκτυα επικοινωνιών). Η ορθή κατανοµή και η διάθεση του ψη-
φιακού µερίσµατος µπορεί να αποφέρει τεράστια οικονοµικά και
κοινωνικά οφέλη στη χώρα.

• Η ενσωµάτωση της Οδηγίας 2007/65/ΕΚ του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 11ης ∆εκεµβρίου 2007, για
την τροποποίηση της οδηγίας 89/552/ΕΟΚ για το συντονισµό ορι-
σµένων νοµοθετικών, κανονιστικών και διοικητικών διατάξεων
των κρατών µελών σχετικά µε την άσκηση τηλεοπτικών δραστη-
ριοτήτων, το αργότερο έως τις 19 ∆εκεµβρίου 2009, ηµεροµη-
νία κατά την οποία σύµφωνα µε το κείµενο της Οδηγίας, τα κράτη
µέλη υποχρεούνται να θέσουν σε ισχύ τις αναγκαίες νοµοθετι-
κές, κανονιστικές και διοικητικές διατάξεις για τη συµµόρφωσή
τους µε αυτήν. Η οδηγία φαίνεται να έχει πολλά προβλήµατα, κυ-
ρίως από το γεγονός ότι παρέχει νοµοθετικές εξουσιοδοτήσεις
στον Υπουργό Εσωτερικών και το Ινστιτούτο Οπτικοακουστικών
Μέσων (ΙΟΜ) για ρυθµίσεις ζητηµάτων που ανήκουν στις άµεσες
αρµοδιότητες του Εθνικού Συµβουλίου Ραδιοτηλεόρασης, αλλά
και από το γεγονός ότι ενισχύει τη διαφηµιστική ασυδοσία.

• Πέραν των ανωτέρω, θα πρέπει να επισηµανθεί ότι η προ-
βλεπόµενη στην παρ. 38 του Ν. 3775/2009 προθεσµία για την
έκδοση προκήρυξης µε αντικείµενο τη χορήγηση τηλεοπτικών
και ραδιοφωνικών αδειών (η οποία έχει παραταθεί επανει-
ληµµένα µε σειρά νοµοθετικών διατάξεων) λήγει την 31-12-2009.
Η εν λόγω προθεσµία συνδέεται µε το καθεστώς νόµιµης λει-
τουργίας των ραδιοτηλεοπτικών σταθµών. Σηµειώνεται, ότι µετά
την απόφαση του ∆’ Τµήµατος του Συµβουλίου της Επικρατείας
(2784/2007), κρίθηκε ότι οι αλλεπάλληλες διατάξεις µε τις οποί-
ες παρατάθηκε το νοµικό καθεστώς των σταθµών αυτών είναι αντι-
συνταγµατικές (αφορά τηλεοπτικούς σταθµούς περιφερειακής και
τοπικής εµβέλειας). Λόγω µείζονος σπουδαιότητας, η υπόθεση
παραπέµφθηκε στην Ολοµέλεια, όπου και εκκρεµεί.

3. Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης
Με τη σηµερινή δοµή και λειτουργία του αδυνατεί να αντα-

ποκριθεί στην αποστολή του. Το έργο του, ιδιαίτερα αυτό που
έρχεται µε τη νέα νοµοθεσία είναι τεράστιο. Χρειάζεται άµεση
ενίσχυσή του στις κατευθύνσεις:

• Θέσπιση διατάξεων για την ορθή και αντικειµενική εφαρ-
µογή της ραδιοτηλεοπτικής νοµοθεσίας µεταξύ των οποίων και
η έκδοση κανονιστικών πράξεων. Υπάρχουν κενά δικαίου, διατά-
ξεις που έχουν περιπέσει σε αχρησία, αλλά και αντιφατικές µε-
ταξύ τους διατάξεις (έχει γίνει σχετική προεργασία).

• Αξιοπιστία ερευνών τηλεθέασης και ακροαµατικότητας.-
AGB

• Αλλαγή της σύνθεσης των µελών του ∆ιοικητικού Συµ-
βουλίου µε προσδιορισµό των προσόντων για το κάθε µέλος της.

• Νέος κανονισµός λειτουργίας και ενίσχυση ιδιαίτερα µε
επιστηµονικό προσωπικό υψηλών προσόντων.

• Επείγει η κάλυψη της θέσης του ∆ιοικητικού ∆ιευθυντή
των υπηρεσιών του. Το σχετικό αίτηµα εκκρεµεί στο Υπουργείο
Εσωτερικών και φρονώ ότι η σχετική έγκριση πρέπει να δοθεί το
ταχύτερο δυνατό.

• Η πλήρωση των λοιπών κενών οργανικών θέσεων, διοικητι-
κού προσωπικού, προτείνω, να καλυφθούν µε µετατάξεις από την
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ΕΡΤ που έχει πλεονάζον προσωπικό.
• Τέλος επιβάλλεται χωρίς καµιά καθυστέρηση να αντικατα-

σταθούν τα τρία (3) µέλη του ∆ιοικητικού Συµβουλίου που έχει
λήξει η θητεία τους.

4. Η επιτροπή µου ανέθεσε να σας καλέσω στην ολοµέλειά
της για να έχουµε µια ουσιαστική συζήτηση τόσο για την πα-
ρούσα πραγµατική κατάσταση στην οποία βρίσκεται το ραδιο-
τηλεοπτικό τοπίο στη χώρα µας και µε τελική επιδίωξη τη
διαµόρφωση της ευρύτερης πολιτικής συµφωνίας για την αντι-
µετώπιση του προβλήµατος. Στη συνέχεια η Επιτροπή µας και
προκειµένου να διαµορφώσει το τελικό της πόρισµα θα καλέσει

σε ακρόαση όλους τους εµπλεκόµενους φορείς (π.χ. Ένωση Ιδιο-
κτητών, δηµοσιογράφων, κ.λπ.).

Για πληρέστερη ενηµέρωσή σας σάς στέλνω αντίγραφα των
πρακτικών της Επιτροπής µας 17.11.09 και 1.12.09 και όσον
αφορά την ακριβή ηµεροµηνία της κοινής µας συνεδρίασης θα
έχω τηλεφωνική επικοινωνία µαζί σας.

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής

Μιλτιάδης Ηλ. Παπαϊωάννου

516 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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518 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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520 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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522 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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524 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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526 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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528 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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530 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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532 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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534 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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536 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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538 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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540 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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542 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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544 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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546 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΑΝΑΦΟΡΩΝ ΚΑΙ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Αναφορές-Ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 474/28.7.2010 ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Αθανασίου ∆αβάκη, προς
τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε το
Νοσοκοµείο Μολάων.

Στην ερώτηση του κ. ∆αβάκη θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ.
Μιχαήλ Τιµοσίδης.

Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής Λακωνίας κ. Αθανάσιος
∆αβάκης, να διατυπώσει επί δίλεπτο την ερώτησή του.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, αντικείµενο της ερώ-
τησής µου είναι αρχικά η φηµολογούµενη κατάργηση του Νο-
σοκοµείου Μολάων, κάτι το οποίο ούτε ως αστείο δεν θα
µπορούσε κάποιος να υποστηρίξει σε αυτή την Αίθουσα. Και να
µην υπήρχε τέτοια δοµή υγείας στην περιοχή αυτή θα έπρεπε
άµεσα να την ιδρύσουµε και να τη δηµιουργήσουµε. Από την
άλλη µεριά ένα δεύτερο σκέλος αυτής της ερώτησης είναι η υπο-
στελέχωση, η τραγική έλλειψη προσωπικού του συγκεκριµένου
νοσοκοµείου, µε αποτέλεσµα αυτήν τη στιγµή να µην µπορεί να
αντεπεξέλθει και να µην µπορεί να ικανοποιήσει τις ανάγκες
υγείας τόσων ανθρώπων, οι οποίοι καλύπτουν το χώρο ευθύνης
αυτού του νοσοκοµείου.

Πιστεύω ότι η πολιτεία πρέπει, επιτέλους, να δώσει άµεση
λύση σε αυτήν την υπόθεση, σε αυτήν την άσχηµη κατάσταση, µε
την κάλυψη των κενών τα οποία υπάρχουν τόσο σε νοσηλευτικό,
όσο και σε ιατρικό προσωπικό και σε οδηγούς ασθενοφόρων
ούτως ώστε αυτή καθ’ εαυτή η υπόθεση υγείας, που είναι πέρα
από κόµµατα, πέρα από οποιεσδήποτε στενόµυαλες αντιρρή-
σεις, να είναι ένα απλό, άµεσο αγαθό για τον κάθε Έλληνα πο-
λίτη, ιδιαίτερα τον πολίτη της ελληνικής περιφέρειας, της
ακραίας ελληνικής περιφέρειας, όπως είναι η περιοχή των Μο-
λάων και η περιοχή της Επιδαύρου Λιµηράς.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Υγείας

και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης έχει το λόγο,
για να απαντήσει στην ερώτηση του κ. ∆αβάκη.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, θίξατε ένα θέµα που πριν λίγες ηµέρες µέσα
σε αυτήν την Αίθουσα τέθηκε και από τον συνάδελφο κ. Λεωνίδα
Γρηγοράκο, σχετικά µε το γεγονός και τη φηµολογία που πράγ-
µατι υπήρξε, σε σχέση µε το κλείσιµο ή µε την κατάργηση, είτε
νοσηλευτικών ιδρυµάτων –νοσοκοµείων εν πάση περιπτώσει- είτε
νοσοκοµείων-κέντρων υγείας.

Υπήρξε, λοιπόν, από του Βήµατος αυτού η κατηγορηµατική
δέσµευση και απάντηση από τον Υπουργό Υγείας κ. Λοβέρδο ότι
πρόκειται περί φηµών που κάνουν κακό και µάλιστα καλλιεργού-
νται, όπως είχε τονίσει, για λόγους καθαρά προεκλογικής περιό-
δου.

Απαντώ, λοιπόν και εγώ –και θέλω να το µεταφέρετε αυτό στο
Νοµό Λακωνίας και στην ευρύτερη περιοχή που είναι το Νοσο-
κοµείο Μολάων- ότι δεν υπάρχει τέτοιο θέµα. Ίσα-ίσα, µελετούµε
και προσπαθούµε να αναβαθµίσουµε τις δυνατότητες που παρέ-
χει το νοσοκοµείο, µιας και πολύ καλά γνωρίζουµε όλοι µας ότι
η ιδιορρυθµία του γεωγραφικού εδάφους στην περιοχή καθιστά
αναγκαία µία τέτοια υποδοµή και συµφωνώ µαζί σας, όπως εί-
πατε προηγουµένως, ότι και να µην υπήρχε το νοσοκοµείο, θα
έπρεπε να δηµιουργήσουµε αυτήν τη στιγµή έναν τέτοιο φορέα,
µία τέτοια δοµή.

Πράγµατι, όµως, αναγνωρίζουµε και εµείς ότι υπάρχουν προ-
βλήµατα στη λειτουργία των νοσοκοµείων, όχι µόνο στους Μο-
λάους, αλλά γενικότερα σε όλο το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, µιας
και τα τελευταία χρόνια δεν υπήρξαν οι ανάλογοι διορισµοί, δη-
λαδή αντικατάσταση και αυτών που βγαίνουν στη σύνταξη –ξέ-
ρετε πολύ καλά ότι τα τελευταία χρόνια ήταν µεγάλος αυτός ο
αριθµός- αλλά και του υπάρχοντος προσωπικού, το οποίο είναι
από τότε που ξεκίνησε ο θεσµός.

Σήµερα είναι ένα κουρασµένο προσωπικό, που έχει προσφέρει
πάρα πολλά κι αν λειτουργεί σήµερα το Νοσοκοµείο Μολάων,
όπως και όλα τα νοσοκοµεία του Εθνικού Συστήµατος Υγείας,
οφείλεται στις φιλότιµες προσπάθειες του νοσηλευτικού προ-
σωπικού, του παραϊατρικού προσωπικού και των γιατρών του
Εθνικού Συστήµατος Υγείας.

Όµως πρέπει να παρέµβουµε, κι εµείς παρεµβαίνουµε κι έτσι
θα µου δοθεί η ευκαιρία, πιστεύω στη δευτερολογία µου, να σας
πω πολύ συγκεκριµένα για τα ερωτήµατα που θέτετε. Συνεπώς,
δεν υπάρχει θέµα κατάργησης του νοσοκοµείου.

∆εύτερον, έρχοµαι στο θέµα που θέσατε για την επέκταση του
νοσοκοµείου. Θέλω να πω ότι δεν υπάρχει τέτοιο συγκεκριµένο
αίτηµα, δεν έχει έρθει στο Υπουργείο αυτό το αίτηµα. Συζητείται
πράγµατι και ξέρουµε ότι έχει χορηγηθεί οικοπεδική έκταση από
το δήµο. ∆εν υπάρχει όµως πολύ σαφές και συγκεκριµένο αί-
τηµα. Αν πράγµατι υπάρχει κάτι, παρακαλώ κι εσείς να το ανα-
φέρετε, να συνεργαστούµε για να δούµε περί ποίου πράγµατος
ακριβώς οµιλούµε.

Υπάρχει µόνο µία ιδέα και ένας σχεδιασµός να γίνει επέκταση
του υπάρχοντος νοσοκοµείου. Τίποτα περισσότερο. Για τα υπό-
λοιπα θα µιλήσω στη δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υφυπουργέ, ακού-
σαµε µε µεγάλη ικανοποίηση τις διαβεβαιώσεις σας, ότι όχι µόνο
δεν θα κλείσει, αλλά και θα ενισχυθεί το σηµαντικό για τη Λακω-
νία και τη Μάνη αυτό νοσοκοµείο. Μαζί µε τη φωνή του συναδέλ-
φου και ο οµιλών και ασφαλώς και ο Υπουργός κ. ∆ιαµαντίδης,
που εκπροσωπούµε χιλιάδες Λάκωνες και Μανιάτες στον Πειραιά,
ενώνουµε τη φωνή µας και αισθανόµαστε ικανοποίηση.

Ο κ. Αθανάσιος ∆αβάκης έχει τρία λεπτά για να αναπτύξει την
ερώτησή του.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ικανοποιούµενος

από την αρχική απάντηση του κυρίου Υπουργού, θα ήθελα να
επεκτείνω λίγο τη θέση αυτή και να του πω ότι σαφέστατα, όπως
είπαµε και χαιρόµαστε, δεν πρόκειται να καταργηθεί η συγκε-
κριµένη δοµή, µονάδα υγείας, αλλά υπάρχουν και φήµες περί
υποβάθµισής της σε κέντρο υγείας.

Θα ήθελα -όπως ρητά και κατηγορηµατικά είπατε ότι δεν πρό-
κειται να καταργηθεί- να πείτε και στη δευτεροµιλία σας, για να
ησυχάσει όλος ο κόσµος, ότι δεν πρόκειται να υποβαθµιστεί από
νοσοκοµείο, από µονάδα υγείας όπως είναι τώρα, σε κέντρο
υγείας. Αυτό είναι κάτι το οποίο κυκλοφορεί στην περιοχή τε-
χνηέντως κι όχι λόγω προεκλογικής περιόδου, θα έλεγα. Οι κά-
τοικοι της Λακωνίας έχουν την υγεία πολύ ψηλά και δεν
µετέρχονται ζητήµατα µικροπολιτικής σε θέµατα υγείας. Άλλω-
στε δεν πρέπει να συµβαίνει αυτό πουθενά.

Σας διαβάζω, σχετικά µε την επέκταση ένα σηµείο από κείµενο
των δηµάρχων της περιοχής που βγάζουν κι αυτοί µία κραυγή
αγωνίας των δηµοτών τους, που λέει: «∆υστυχώς εδώ κι ένα
χρόνο παρατηρούµε µία πορεία ανάσχεσης της οµαλής λει-
τουργίας του νοσοκοµείου, που αντί να ξεκινάει η επέκτασή του
σε οικόπεδο που δωρίσαµε οι δήµοι της περιοχής για την ανέ-
γερση νέας πτέρυγας, παρακολουθούµε την κραυγή αγωνίας
του νοσηλευτικού και ιατρικού προσωπικού για τις ελλείψεις στε-
λέχωσης που αυξάνονται συνεχώς».

Θα σας διαβάσω κι ένα έγγραφο των εργαζοµένων –αναφέρω
τα στοιχεία αυτά τα οποία θα καταθέσω και στη Βουλή- που λέει
ότι: «Συγκεκριµένα υπάρχουν είκοσι τρεις εν ενεργεία νοσηλευ-
τές στο νοσοκοµείο για να καλύψουν έξι τµήµατα. Νοσοκοµείο
εβδοµήντα κλινών και µονάδας τεχνητού νεφρού. Όσον αφορά
τους οδηγούς, από επτά έχουν µείνει δύο οδηγοί ασθενοφόρων».
Ένα ασθενοφόρο, κύριε Υπουργέ, από τους Μολάους Λακωνίας
για να πάει στη Νεάπολη, στον Καβοµαλιά, στο Ελαφονήσι θέλει
µία ώρα κι άλλη µία ώρα θέλει από τους Μολάους για να πάει
στη Σπάρτη. Αντιλαµβάνεστε, τι φόρτος και τι επιβάρυνση υπάρ-
χει και στους οδηγούς των ασθενοφόρων και στα αυτοκίνητα.

Και παρ’ όλη τη βοήθεια που προσφέρουν οι οδηγοί του Κέ-
ντρου Νεάπολης αδυνατούν να καλύψουν τις βάρδιες, µε απο-
τέλεσµα να υπάρχουν κενές βάρδιες και να υπάρχει κίνδυνος
στην κάλυψη των περιστατικών.

Πρέπει αυτά τα επαρχιακά νοσοκοµεία, τα οποία απευθύνο-
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νται σε κόσµο, σε πολίτες οι οποίοι δεν πρέπει να είναι πολίτες
δεύτερης κατηγορίας, να τύχουν ιδιαίτερης προσοχής από την
ελληνική πολιτεία. ∆εν κοιτάµε τι έγινε στο παρελθόν. Αυτήν τη
στιγµή είστε εσείς οι έχοντες την ευθύνη των πάντων και πρέπει
µε συγκεκριµένες τοµές, στοχευµένα, να δώσετε λύση στα καυτά
προβλήµατα που έχουν νοσοκοµεία τύπου Νοσοκοµείου Μο-
λάων.

Θέλω να πιστεύω ότι θα τείνετε ευήκοον ους και θα δώσετε
τις απαιτούµενες λύσεις σ’ αυτά τα οποία και οι δήµαρχοι της
περιοχής αλλά και το προσωπικό του Νοσοκοµείου Μολάων ανα-
φέρουν στα έγγραφα τους.

Πρέπει επιτέλους, ο κόσµος να αισθάνεται την ασφάλεια της
υγείας κοντά του, χωρίς να γίνονται αυτά τα οποία και ως πολι-
τικό σύστηµα πολλές φορές, κύριε Υπουργέ, µας κάνουν να ντρε-
πόµαστε, που εκµεταλλεύονται κάποιοι την αγωνία της υγείας,
την αγωνία του θανάτου, αν θέλετε, του βαρέως περιστατικού
για δικούς τους σκοπούς που δεν εκφεύγουν και της Αιθούσης
αυτής και δεν πρέπει να το κρύψουµε. Πρέπει να είναι η υγεία
ένα σαφές και φυσιολογικό αγαθό για τον κάθε άνθρωπο. Και οι
άνθρωποι της περιοχής αυτής, της Επιδαύρου Λιµηράς, των Μο-
λάων και όλης της περιοχής που απαρτίζεται από έξι δήµους
χρειάζονται και απαιτούν αυτό το αγαθό. Είµαι βέβαιος βέβαια
ότι παραβιάζω κι ανοιχτές θύρες λέγοντας αυτό.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Υφυπουργός Υγείας

και Κοινωνικής Αλληλεγγύης έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι συνάδελφοι, χαίροµαι ιδιαίτερα γιατί νοµίζω καταλή-

γοντας ότι είπατε κάτι µε το οποίο συµφωνούµε. Αυτή είναι και η
δική µας η δέσµευση, αυτή είναι και η δική µας πολιτική
προτεραιότητα, να µπορέσουµε σε κάθε σηµείο της χώρας να
υπάρχει µία δοµή, µία µονάδα υγείας η οποία να µπορεί να
εξυπηρετεί τους κατοίκους της περιοχής, ιδιαίτερα δε όταν
αφορά περιοχές όπως είναι η περιοχή Λακωνίας και συγκε-
κριµένα η περιοχή Μολάων και οι άλλοι δήµοι που υπάρχουν στην
περιφέρεια εκεί. Και µάλιστα όταν οι αποστάσεις είναι τόσο
µεγάλες, η επικοινωνία δεν είναι ευχερής και είναι τέτοιες οι
συνθήκες που δεν µπορεί να πας και να τρέξεις σε ένα
περιστατικό γρήγορα.

Αναφερθήκατε λοιπόν σε ένα δεύτερο φόβο, µήπως γίνει
Κέντρο Υγείας. Πρέπει να πούµε στην Αίθουσα και το ξέρετε
εσείς, αλλά θέλω να µάθετε ότι το ξέρουµε κι εµείς ότι δεν
µπορεί για έναν τέτοιο φορέα που έχει καρδιολογική, παθολο-
γική, τεχνητό νεφρό, που προσφέρει υπηρεσίες σε νεφροπαθείς,
αυτήν τη στιγµή να αφήνουµε να αιωρούνται τέτοια πράγµατα.

Άρα λοιπόν, κατηγορηµατικά σας λέµε ότι δεν υπάρχει τέτοιο
ζήτηµα, ιδιαίτερα στο Νοσοκοµείο Μολάων. Όταν είπα προηγου-
µένως ότι υπάρχει γιατί είναι και η προεκλογική περίοδος, δεν
αναφερόµουν συγκεκριµένα στην περιοχή τη δική σας, αλλά
υπάρχει όµως σε άλλες περιοχές. Επιτρέψτε µου να σας πω, ότι
εκτιµούµε ότι υπήρξε και µία τέτοια σκέψη.

Όµως να πω πολύ συγκεκριµένα. Σήµερα οι είκοσι οκτώ από
τις σαράντα οκτώ οργανικές θέσεις είναι καλυµµένες. Εµείς
τρέξαµε αυτό το χρονικό διάστηµα και θέλω συγκεκριµένα να
αναφερθώ και σε ένα συµπατριώτη σας τον κ. Μπραβάκο που
είναι διευθυντής του Υπουργείου µας. Έχει ανατεθεί λοιπόν στον
κ. Μπραβάκο από εµάς, από την ηγεσία του Υπουργείου, να
παρακολουθεί καθηµερινά τους διορισµούς που τρέχουν µε την
7Κ. Συγκεκριµένα είναι µία µεγάλη προκήρυξη που έγινε και η
οποία στο δαίδαλο της γραφειοκρατίας καθυστέρησε πάρα πολύ
καιρό. Υπάρχουν περιπτώσεις που καθυστέρησαν µέχρι και επτά
και οκτώ µήνες.

Εµείς λοιπόν, έχουµε συντοµεύσει το χρόνο. Έξι άτοµα τις
επόµενες ηµέρες θα διοριστούν συν δύο επικουρικοί, δηλαδή
οκτώ. Εποµένως, κάνουµε µία πρώτη κίνηση που θα βοηθήσει
και θα ενισχύσει. Και είµαστε εδώ για να δούµε και τις υπόλοιπες
ανάγκες που πράγµατι υπάρχουν για να τις αντιµετωπίσουµε.

Σχετικά δε µε τους οδηγούς, όντως είναι δύο υπηρετούντες,
όµως διορίζεται αυτές τις ηµέρες κι ένας επικουρικός, ο οποίος
θα συνδράµει το έργο των δύο άλλων συναδέλφων του και µε τη

συνεργασία και του Κέντρου Υγείας Νεάπολης εκτιµούµε ότι
µπορεί να απαντήσουµε στις αναγκαιότητες που θα προκύψουν
είτε είναι διακοµιδές προς το Νοσοκοµείο Μολάων ή και προς το
Νοσοκοµείο Σπάρτης, εάν χρειαστεί. Οι διακοµιδές είναι περίπου
το χρόνο ένας αριθµός τέτοιος –τις έχουµε µετρήσει- που ίσως
µε τον καινούργιο οδηγό που θα έχουµε εκεί και µε τους άλλους
συναδέλφους τους, να καλύπτονται µε κάποιον ικανοποιητικό
τρόπο.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι υπάρχουν και προκηρύξεις
ιατρών διαφόρων ειδικοτήτων. Αυτές καθυστερούν πράγµατι.
Είναι ένα θέµα που το αντιµετωπίσαµε ως καινούργια ηγεσία κι
εκεί θα φέρουµε τροπολογία σύντοµα, την επόµενη εβδοµάδα,
µε την οποία θα υπάρχει τρόπος, εάν καθυστερεί ο εισηγητής
που ορίζεται κάθε φορά από το νοσοκοµείο να κάνει την
εισήγηση του, να γίνει η κρίση του γιατρού. Ξέρετε αυτά πήραν
έξι, οκτώ, δέκα µήνες. Και υπάρχουν περιπτώσεις δεκατριών και
δεκατεσσάρων µηνών να κρατάει ο εισηγητής την έκθεση, να µην
κάνει την εισήγησή του και να µην προχωράει η κρίση, ενώ ήταν
δεδοµένη η βεβαιωµένη πίστωση από τον κρατικό προϋπο-
λογισµό. ∆ηλαδή, ήταν βέβαιο ότι αυτοί οι διορισµοί των γιατρών
θα γίνουν, γιατί είναι βεβαιωµένες πιστώσεις.

Η τροπολογία µας, λοιπόν, –έχει σχέση και µε την επόµενη
ερώτηση του κυρίου συναδέλφου που βρίσκεται εδώ, του κ.
Χαραλάµπους- θα δίνει την εντολή στο διοικητή του νοσοκο-
µείου, εάν σε πέντε µέρες δεν υπάρξει αντίδραση και απάντηση
από τον εισηγητή, να ορίσει ο διοικητής του νοσοκοµείου νέο
εισηγητή και να προχωρήσει αυτή η κρίση και δύο χιλιάδες
περίπου θέσεις γιατρών που καθυστερούν, να τις τρέξουµε όσο
γίνεται γρηγορότερα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Υφυ-
πουργέ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακολουθεί η δεύτερη µε αριθµό
2210/2-9-2010 ερώτηση του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπου Χαραλάµπους προς τον Υπουργό
Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την πρόσληψη
του αναγκαίου προσωπικού για την οµαλή λειτουργία του νέου
Νοσοκοµείου Κερκύρας.

Το λόγο έχει ο κ. Χαράλαµπος Χαραλάµπους για δύο λεπτά,
για να διατυπώσει την ερώτησή του.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, την περασµένη εβδοµάδα ο κύριος Πρω-

θυπουργός της χώρας ήρθε στην Κέρκυρα εξυπηρετώντας προ-
φανέστατα προεκλογικούς σκοπούς. Μάλιστα, ήρθε µε µια
πλειάδα Υπουργών και Υφυπουργών, µεταξύ των οποίων βέβαια
–κάτι που ξέρετε καλύτερα από εµένα- ήσασταν και εσείς.

Για µια ακόµα φορά, λοιπόν, οι Κερκυραίοι άκουσαν υποσχέ-
σεις και εξαγγελίες. Και ακριβώς στο σηµείο αυτό και ιδιαίτερα
για θέµατα υγείας ήταν το καθοριστικό σας λάθος, γιατί οι Κερ-
κυραίοι έχουν πια βαρεθεί και είναι στα όρια της υποµονής τους,
αν θέλετε, όταν ακούνε υποσχέσεις εδώ και πάρα πολλά χρόνια
για προσλήψεις στο νοσοκοµείο, υποσχέσεις οι οποίες µένουν
ανεκτέλεστες.

Από τη δεκαετία του ’90 χτίζεται το καινούργιο Νοσοκοµείο
της Κέρκυρας και βέβαια ξέρετε καλύτερα από εµένα ότι κάποια
στιγµή αυτό τελείωσε µε τους κόπους και τους αγώνες του κερ-
κυραϊκού λαού. Τέλειωσε, λοιπόν, εδώ και δεκατέσσερις περίπου
µήνες.

Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας πρόλαβε προεκλογικά
στις εθνικές εκλογές και έκανε και εγκαίνια, µια προεκλογική φιέ-
στα. Εσείς ούτε εδώ δεν καταφέρατε να κάνετε έστω και µια προ-
σπάθεια, παρ’ ότι µεταστεγάζεται το παλιό νοσοκοµείο στο νέο
νοσοκοµείο.

Πολύ αντικειµενικά, λοιπόν –και µετά, όταν αναπτύξω την ερώ-
τησή µου, θα σας πω και πολύ περισσότερα στοιχεία- θα σας πω
ότι αυτήν τη στιγµή εσείς προσπαθείτε µε διακόσιους ογδόντα
κατακουρασµένους υπαλλήλους του νοσοκοµείου, στους οποί-
ους οφείλονται δεκάδες χιλιάδες ρεπό, να κάνετε τη µετεγκατά-
σταση σε ένα καινούργιο βέβαια νοσοκοµείο, το οποίο όµως έχει
τριακόσια τριάντα κρεβάτια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)
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Και ξέρετε πολύ καλά, κύριε Τιµοσίδη –είστε και γιατρός και
ξέρετε καλύτερα από εµένα- ότι τα τριακόσια τριάντα κρεβάτια
θέλουν τουλάχιστον τριπλάσιους υπαλλήλους. Και για να µην
πούµε ότι χρειάζονται χίλιοι εργαζόµενοι, λέµε ότι απαιτούνται
τουλάχιστον εννιακόσιοι ή τουλάχιστον οκτακόσιοι για να το λει-
τουργήσουν.

Αλήθεια, µ’ αυτούς τους διακόσιους ενενήντα και µε τους πε-
νήντα επικουρικούς εποχικούς που εσείς υποσχεθήκατε θα λει-
τουργήσετε το νοσοκοµείο;

Σας ρωτάµε, λοιπόν, τι προτίθεστε να κάνετε, ούτως ώστε
άµεσα και αυτοτελώς να προκηρυχθούν όλες οι κενές οργανικές
θέσεις του οργανισµού του καινούργιου νοσοκοµείου.

Επιπλέον, θέλουµε να µας πείτε τι σκέπτεστε επιτέλους να
γίνει µε το κτήριο του παλιού νοσοκοµείου, όταν έρθει εκείνη η
ώρα και πάµε στο καινούργιο νοσοκοµείο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Μιχά-

λης Τιµοσίδης, Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, ήµουν και εγώ στο κλιµάκιο µε τον Πρωθυ-

πουργό και πρέπει να σας πω ότι αυτό επαναλαµβάνεται και ότι
θα το συνεχίσουµε όλη τη χρονιά, δηλαδή όχι µόνο στην προε-
κλογική περίοδο, αλλά και µετά, γιατί έχουµε εφαρµόσει ένα σύ-
στηµα σεµιναρίων, όπως το ονόµασε ο Πρωθυπουργός, µε την
παρουσία κυβερνητικών παραγόντων, στο οποίο συζητούµε θέ-
µατα ανοιχτά µε όλη την κοινωνία και όχι µόνο µε κοµµατικά στε-
λέχη και µε θέµατα που αφορούν την ευρύτερη περιοχή.

∆εδοµένου, µάλιστα, ότι συµµετείχα δύο φορές µέχρι τώρα,
θέλω να σας πω ότι η εµπειρία µου δείχνει ότι πρόκειται για µια
πάρα πολύ επιτυχηµένη προσπάθεια, γιατί αναδεικνύονται οι δυ-
νατότητες των περιοχών. Αν θέλετε, µάλιστα, γίνονται σαφείς
από τους αρµοδίους κυβερνητικούς παράγοντες οι δυνατότητες
που έχει µια περιοχή και το πόσο γρήγορα µπορεί να επιλύονται
προβλήµατα που µπορεί να τεθούν επί τόπου.

Όµως, δεν είναι αυτό το θέµα µας. Το θέµα µας είναι η µετα-
φορά, η µεταστέγαση του παλιού Νοσοκοµείου Κέρκυρας στο
νέο νοσοκοµείο.

Θα συµφωνήσω µαζί σας ότι πρόκειται για µια πονεµένη υπό-
θεση, όπως θα συµφωνήσω µαζί σας και στο ότι πρόκειται για
ένα όνειρο του κερκυραϊκού λαού, ενός λαού που δικαιούται τη
σηµερινή εποχή την προσοχή της πολιτείας, µιας και ο Νοµός
της Κέρκυρας, το νησί της Κέρκυρας είναι ένας από τους πιο
γνωστούς και πιο αγαπηµένους τόπους ανά τον κόσµο για τους
τουρίστες, ένας τόπος που αξίζει την προσοχή της πολιτείας.

Για να µπορεί, λοιπόν, να µιλά κανείς για ολοκληρωµένη πα-
ρέµβαση στο τουριστικό κοµµάτι, ένα από τα στοιχεία που θα
πρέπει να προσέξει είναι καθαρά ο τοµέας υγείας, η παροχή υπη-
ρεσιών υγείας.

Πράγµατι, το παλιό νοσοκοµείο δεν ανταποκρίνεται στις απαι-
τήσεις της σηµερινής εποχής και γι’ αυτό πρέπει επειγόντως και
όσο το δυνατόν γρηγορότερα να µεταφερθούµε στο νέο νοσο-
κοµείο.

Πράγµατι, υπάρχει και η τραυµατική εµπειρία των εγκαινίων
που έγιναν πριν από δεκαπέντε µήνες. Το έχω ζήσει και στο Νοµό
Καβάλας, κύριε Χαραλάµπους, όπου και εκεί τοποθετήθηκε πλα-
κέτα, αλλά µπήκαµε στο νοσοκοµείο περίπου µετά από ένα
χρόνο, µετά από δεκατρείς, δεκατέσσερις µήνες αργότερα. ∆εν
έγιναν, λοιπόν, εγκαίνια, αλλά µπήκαµε κατευθείαν και το λει-
τουργήσαµε.

Βλέποντας, λοιπόν, την κατάσταση, δεσµευθήκαµε και εκεί ότι
σύντοµα θα γίνει αυτή η µεταστέγαση. Και όταν λέω σύντοµα,
εννοώ το επόµενο διάστηµα, σε λιγότερο από ένα µήνα από σή-
µερα. Θα ορίσουµε στο τέλος αυτής της εβδοµάδας τη συγκε-
κριµένη ηµεροµηνία κατά την οποία θα µεταφερθούµε.

Επίσης, επειδή επισκέφθηκα και τους χώρους του νέου νοσο-
κοµείου, θέλω να σας πω ότι το νέο Νοσοκοµείο της Κέρκυρας
είναι πράγµατι ένα στολίδι του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, ένας
χώρος, όπου πιστεύω και είµαι βέβαιος ότι οι πολίτες του νησιού,
αλλά και οποιοσδήποτε βρεθεί εκεί θα τύχουν αυτής της φρο-
ντίδας που πρέπει να τύχει ο οποιοσδήποτε άνθρωπος βρίσκεται

σήµερα σε µια δύσκολη θέση.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υφυπουργού)
Από την άλλη, πρέπει να δεχθώ ότι υπήρχαν µικροεκκρεµότη-

τες τις οποίες και επιλύουµε. Σήµερα µε διαβεβαίωσε ο ∆ιοικη-
τής του Νοσοκοµείου της Κέρκυρας ότι παραλαµβάνει την
περιβόητη άδεια πυρασφάλειας, ενώ εγκαθίσταται και ο µαγνη-
τικός τοµογράφος, ο οποίος είχε ένα τεχνικό πρόβληµα και στο
τέλος του µήνα θα είναι έτοιµος να λειτουργήσει.

Στη δευτερολογία µου θα σας πω για το προσωπικό και για το
τι έχει γίνει µέχρι σήµερα. Είναι άδικο να λέτε ότι η προηγούµενη
ηγεσία ή ότι το Υπουργείο Υγείας δεν ανταποκρίθηκε.

∆εσµεύοµαι, λοιπόν, να σας πω ότι εµείς υλοποιούµε επί της
ουσίας πρόταση των τοπικών παραγόντων του νησιού, των αν-
θρώπων του νοσοκοµείου, αλλά και της τότε Υπουργού Υγείας κ.
Ξενογιαννακοπούλου, η οποία δεσµεύθηκε µε πολύ σαφή και συ-
γκεκριµένο τρόπο όσον αφορά το πώς θα γίνει η ενίσχυση κατά
τη µεταφορά, διότι πράγµατι το προσωπικό αυτό που υπάρχει
σήµερα θα δυσκολευθεί πολύ να ανταποκριθεί στις ανάγκες του
νέου νοσοκοµείου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-
τής Κέρκυρας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαρα-
λάµπους για τρία λεπτά, προκειµένου να αναπτύξει την ερώτησή
του.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, για να τα παίρνουµε ένα-ένα, είπατε ότι το

καινούργιο νοσοκοµείο είναι ένα στολίδι, το οποίο θα κοσµεί την
Κέρκυρα. Ας µην λέµε µεγάλα λόγια. Πρόκειται πράγµατι για ένα
καινούργιο νοσοκοµείο, το οποίο θα αναβαθµίσει το ξενοδοχει-
ακό µέρος. Όµως, απέχει πολύ από αυτά που ζητούσε το ιατρικό,
συνδικαλιστικό νοσοκοµειακό κίνηµα στην Κέρκυρα. ∆εν έχει
ακτινοθεραπευτικό τµήµα, δεν έχει ογκολογική, χηµειοθεραπευ-
τική, δεν έχει νεογνολογικό, δεν έχει αιµοδυναµικό, δεν έχει πυ-
ρηνική ιατρική. Αφήνω δε και το ιατροδικαστικό µέρος, το οποίο
εξάλλου δεν ανήκει στην αρµοδιότητά σας. Επίσης, δεν έχει ελι-
κοδρόµιο, αλλού ούτε και παιδικό σταθµό. Επιπλέον, ξέχασαν να
φτιάξουν την ψυχιατρική κλινική και τη χτίζουν τώρα. Επιπρό-
σθετα, έχει και ένα ανεπαρκέστατο πάρκινγκ, ένα πάρκινγκ που
χωράει διακόσια µε διακόσια ογδόντα αυτοκίνητα. Εποµένως,
δεν θα ανακοπεί µε τίποτα η ροή των Κερκυραίων αρρώστων, οι
οποίοι πάνε κατά χιλιάδες στα Γιάννενα και σε άλλες πόλεις για
να βρουν ουσιαστική, αν θέλετε, αντιµετώπιση των προβληµά-
των τους.

Βέβαια, πολύ κοντά στο νοσοκοµείο έχει χτιστεί ήδη ιδιωτική
κλινική, η οποία όλα αυτά τα οποία σας απαρίθµησα φρόντισε να
τα παρέχει σαν υπηρεσίες και να τα προσφέρει στους Κερκυ-
ραίους, για να πληρώνουν οι Κερκυραίοι αδρά και χοντρά. Έτσι,
όλοι θα ήµασταν ευχαριστηµένοι και «ούτε γάτα ούτε ζηµιά».

Είπατε ότι στο παλιό νοσοκοµείο θα γίνει µετεγκατάσταση
πολύ σύντοµα, λέτε και αυτό είναι το ζητούµενο. Αυτό, βέβαια,
είναι το ζητούµενο απ’ όλους τους Κερκυραίους, αλλά θα έπρεπε
να συνεχίζατε και να λέγατε «µε ασφαλείς προϋποθέσεις».

Και «ασφαλείς προϋποθέσεις», κύριε Τιµοσίδη, σηµαίνει προ-
κήρυξη των κενών οργανικών θέσεων. Με πενήντα επικουρικούς
ή εποχικούς, όπως τους λέτε, δεν γίνεται τίποτα. Μέχρι να µά-
θουν πώς θα δουλεύουν στο νοσοκοµείο –γιατί συνήθως είναι
και άπειροι- θα έχουν ήδη τελειώσει τη θητεία τους και θα φεύ-
γουν.

Το ερώτηµα, κύριε Τιµοσίδη, είναι γιατί οι εργαζόµενοι στο
παλιό νοσοκοµείο -όπου είναι όχι απλώς τριτοκοσµικές, αλλά τρι-
σάθλιες οι συνθήκες λειτουργίας- οι οποίοι θα έπρεπε πρώτοι να
πρωτοστατούν να πάνε στο καινούργιο νοσοκοµείο -και πρωτο-
στατούν, βέβαια, όπως σας είπα, στο να είναι µε ασφαλείς συν-
θήκες- λένε «όχι» στη µετεγκατάσταση χωρίς πρόσληψη προσω-
πικού.

Αλήθεια, κύριε Τιµοσίδη, δεν σας λέω για τους γιατρούς που
κάνουν δεκαεπτά εφηµερίες. ∆εν σας λέω για το νοσηλευτικό
προσωπικό, που του χρωστάτε, όπως σας είπα, χιλιάδες ρεπό. Ας
πάµε στις καθαρίστριες, που αυτήν τη στιγµή καθαρίζουν ένα
κτηριακό συγκρότηµα εννέα χιλιάδων τετραγωνικών µέτρων.
Πώς θα αντεπεξέλθουν, ώστε να καθαρίζουν τέσσερις φορές µε-
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γαλύτερο συγκρότηµα, δηλαδή τριάντα έξι χιλιάδες τετραγωνικά
µέτρα; Με ποια τεχνική υπηρεσία θα φροντίσετε το σύγχρονο –
πραγµατικά υπερσύγχρονο- µηχανολογικό εξοπλισµό;

Η ερώτησή µου, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε –και τελειώνω µε αυτό-
είχε ως τίτλο ότι θα οδηγηθεί σε τραγωδίες η µετεγκατάσταση,
αν δεν προσλάβετε µόνιµο προσωπικό. Γιατί –το επαναλαµβάνω-
κανείς από τους εργαζόµενους δεν είναι τρελός, για να µη θέλει
να δουλεύει τουλάχιστον µέσα σε σύγχρονες συνθήκες. Όµως,
οι σύγχρονες συνθήκες µπορεί κάποια στιγµή να µετατραπούν
πραγµατικά σε τραγωδία, γιατί εσείς δεν προχωράτε στην προ-
κήρυξη των κενών οργανικών θέσεων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μιχαήλ

Τιµοσίδης έχει το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): ∆εν υπάρχει αµφιβολία ότι υπάρχουν προβλή-
µατα στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας. Πρώτοι εµείς τα επιση-
µαίνουµε και µάλιστα τα επισηµαίνουµε, όχι απλώς για να τα
λέµε, αλλά για να µπορέσουµε να καταβάλουµε προσπάθειες και
να διορθώνουµε πράγµατα.

Σας είπα, κύριε συνάδελφε, και στην προηγούµενη ερώτηση,
που ήταν παρεµφερής, ότι υπήρξαν προβλήµατα. Όταν έχεις
διασφαλισµένους πόρους για τρεις χιλιάδες επτακόσιες θέσεις
νοσηλευτικού προσωπικού το 2010, σε µία χρονιά, όπου όλοι οι
Έλληνες γνωρίζουν ότι τα πράγµατα είναι πάρα πολύ δύσκολα,
όταν πήραµε απόφαση ότι δεν θα γίνουν διορισµοί σε άλλα
Υπουργεία, εµείς, εξαιρώντας δύο Υπουργεία που θεωρούµε ότι
είναι τα Υπουργεία που κατά κύριο λόγο πρέπει να στηριχθούν
–το Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και το
Υπουργείο Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων-
φροντίσαµε και εξασφαλίσαµε τους πόρους για τρεις χιλιάδες
επτακόσιες θέσεις νοσηλευτικού προσωπικού, ενώ, δυστυχώς,
οι γραφειοκρατικές διαδικασίες καθυστερούσαν.

Τρέχουµε, λοιπόν, αυτήν τη διαδικασία και έχουµε καταφέρει
πάρα πολύ σηµαντικά πράγµατα: Να σµικρύνουµε το χρόνο.
Είµαστε βέβαιοι ότι µέχρι το τέλος του χρόνου σε όλη τη χώρα
θα προλάβουµε, ώστε αυτές οι προκηρύξεις να είναι για θέσεις
διορισµών εκεί που τις χρειάζεται το Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Για το Νοσοκοµείο της Κέρκυρας δεν ισχυρίζεται κανένας ότι
έχουµε σήµερα τη δυνατότητα να καλύψουµε όλες τις
ειδικότητες στις κλινικές στις οποίες αναφερθήκατε. Πρέπει,
όµως, να κάνουµε την αρχή. Πράγµατι είναι κρίµα! Μόνον, αν
κάποιος επισκεφθεί και δει το παλιό και το νέο νοσοκοµείο, θα
κατανοήσει ότι δεν πρέπει να καθυστερήσει ούτε µία ηµέρα.

Βεβαίως, και εµείς δεν λέµε να το κάνουµε µε κίνδυνο.
Προσπαθούµε να εξασφαλίσουµε το καλύτερο δυνατό σήµερα,
έτσι ώστε να λειτουργήσει το νοσοκοµείο και θα λειτουργήσει.
Υπάρχει συζήτηση και συµφωνία, εν πάση περιπτώσει.

Το µίνιµουµ που µπορεί να χρειαστεί για τη µεταφορά κρίναµε
ότι είναι ογδόντα - ενενήντα νέες θέσεις. Θα µπορούσαν να
βοηθήσουν, ώστε αυτή η µεταφορά να γίνει µε ασφαλή τρόπο.
Έτσι, λοιπόν, τις ενεργοποιούµε και σύντοµα οι σαράντα δύο
θέσεις που έχουν προκηρυχθεί από την προκήρυξη 7Κ θα είναι
ολοκληρωµένες και αυτοί οι άνθρωποι θα πάνε να δουλέψουν
στο Νοσοκοµείο Κέρκυρας.

Και επειδή έπρεπε να αντιµετωπίσουµε άµεσα το πρόβληµα,
συµφωνήθηκε να είναι πενήντα θέσεις επικουρικών, διαφόρων
ειδικοτήτων και αυτό υλοποιούµε. Ήταν δέσµευση που έγινε το
Σεπτέµβριο και σήµερα είµαστε σε θέση να προσλάβουµε αυτό
το προσωπικό, έτσι ώστε µε ενενήντα άτοµα και άλλες έξι θέσεις
που τρέχουν σε νέα προκήρυξη ΠΕ Νοσηλευτικού Προσωπικού
και Μαιών να έχουµε έναν ικανό αριθµό ανθρώπων σε νέες
θέσεις, ώστε να µπορέσουµε να ξεκινήσουµε τη λειτουργία
αυτού του νέου νοσοκοµείου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Εµείς πιστεύουµε ότι αυτό θα γίνει, κυρίως µε τη βοήθεια των
εργαζοµένων. Θέλω να σας διαβεβαιώσω, κύριε συνάδελφε, ότι
υπάρχει καθηµερινή επαφή και µε τους ανθρώπους από το

σωµατείο και µε το διοικητή, ώστε αυτή η δέσµευσή µας να γίνει
πραγµατικότητα και όχι για να πούµε ότι εµείς καταφέραµε να
µεταφερθούµε, αλλά γιατί είναι κάτι που έπρεπε να γίνει χθες.
Αυτό µας κάνει να τρέχουµε, αλλά διαβεβαιώνουµε ότι δεν θα
υπάρχουν προβλήµατα.

Εµείς ζητούµε τη βοήθεια και τη δική σας και όλων προς αυτήν
την κατεύθυνση. Να είστε βέβαιος ότι και οι προκηρύξεις, που
πράγµατι χρειάζεται το νοσοκοµείο, θα γίνουν στην επόµενη
χρονιά. Είναι εξασφαλισµένο το γεγονός ότι θα έχουµε νέες
προσλήψεις και το 2011, αλλά σήµερα είναι κρίµα να παρα-
µένουµε σε αυτό το κτήριο.

Τελειώνοντας, θέλω να πω µία κουβέντα, για το τι θα γίνει το
παλιό νοσοκοµείο. Έγιναν σοβαρές προτάσεις στην επίσκεψή
µου. Είµαστε ανοικτοί στις προτάσεις των τοπικών φορέων και
αυτών που έχουν λόγο, δηλαδή της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, των
εκπαιδευτικών, της τοπικής κοινωνίας γενικότερα, του ίδιου του
νοσοκοµείου. Μάλιστα τέθηκαν ιδέες, όπως να χρησιµοποιηθεί
ένα µέρος των εγκαταστάσεων από το Υπουργείο Παιδείας,
επειδή υπάρχει δίπλα σχολικό συγκρότηµα.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Υπάρχει οµόφωνο ψήφισµα
του νοµαρχιακού συµβουλίου.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Πολύ ωραία. Ήταν εκεί η παριστάµενη Υφυπου-
ργός κ. Χριστοφιλοπούλου. Το άκουσε µε ικανοποίηση και θα
βοηθήσει προς αυτήν την κατεύθυνση.

Υπάρχουν, επίσης, σκέψεις να χρησιµοποιηθεί το υπόλοιπο
κοµµάτι. Θέλω να σας πω ότι µε βρίσκετε έτοιµο, γιατί αντιµε-
τωπίζω ακριβώς το ίδιο πρόβληµα και στην πόλη της Καβάλας,
όπου το παλιό νοσοκοµείο ήταν διάσπαρτο σε τρία κτηριακά
συγκροτήµατα και αναζητούµε να κάνουµε και εκεί την καλύτερη
αξιοποίηση.

Κλείνοντας, θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι θα φροντίσουµε να
γίνει η µεταφορά -γιατί το αξίζει ο κερκυραϊκός λαός- όσο γίνεται
συντοµότερα και µε τρόπο που δεν θα δηµιουργήσει προβλή-
µατα στη µεταφορά του, αλλά και στην παραπέρα λειτουργία του
νέου νοσοκοµείου. Είναι κάτι που έχουµε χρέος να το κάνουµε
προς τον κερκυραϊκό λαό.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστώ και εγώ,

κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Βουλευτής Επικρατείας κ. ∆ιο-

νυσία-Θεοδώρα Αυγερινοπούλου ζητεί άδεια απουσίας στο εξω-
τερικό από 14 Οκτωβρίου έως και 21 Οκτωβρίου 2010. Η Βουλή
εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια.
Εισερχόµαστε τώρα στην τρίτη µε αριθµό 1766/26-8-2010 ερώ-

τηση του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κων-
σταντίνου Αϊβαλιώτη προς την Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την ένταξη παιδιών κα-
θηγητών ΑΕΙ ως µελών ∆ΕΠ σε σχολές ΑΕΙ.

Θα απαντήσει ο Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων κ. Ιωάννης Πανάρετος.

Καλείται ο ερωτών Βουλευτής Β’ Αθηνών του ΛΑΟΣ κ. Κων-
σταντίνος Αϊβαλιώτης επί δίλεπτον να δώσει το διάγραµµα της
ερωτήσεώς του.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
∆εύτερη ερώτηση µέσα σε δύο µέρες για θέµατα παιδείας. Και

χθες είχα ερώτηση. Ήρθε και µου απάντησε η κ. Χριστοφιλο-
πούλου, η οποία είναι, επίσης, όπως και εσείς, άνθρωπος που
πονάει τα ζητήµατα της εκπαίδευσης. Και οι δύο τα γνωρίζετε σε
βάθος.

Όταν ήµουν φοιτητής, αλλά και αργότερα, σκεφτόµουν πόσο
χρήσιµο θα ήταν να µάθαιναν όλοι οι Έλληνες φορολογούµενοι
τι πραγµατικά συµβαίνει στα πανεπιστήµια. Αν δηλαδή αυτά τα
πανεπιστήµια είναι, όπως καταγγέλλεται συχνά από τα Μέσα Μα-
ζικής Ενηµέρωσης, φωλιές σκανδάλων και οικογενειοκρατίας, αν
τα χρήµατα του κόσµου πιάνουν τόπο, αν οι «παρεούλες» και οι
κλίκες κάνουν κουµάντο σε ιδρύµατα, που κανονικά θα έπρεπε να
δίνουν το παράδειγµα και να είναι στην πρωτοπορία και της αξιο-
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κρατίας και της επιβράβευσης του ικανότερου.
Σήµερα, λοιπόν, ζούµε εν συγκρίσει µε το παρελθόν –το ξέ-

ρετε καλύτερα από µένα- στην εποχή των άφθονων τεχνολογι-
κών µέσων.

Οι πανεπιστηµιακές σχολές στην πατρίδα µας έχουν αυξηθεί
πάρα πολύ. Υπάρχουν πάρα πολλές πανεπιστηµιακές σχολές και
πολλά πανεπιστήµια και οι πόροι είναι, παρά την κρίση, την οποία
όλοι βιώνουµε, πολύ περισσότεροι από τις περασµένες δεκαε-
τίες, αφού η Ελλάδα ιδίως µετά το 1974 αναπτύχθηκε αρκετά.

Η υποβάθµιση, όµως, της παρεχόµενης γνώσης από τα πανε-
πιστήµια είναι καταφανής. Νοµίζω ότι αυτό το αναγνωρίζουµε
όλοι. Υπάρχει υποβάθµιση της παρεχόµενης γνώσης, εξ ου και η
κατρακύλα των πανεπιστηµίων µας σε σχέση µε την παγκόσµια
κατάταξη, σε σχέση µε τα υπόλοιπα πανεπιστήµια.

Παλαιότερα ακούγαµε για καθηγητές «ογκόλιθους». Είχανε οι
γονείς µου στα δηµόσια πανεπιστήµια που σπούδαζαν καθηγητές
«ογκόλιθους». Σήµερα, αυτοί οι «ογκόλιθοι» αρχίζουν και σπανί-
ζουν σε επικίνδυνο βαθµό και αντικαθίστανται, δυστυχώς πολλές
φορές, από «τούβλα». Και αυτό συµβαίνει ενώ χιλιάδες Έλληνες
έχουν σηµαντικά ακαδηµαϊκά προσόντα, έχουν πολύ δυνατά δι-
δακτορικά, µιλάνε πολλές γλώσσες, έχουν σπουδάσει σε κορυ-
φαία ξένα πανεπιστήµια. Υπάρχουν νέοι Έλληνες πολίτες που
είναι πολύ σηµαντικοί επιστήµονες, έχουν ιδρώσει, έχουν ξο-
δευτεί, αλλά δεν µπορούν να σπάσουν το φράγµα της παρεού-
λας, της οικογενειοκρατίας, της κλίκας, της ψευτοκουλτούρας,
των γόνων.

Νέοι, λοιπόν, µε τεράστια ακαδηµαϊκή συγκρότηση και εξειδι-
κευµένες γνώσεις µένουν έξω από θέσεις ∆ΕΠ, πολύ απλά γιατί
δεν έχουν «µπάρµπα στη Κορώνη», δεν έχουν ένα συγγενή εντός
των τειχών που να τους σπρώξει, ώστε να σπάσουν αυτό το
φράγµα της οικογενειοκρατίας και να πάρουν κι αυτοί αυτό που
αξίζουν, µια θέση στα ΑΕΙ και στα ΤΕΙ ως διδάσκοντες.

Κύριε Υπουργέ, δοθείσης της ευαισθησίας που έχετε, θέλω να
σας ρωτήσω ποια µέτρα θα πάρετε άµεσα, ώστε να σπάσει αυτό
το απόστηµα της οικογενειοκρατίας και της φαυλοκρατίας σε
πανεπιστηµιακές σχολές και πόσους διορισµούς γιων και θυγα-
τέρων εντοπίσατε τον ένα χρόνο που βρίσκεστε σε αυτήν τη θέση
και τους σταµατήσατε;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Ο Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-

των κ. Ιωάννης Πανάρετος έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου

Μάθησης και Θρησκευµάτων): Κατ’ αρχάς σας ευχαριστώ που
δεχθήκατε να αλλάξουµε την ηµεροµηνία, γιατί την περασµένη
εβδοµάδα έπρεπε να πάρω µέρος στη Σύνοδο Υπουργών Έρευ-
νας της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Έχετε θέσει ένα θέµα στην ερώτησή σας και σήµερα το ανα-
πτύξατε περισσότερο ουσιαστικά για την αξιοκρατία µέσα στο
πανεπιστήµιο. Όσον αφορά την ερώτησή σας, έχω κάνει προ-
σπάθειες να συλλέξω τα στοιχεία και να σας τα δώσω. ∆υστυ-
χώς, παρ’ ότι η ερώτησή σας έγινε στις 26/08 και στις 02/09
ζητήσαµε από τα πανεπιστήµια τα στοιχεία, υπάρχουν πανεπι-
στήµια -αρκετά θα έλεγα, το Αριστοτέλειο Πανεπιστήµιο Θεσ-
σαλονίκης, το Πανεπιστήµιο των Αθηνών, το Οικονοµικό Πανε-
πιστήµιο Πειραιώς, το Πανεπιστήµιο της Πάτρας, των Ιωαννίνων,
της Θράκης, της Κρήτης, της Πελοποννήσου- που δεν έχουν
απαντήσει. Θα επιµείνω όµως και θα έχετε τα στοιχεία αυτά που
ζητήσατε, γιατί είναι υποχρέωσή µας να τα συλλέξουµε και να
σας τα δώσουµε.

Η δυσκολία στην αξιοκρατία στα πανεπιστήµια έγκειται στο ότι
δεν είναι εύκολο να επιβληθεί από το κράτος. Η αξιοκρατία στα
πανεπιστήµια είναι µια διαδικασία που διαµορφώνεται από ακα-
δηµαϊκή παράδοση και η ακαδηµαϊκή παράδοση χρειάζεται αν-
θρώπους -και πανεπιστηµιακούς βέβαια, αφού µιλάµε για τα
πανεπιστήµια- που βάζουν την αξιοκρατία πάνω από οποιαδή-
ποτε άλλη σχέση, είτε είναι αυτή συγγενική, όπως την περιγρά-
ψατε εσείς, είτε είναι άλλης µορφής σχέση. Γνωρίζετε ότι
υπάρχουν και οι πολιτικές σχέσεις. Υπάρχουν και σχέσεις επαγ-
γελµατικές πολλές φορές.

Ως Υφυπουργός Παιδείας, πρέπει να σας πω ότι συνάντησα
την εξής κατάσταση, όταν ανέλαβα αυτήν τη φορά στο Υπουρ-
γείο Παιδείας πριν από ένα χρόνο. Ο νόµος του 2007 της προη-
γούµενης κυβέρνησης είχε εκχωρήσει την αρµοδιότητα του
ελέγχου νοµιµότητας των εκλογών των καθηγητών στους πρυ-
τάνεις. Η σκέψη ήταν κατ’ αρχάς σωστή, ότι στο πλαίσιο της αυ-
τοτέλειας πρέπει τα πανεπιστήµια να ελέγχουν τις διαδικασίες.
∆εν έχει αποδειχθεί, όµως, αυτή η εκχώρηση αρµοδιοτήτων απο-
τελεσµατική. Πρέπει να σας πω ότι, στον ίδιο νόµο προβλεπόταν
ότι το Υπουργείο Παιδείας µπορεί να ασκήσει έλεγχο νοµιµότη-
τας αν υπάρξει κάποια καταγγελία ή διαµαρτυρία και είτε να ακυ-
ρώσει µία διαδικασία είτε να την αναπέµψει στο πανεπιστήµιο.

Κοιτάζοντας τα στοιχεία, είδα ότι, στο διάστηµα από το 2007
µέχρι τον Οκτώβρη του 2009, δεν είχε γίνει καµµία τέτοια ενέρ-
γεια. Από τον Οκτώβρη του 2009 µέχρι σήµερα, µπορώ να σας
πω ότι έχουν διερευνηθεί ή βρίσκονται σε διαδικασία διερεύνη-
σης οι περιπτώσεις εκλογής εκατό περίπου καθηγητών στα πα-
νεπιστήµια µετά από ενστάσεις ή διαµαρτυρίες. Επίσης, έχουν
ακυρωθεί δεκαπέντε διορισµοί καθηγητών στα πανεπιστήµια,
γιατί διαπιστώθηκε κατά τον έλεγχο ότι η διαδικασία που είχε
ακολουθηθεί δεν ήταν νόµιµη.

Υπάρχει, όµως, ένα ευρύτερο θέµα για την έκταση της αρµο-
διότητας και τη δυνατότητα ελέγχου που έχει ο Υπουργός Παι-
δείας ή ο Υφυπουργός, αν έχει την αρµοδιότητα να προχωρήσει
πέρα από τον τυπικό έλεγχο νοµιµότητας –όπως εγώ κάνω αυτήν
τη στιγµή- σε έναν πιο ουσιαστικό έλεγχο. ∆εν έχει αυτήν την ευ-
χέρεια. Αυτήν την υποχρέωση έπρεπε να την ασκούν τα ίδια τα
πανεπιστήµια, και θα µου δοθεί η ευκαιρία στη δευτερολογία µου
να εξηγήσω γιατί, κατά τη γνώµη µου, αυτό δεν έχει συµβεί και
για το πώς προτιθέµεθα να αντιµετωπίσουµε το πρόβληµα αυτό.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Βουλευτής του ΛΑΟΣ

κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης έχει τρία λεπτά για να αναπτύξει την
ερώτησή του.

Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, θέλω να σας ευχαριστήσω γιατί

απαντήσατε σε πολύ µεγάλο βαθµό σε αυτό που σας ρώτησα.
Τρία χρόνια είµαι Βουλευτής και είναι σπάνιο ή εν πάση περι-
πτώσει, δεν συναντάται συχνά να ρωτάει ο Βουλευτής κάτι συ-
γκεκριµένο και να παίρνει συγκεκριµένη απάντηση. Χαίροµαι
πάρα πολύ, γιατί στη συντριπτική πλειοψηφία αυτών των θεµά-
των που έβαλα, πήρα απάντηση.

Όταν έβαλα στο Google τις λέξεις «οικογενειοκρατία στα ελ-
ληνικά ΑΕΙ» είχα ογδόντα οκτώ χιλιάδες εξακόσιες αναφορές και
διαµαρτυρίες. Φανταστείτε, ογδόντα οκτώ χιλιάδες εξακόσιες
αναφορές στο Google για την οικογενειοκρατία στα ελληνικά
ΑΕΙ! Είναι, λοιπόν, ένα σύγχρονο άγος, είναι πραγµατικά ένα αί-
σχος. Και είναι ένα αίσχος το βόλεµα των γόνων και της οικογε-
νειοκρατίας στην ελληνική τριτοβάθµια εκπαίδευση. Πολύ δίκαια
οι πολίτες διαµαρτύρονται για µας τους πολιτικούς, διαµαρτύ-
ρονται για την οικογενειοκρατία. ∆εν θα πρέπει να την επιβρα-
βεύουµε.

∆ιότι όπως γνωρίζετε, στην Ελλάδα έχουµε Κοινοβουλευτική
∆ηµοκρατία και ο καθένας έχει το δικαίωµα µε το σταυρό να επι-
λέγει Βουλευτές. Αν κάποιος διαµαρτύρεται για την οικογενειο-
κρατία, θα πρέπει µε την πράξη του να δείχνει ότι την απορρίπτει.
∆εν υπάρχει χούντα στην Ελλάδα, ούτε οι Βουλευτές βγαίνουν µε
τα τανκς. Βγαίνουν µε τους σταυρούς. Άρα, όταν καταριόµαστε
την οικογενειοκρατία, θα πρέπει στην πράξη κι εµείς ως πολίτες
να κάνουµε αυτό που πρέπει.

Φυσικά είναι κακή η οικογενειοκρατία στην πολιτική. Φυσικά
υπάρχει οικογενειοκρατία και στη δηµοσιογραφία. Ή µήπως
κάνω λάθος; Βλέπουµε γόνους δηµοσιογράφων, γενιές δηµο-
σιογράφων να έρχονται και να ξανάρχονται. Κι αυτή είναι η αλή-
θεια. Κι εκεί επικρατεί οικογενειοκρατία. Αλλά επικρατεί και στην
τριτοβάθµια εκπαίδευση µε τους γόνους, τους γιους και τις
κόρες που γίνονται καθηγητές κληρονοµώντας τους θώκους των
γονιών τους, κάτι που αποτελεί προφανώς ντροπή για την δηµο-
κρατία.

∆ηµοκρατία, όµως, σηµαίνει κυρίως αξιοκρατία και όχι κυ-
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ριαρχία της κουλτουροπαρέας, των αχρείων, των κολλητών ή των
συγγενών. Και λυπάµαι, αλλά τα τελευταία χρόνια, ιδίως µετά τη
Μεταπολίτευση, βλέπω µία κυριαρχία των κολλητών και της πα-
ρέας στα ελληνικά πανεπιστήµια.

Πρέπει να πούµε το εξής: Η ελληνική τριτοβάθµια εκπαίδευση
έπιασε από το ’81 και πέρα πάτο, γιατί καθιερώθηκε η αρρωστη-
µένης εµπνεύσεως ρύθµιση περί ψηφοφορίας των καθηγητών
από τους φοιτητές. Τέλειωσα δύο διαφορετικά δηµόσια πανεπι-
στήµια στην Ελλάδα. Τέλειωσα το Οικονοµικό Τµήµα του Πανε-
πιστηµίου Αθηνών και έκανα µεταπτυχιακό στην ΑΣΟΕ. Βρέθηκα
µετά, όταν δούλευα στις Βρυξέλλες, σε ένα άλλο δηµόσιο πανε-
πιστήµιο, στο Κρατικό Πανεπιστήµιο Βρυξελλών. Πρέπει να σας
πω ότι εκεί, κύριε Υπουργέ, όταν σπούδαζα στο Κρατικό Πανε-
πιστήµιο Βρυξελλών –έκανα το µεταπτυχιακό µου στις Πολιτικές
Επιστήµες- οι ξένοι συνάδελφοι µε ρωτούσαν, αν πράγµατι,
ισχύει αυτός ο νόµος, αυτό το όργιο συναλλαγής καθηγητών-
φοιτητών, αλλά και η οικογενειοκρατία στην Ελλάδα. Αυτό ση-
µαίνει πολύ απλά ότι µας πήραν χαµπάρι κι εκεί.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κι επειδή ο κόσµος ζητάει ονόµατα και σχολές και για να µην
κατηγορηθούµε ότι λέµε γενικολογίες ή ότι ρίχνουµε σπαθιές
στον αέρα, γι’ αυτό ζήτησα από το Υπουργείο Παιδείας τα στοι-
χεία και σας ευχαριστώ που κάνατε την προσπάθεια να τα µαζέ-
ψετε. Αξιολογώ το γεγονός ότι παρ’ ότι προσπαθήσατε και παρ’
ότι πέρασαν δύο µήνες, µου αναφέρατε οκτώ, εννέα πανεπιστή-
µια τα οποία δεν έστειλαν τα στοιχεία.

Κοιτάξτε δεν είναι το Κυπριακό. Θα πρέπει να το λύσουν αυτό
το θέµα τα πανεπιστήµια και να εφοδιάσουν την Βουλή των Ελ-
λήνων µε στοιχεία για το ποιοι καθηγητές έχουν τα παιδάκια τους
στην ίδια σχολή διορισµένα. ∆ιότι εγώ αν δω ότι στις σχολές
υπάρχει µπαµπάς ή µαµά και ο γιος και η κόρη βρίσκονται στην
ίδια σχολή, θα πω ότι εδώ κάτι τρέχει. Και χαίροµαι πολύ που εί-
πατε ότι είδατε εκατό διορισµούς και τους δεκαπέντε τους ακυ-
ρώσατε. Κατάλαβα καλά;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Μάλιστα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Είναι ένα µεγάλο ποσοστό,
κάτι συµβαίνει. Για να το κάνετε ως εποπτεύων Υπουργείο κάτι
σηµαίνει.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): ∆εν είχε συµβεί ποτέ στην ιστο-
ρία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: ∆εν είχε συµβεί ποτέ και γι’
αυτό σας συγχαίρω για άλλη µια φορά. Αυτό είναι πολύ καλό
βήµα και µακάρι να καθιερωθεί ως αρχή, όπου υπάρχει τέτοιο
ζήτηµα να παρεµβαίνει το Υπουργείο Παιδείας.

Οι Έλληνες, λοιπόν, περιµένουν στοιχεία και ονόµατα, γιατί η
κατάσταση έχει φτάσει στο µη παρέκει. Θα χαρώ πολύ να έχω
αυτόν τον κατάλογο µε τα ονόµατα των σχολών όλων των ελλη-
νικών πανεπιστηµίων και των ΤΕΙ, γιατί χρειάζεται διαφάνεια σε
όλα και ενηµέρωση των πολιτών, αφού στο κάτω-κάτω οι πολίτες
είναι αυτοί που πληρώνουν και το µάρµαρο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Ιωάννης Πανάρε-

τος, Υφυπουργός Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-
των, έχει το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΑΡΕΤΟΣ (Υφυπουργός Παιδείας, ∆ιά Βίου
Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Στν δευτερολογία µου θέλω να αναφερθώ λίγο περισσότερο
στις αδυναµίες που εγώ τουλάχιστον, και ως καθηγητής πανεπι-
στηµίου, βλέπω και να σας εξηγήσω τον τρόπο που θα προσπα-
θήσουµε να αντιµετωπίσουµε την ουσία του προβλήµατος.

Οι δυσκολίες είναι ότι όταν έχεις ένα δηµόσιο ίδρυµα, όπως
είναι το πανεπιστήµιο, που έχει αποκλειστικά εσωστρεφή διοί-
κηση –η διοίκηση, δηλαδή, προέρχεται από το εσωτερικό και
εκλέγεται µόνο από το εσωτερικό- είναι φυσικό, αυτός που εκλέ-
γεται, να προσπαθεί να ικανοποιήσει την εκλογική του βάση. Και
σε αυτή την περίπτωση, η δυσκολία του να επιλέξει να κάνει αυτό
που είναι σωστό σε σχέση µε την ικανοποίηση αυτού που θέλει,
το τµήµα, το οποίο έχει εκλέξει κάποιον µε µια διαδικασία η οποία

δεν είναι αξιοκρατική, είναι κάτι δύσκολο.
Εποµένως χρειάζεται ανάταξη των ελληνικών πανεπιστηµίων

και αυτό είναι εκείνο που θα προσπαθήσουµε να κάνουµε.
Θέλω να σας πω ότι, στον έλεγχο νοµιµότητας, τον οποίο κάνω

και µε µεγάλη προσπάθεια -γιατί χρειάζεται να ζητάµε τα στοι-
χεία, τους φακέλους από τα πανεπιστήµια, να επιµένουµε για να
έρθουν οι φάκελοι από τα πανεπιστήµια- ουδέποτε µε έχει απα-
σχολήσει το όνοµα του προσώπου για το οποίο γίνεται ο έλεγ-
χος. Ουδέποτε µε έχει απασχολήσει η πολιτική του τοποθέτηση.
Για οποιαδήποτε περίπτωση υπάρχει καταγγελία ή διαµαρτυρία,
έχω δώσει εντολή στις υπηρεσίες αµέσως να ζητούν το φάκελο
και να γίνεται ο έλεγχος νοµιµότητας. Αυτό είναι εκείνο που
µπορώ να κάνω αυτήν τη στιγµή.

Κάνατε µία αναφορά στους γόνους πολιτικών οικογενειών και
δηµοσιογραφίας. Στο πανεπιστήµιο, τα πράγµατα πρέπει να είναι
διαφορετικά, διότι στο κάτω-κάτω της γραφής, στην πολιτική,
όπως είπατε, ψηφίζεται κανείς. Στη δηµοσιογραφία εάν είναι µία
επιχείρηση ιδιωτική, δεν µπορεί κανείς να πει γιατί δεν πρέπει κά-
ποιος να διαλέξει συγγενικό του πρόσωπο. Στο πανεπιστήµιο,
όµως, είναι απαραίτητο η διαδικασία να είναι αξιοκρατική και δεν
πρέπει να αφήνει κανένα περιθώριο αµφισβήτησης της ποιότη-
τας και της ουσίας της εκλογής. Γιατί το πανεπιστήµιο αποτελεί
και το χώρο εκείνον που θα έπρεπε να είναι παράδειγµα για όλες
τις άλλες δραστηριότητες στην κοινωνική ζωή.

Γι’ αυτόν το λόγο και εµείς, στην προσπάθεια που θα κάνουµε
για να αλλάξουµε τα πράγµατα στο πανεπιστήµιο, ένα από τα
πρώτα µας µελήµατα είναι να αλλάξουµε τον τρόπο διοίκησης
του πανεπιστηµίου και ταυτόχρονα να δηµιουργήσουµε τις προ-
ϋποθέσεις εκείνες ώστε το πανεπιστήµιο και οι καθηγητές του
να έχουν ως προτεραιότητα την εκλογή καθηγητών που θα αντα-
ποκρίνονται σε υψηλές προδιαγραφές. Γιατί αυτός θα είναι ο
τρόπος ή θα είναι ένας από τους τρόπους, µε τους οποίους θα
αξιολογούνται τα πανεπιστήµια.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υφυπουργό.
Εισερχόµαστε στις αναφορές και ερωτήσεις δεύτερου κύκλου.
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 519/29-7-2010 ερώτηση του

Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνα Γαληνού προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
αλιευτική δραστηριότητα από τις τούρκικες ανεµότρατες στα ελ-
ληνικά και διεθνή χωρικά ύδατα του Αιγαίου.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Λέσβου της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Σπυρίδων Γαληνός να διατυπώσει επί δίλεπτο την ερώτησή του.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, να συγχαρώ τον κύριο Υπουργό για την ανάληψη

των καθηκόντων του.
Εύχοµαι, κύριε Υπουργέ, καλή επιτυχία στο έργο σας και εύ-

χοµαι να επιλύσετε πολλά προβλήµατα ξεκινώντας από αυτό που
σήµερα σας θέτω εγώ µε το ερώτηµά µου.

Σύµφωνα µε την ελληνική νοµοθεσία που έχει εναρµονιστεί µε
σχετική οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένωσης, οι ανεµότρατες πρέ-
πει να σταµατάνε το ψάρεµα από τις 30 Μαΐου έως στις 10 Σε-
πτεµβρίου για την ανανέωση του θαλάσσιου οικοσυστήµατος και
τον εµπλουτισµό του µε νέους πληθυσµούς ψαριών.

Την ίδια στιγµή που το Κοινοτικό ∆ίκαιο υποχρεώνει τις ελλη-
νικές ανεµότρατες να παραµένουν παροπλισµένες, οι τουρκικές
ανεµότρατες, που δεν υφίστανται αντίστοιχους περιορισµούς,
αλωνίζουν και κυριολεκτικά σαρώνουν το Αιγαίο εντός και εκτός
των χωρικών υδάτων της Ελλάδος.

Κύριε Υπουργέ, οι ψαράδες των νησιών µας είναι εξοργισµέ-
νοι και δικαίως. Το ότι σήµερα οι ελληνικές ανεµότρατες αργούν,
δεν έχει το αναµενόµενο αποτέλεσµα, δηλαδή να ανανεώνεται
το οικοσύστηµα και τα κοπάδια των ψαριών. Αντίθετα, οι απαγο-
ρεύσεις αυτές που πηγάζουν από το Κοινοτικό ∆ίκαιο, λειτουρ-
γούν ως ελευθέρας για τις τουρκικές ανεµότρατες.

Τα τρία νησιά του Νοµού Λέσβου αποτελούν σύνορο όχι µόνο
της Ελλάδος αλλά και της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Όµορη µε την
περιφέρειά µας δεν είναι µια άλλη ευρωπαϊκή περιφέρεια, όπου
εξίσου ισχύει και εξίσου γίνεται σεβαστός ο ευρωπαϊκός νόµος,
αλλά η Τουρκία, όπου τίποτα από όλα αυτά δεν ισχύει και όπου
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καταβάλλεται κάθε προσπάθεια να ασκηθεί συγκριτικό πλεονέ-
κτηµα εις βάρος της χώρας µας.

Αυτό που συµβαίνει µε τις ανεµότρατες είναι ενδεικτικό µιας
ευρύτερης κατάστασης, όπου ο συνδυασµός των περιορισµών
που θέτει το Ευρωπαϊκό ∆ίκαιο µε τη συχνά καταχρηστική δράση
των όµορων εκτός Ευρωπαϊκής Ένωσης χωρών, δηµιουργεί συ-
γκριτικά µειονεκτήµατα και οδηγεί στη θυµατοποίηση κατηγο-
ρίας επαγγελµατιών της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Οι ανεµότρατες
του Νοµού Λέσβου υφίστανται υψηλή οικονοµική απώλεια από
αυτή την κατάσταση, χωρίς να φταίνε σε τίποτα.

Επειδή, όπως καταλαβαίνετε η συµµετοχή της χώρας µας στην
Ευρωπαϊκή Ένωση πρέπει να αποτελεί συγκριτικό πλεονέκτηµα
και όχι συγκριτικό µειονέκτηµα και βεβαίως σίγουρα όχι αυτο-
τελή παράγοντα κόστους, ερωτώ το Υπουργείο τι προτίθεται να
κάνει προκειµένου να αντιµετωπιστεί αυτή η κατάσταση και σε
ποιες ενέργειες θα πρέπει να προβεί, ώστε να αποζηµιωθούν, αν
χρειαστεί, οι αλιείς του νοµού µου και σε όποιον άλλο νοµό υφί-
σταται το ίδιο πρόβληµα, για την απώλεια την οποία έχουν επ’
ωφελεία των Τούρκων συναδέλφων τους.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, αφού
σας ευχηθώ καλή επιτυχία στο έργο σας, σας δίδω το λόγο επί
τρίλεπτο να απαντήσετε στον κ. Γαληνό.

ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-
σεων, Νήσων και Αλιείας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. Ευ-
χαριστώ πολύ και τον κύριο συνάδελφο για τις ευχές του. Ελπίζω
στο τέλος της υπουργικής µου θητείας να κάνω τον απολογισµό
και να δω τι έχω καταφέρει και τι προβλήµατα µπόρεσα να λύσω,
γιατί όπως ξέρετε, τα προβλήµατα που έχουν να κάνουν µε τη
θάλασσα είναι τελείως διαφορετικά από τα προβλήµατα της στε-
ριάς.

Είναι λίγο-πολύ γνωστά τα κατά καιρούς προβλήµατα που δη-
µιουργούνται στο Αιγαίο από τα τουρκικά αλιευτικά σκάφη -και
εσείς ως Βουλευτής ενός ακριτικού νοµού και νησιού τα ξέρετε
καλά- επειδή ακριβώς η Τουρκία δεν υποχρεούται και δεν εφαρ-
µόζει τους κανόνες της κοινής αλιευτικής πολιτικής.

Για το θέµα αυτό, κύριε συνάδελφε, είναι ενήµερη η Ευρω-
παϊκή Κοινότητα, η οποία, ως γνωστό, δεν έχει ανοίξει τις δια-
πραγµατεύσεις επί του Κεφαλαίου 13 για την αλιεία, καθώς η
Τουρκία δεν είναι επαρκώς προετοιµασµένη για να εφαρµόσει
το κοινοτικό κεκτηµένο. Η κοινή αλιευτική πολιτική καλύπτει τις
αλιευτικές δραστηριότητες που ασκούνται είτε εντός των ορίων
των κρατών-µελών ή των υδάτων της Κοινότητας είτε από αλι-
ευτικά σκάφη µε σηµαία, όµως, κράτους-µέλους. Πιο συγκεκρι-
µένα, ο κανονισµός 1967/2006 του Συµβουλίου για τα µέτρα
διαχείρισης των αλιευτικών πόρων, ρυθµίζει την αλιεία στη Με-
σόγειο στα κοινοτικά ύδατα αλλά και στα διεθνή από κοινοτικά
σκάφη.

Η Τουρκία ως τρίτη χώρα, παρ’ ότι βρίσκεται, όπως ξέρετε,
στο στάδιο των προενταξιακών διαπραγµατεύσεων, για την αλι-
εία στα διεθνή ύδατα της Μεσογείου δεσµεύεται µόνο από κα-
νόνες που υιοθετούνται από τη ∆ιεθνή Επιτροπή ∆ιαχείρισης
Τόνου του Ατλαντικού και της Μεσογείου και τη Γενική Επιτροπή
Αλιείας και του Παγκόσµιου Οργανισµού Τροφίµων του ΟΗΕ για
τη Μεσόγειο.

Σύµφωνα µε την υπ’ αριθµόν 33/2009/2 σύσταση του ανωτέ-
ρου οργανισµού, τα αλιευτικά σκάφη όλων των συµβαλλοµένων
µελών, µεταξύ των οποίων και η Τουρκία, που αλιεύουν µε το ερ-
γαλείο τράτα βυθού µε πόρτες, υποχρεούνται να χρησιµοποιούν
σάκους τράτας µε µέγεθος τετράγωνων µατιών τουλάχιστον σα-
ράντα χιλιοστών από την 31η Ιανουαρίου 2012.

Πάντως, στο πλαίσιο των διµερών συνοµιλιών ενηµερωθήκαµε
ότι τα τουρκικά αλιευτικά σκάφη εφαρµόζουν περίοδο απαγό-
ρευσης αλιείας από 15 Απριλίου µέχρι 15 Σεπτεµβρίου κάθε
έτους σε απόσταση µέχρι τριών ναυτικών µιλίων από τις ακτές
χρησιµοποιώντας δίχτυα αντίστοιχα µε αυτά που προβλέπονται
από τον κανονισµό της Μεσογείου.

Κατά την τετράµηνη περίοδο που απαγορεύεται η αλιεία στα
εθνικά ύδατα βάσει του π.δ. 917/1966 θα µπορούσαν να δρα-
στηριοποιούνται τα ελληνικά αλιευτικά σκάφη στα διεθνή ύδατα,
πλην όµως η πλειονότητα των αλιέων προκειµένου να διαφυλά-
ξουν τα αποθέµατα -κατά το δυνατόν- παραιτούνται από το δι-

καίωµά τους.
Κατά τα παραπάνω αποζηµίωση προς την ελληνική πλευρά για

τη δραστηριοποίηση των τουρκικών αλιευτικών στα διεθνή ύδατα
δεν προβλέπεται. Η µόνη, ίσως, λύση προκειµένου να ληφθούν
µέτρα προστασίας µίας θαλάσσιας περιοχής, που βρίσκεται στα
διεθνή ύδατα του Αιγαίου, είναι να τεκµηριωθεί ότι υπάρχει πρό-
βληµα µε διενέργεια µελέτης και από το Υπουργείο µας θα εξε-
ταστεί το ενδεχόµενο αυτό. Σε περίπτωση βέβαια που υιοθετηθεί
σχετική πρόταση της Ελλάδας από τη Γενική Επιτροπή της Με-
σογείου του ΟΗΕ, θα πρέπει τα ελληνικά αλιευτικά να εφαρµό-
ζουν απαρέγκλιτα τις απαγορεύσεις γιατί υιοθετούνται και από
την κοινοτική νοµοθεσία, ενώ η υποχρέωση υιοθέτησης από τη
γείτονα δεν εξασφαλίζεται.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Ο ερωτών Βουλευτής Λέσβου της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σπυ-

ρίδων Γαληνός έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε να πω ότι περίµενα µία δια-

φορετική απάντηση και αυτό γιατί απευθύνοµαι σε πολιτικό και
όχι σε κάποιον υπάλληλο του Υπουργείου σας ή κάποιας διεύ-
θυνσης αλιείας µίας νοµαρχιακής αυτοδιοίκησης.

Αποτελεί αδιαµφισβήτητο γεγονός ότι οι Έλληνες αλιείς θυ-
µατοποιούνται συνεχώς από το συνδυασµό του θεσµικού πλαι-
σίου και της τουρκικής ασυδοσίας.

Αποτελεί επίσης, αδιαµφισβήτητο γεγονός ότι οι απαγορεύ-
σεις για τους Έλληνες αλιείς που εκπηγάζουν από το Κοινοτικό
∆ίκαιο λειτουργούν ως ελευθέρας για τους Τούρκους αλιείς, που
κυριολεκτικά σαρώνουν το Αιγαίο, ανεξάρτητα µε αυτά που σας
λένε.

Αποτελεί, επίσης, αδιαµφισβήτητο γεγονός ότι η προηγούµενη
ηγεσία του αρµόδιου Υπουργείου δεν έπραξε όλα όσα µπο-
ρούσε, όλα όσα όφειλε να πράξει στο συγκεκριµένο τοµέα.

Το σηµαντικό ερώτηµα, εν πάση περιπτώσει, είναι τι θα πράξει
από εδώ και εµπρός η παρούσα ηγεσία του Υπουργείου, εάν
πραγµατικά σκοπεύει να αντιµετωπίσει τα προβλήµατα ή αν σκο-
πεύει να παίξει το γνωστό παιχνίδι της διάχυσης της υπαιτιότη-
τας και της συναρµοδιότητας, που τελικά ισοδυναµεί µε ανα-
ρµοδιότητα.

Εδώ πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι έχετε πεδίον δόξης λαµπρόν.
Η διενέργεια αλιείας µε µηχανότρατες στο στενό της Μυτιλή-

νης –κι εδώ αναφέροµαι σε ένα ιδιαίτερο πρόβληµα, φεύγω από
το γενικό και πηγαίνω στο ειδικό- και συγκεκριµένα από την πε-
ριοχή του Ακρωτηρίου Αγριλιάς µέχρι τις Νησίδες Τοκµάκια κα-
θίσταται προβληµατική µε την εφαρµογή του κανονισµού που κι
εσείς αναφέρατε, τον 1967/2006. Σύµφωνα µε αυτόν τον κανονι-
σµό το όριο για να επιτραπεί η αλιεία µε µηχανότρατα είναι η
απόσταση τριών µιλίων από τις ακτές ή βάθος πενήντα µέτρων.
Κατά συνέπεια οι µηχανότρατες της Μυτιλήνης λόγω του ότι σε
αυτήν την απόσταση από τις ακτές δεν υφίσταται βάθος πενή-
ντα µέτρων είναι υποχρεωµένες να πηγαίνουν ή πέρα από την
απόσταση αυτή, οπότε εισέρχονται σε τουρκικά ύδατα και υφί-
στανται τις συνέπειες γι’ αυτό, είτε να µένουν παροπλισµένες οι
ανεµότρατες και αυτός ο χώρος να αλιεύεται µόνο από τους
Τούρκους ψαράδες.

Πρέπει, επίσης, να επισηµανθεί ότι αυτό το στενό της Μυτιλή-
νης αποτελεί το µόνο απάγκιο µέρος που µπορούν να ασχολού-
νται οι αλιείς, όταν υπάρχουν δυσµενείς καιρικές συνθήκες.

Με αυτούς τους περιορισµούς ασφαλώς µειώνονται δραµα-
τικά τα αλιευτικά πεδία στους επαγγελµατίες µέσης αλιείας, οι
οποίοι οδηγούνται σε αφανισµό.

Οι επαγγελµατίες αλιείς ζητούν σε αυτήν τη συγκεκριµένη πε-
ρίπτωση παρέκκλιση της εφαρµογής του κανονισµού για τη
Λέσβο, ώστε να επιτραπεί στις µηχανότρατες η αλιεία στα δύο
ναυτικά µίλια ανεξαρτήτως του βάθους. Είπα και πριν ότι τέτοιο
βάθος που προβλέπεται από τον κανονισµό δεν υπάρχει.

Πρέπει, επίσης, να επισηµάνω ότι σήµερα, την ίδια ώρα που οι
Έλληνες αλιείς διώκονται σε απόσταση µεγαλύτερη των τριών
χιλιοµέτρων από τις ακτές µας, οι συνάδελφοι τους οι Τούρκοι
ψαρεύουν στα πεντακόσια µέτρα από τις ακτές µας. Και το τρα-



γικό βέβαια είναι ότι αυτά τα ψάρια που αλιεύονται στις ελληνι-
κές θάλασσες από Τούρκους ψαράδες, εκείνοι τα εξάγουν κι
εµείς τα εισάγουµε.

Κύριε Υπουργέ, υπάρχει το γενικό, αλλά υπάρχει και το ειδικό.
Το ειδικό σας το ανέφερα. Το ειδικό το επιτρέπει και η ευρωπαϊκή
νοµοθεσία, να λαµβάνονται ειδικές πολιτικές για να αντιµετωπί-
ζονται αυτού του είδους τα προβλήµατα.

Πιστεύω, λοιπόν, ότι αυτό το συγκεκριµένο δεν ήταν σε γνώση
σας, γι’ αυτό και ήθελα να σας το θέσω σήµερα ελπίζοντας ότι θα
δώσετε λύση σε αυτό και καταλαβαίνοντας το δίκαιο των ελ-
λειµµάτων των αλιέων της πατρίδας µου και όπου αλλού υπάρ-
χει, εάν υπάρχει τέτοια περίπτωση, να φροντίσετε ώστε µε δική
σας οδηγία, µε δική σας εντολή να δοθεί η λύση.

Υπενθυµίζω, άλλωστε, ότι και παλαιότερα από την προηγού-
µενη κυβέρνηση σε αντίστοιχο αίτηµα, το οποίο είχε υποβληθεί,
αναγνωρίζοντας η πολιτική ηγεσία το δίκαιο του αιτήµατος, είχε
δώσει κατά παρέκκλιση την άδεια να ψαρεύουν οι αλιείς σε µι-
κρότερη απόσταση από αυτήν που προβλέπεται στο Ευρωπαϊκό
∆ίκαιο.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Θαλασσίων

Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας κ. Ιωάννης ∆ιαµαντίδης έχει το
λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-
σεων, Νήσων και Αλιείας): Κύριε συνάδελφε, θα µου επιτρέψετε
να πω ότι η απάντηση ήταν καθαρά πολιτική. Και η απάντηση
βγαίνει µέσα από τις υπηρεσίες και µέσα από την ενηµέρωση
που αυτές οι υπηρεσίες δίνουν στον Υπουργό. Και πρέπει να σας
πω, επειδή είχα πριν λίγες µέρες στο Υπουργείο συνάντηση και
µε την κ. ∆αµανάκη, την Επίτροπο µας στα θέµατα αλιείας, ότι
δεν µπορεί να γίνει καµµία παρέκκλιση εφαρµογής για τη Λέσβο.
∆εν είναι δυνατόν. Το αίτηµα αυτό, που θέτετε εσείς για τη
Λέσβο, το έχουν θέσει πάρα πολλοί άλλοι συνάδελφοι Βουλευτές
µε διάφορους άλλους ενδιαφερόµενους αλιείς και βεβαίως γνω-
ρίζουν πολύ καλά και οι ίδιοι ότι υπήρχε µία καταληκτική ηµερο-
µηνία, η 1/10/2010. Και αυτό γιατί; ∆ιότι υπάρχει η κοινοτική
οδηγία, υπάρχει η απόφαση η τελεσίδικη και η απόφαση δεν πάρ-
θηκε τώρα τελευταία, την ξέραµε πολλά χρόνια πριν και είχαν
όλη τη δυνατότητα να προετοιµαστούν. Παρ’ όλα αυτά εγώ θα
τους δω µέσα στην εβδοµάδα αυτή….

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Εάν επιτρέπει ο κύριος

Υπουργός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-

σεων, Νήσων και Αλιείας): Ορίστε, κύριε Γαληνέ.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Υπουργέ.
Για το συγκεκριµένο πρόβληµα που σας έθεσα, καταλαβαίνετε

ότι οι αλιείς δεν µπορούσαν να κάνουν απολύτως τίποτα, όπως
η χώρα µας δεν µπορούσε να επιµηκύνει την απόσταση που χω-
ρίζει τις ακτές τις δικές µας από τα απέναντι παράλια. Είναι έξι

τα µίλια, τρία και τρία. Βάθος στα τρία µίλια πενήντα µέτρων δεν
υφίσταται, άρα σε αυτό το σηµείο απαγορεύεται η αλιεία στους
Έλληνες και επιτρέπεται στους Τούρκους. Αυτό είναι µία παρα-
φωνία….

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μην αναπτύσσετε άλλο
το θέµα, κύριε Γαληνέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ∆ΙΑΜΑΝΤΙ∆ΗΣ (Υπουργός Θαλασσίων Υποθέ-
σεων, Νήσων και Αλιείας): Κύριε Γαληνέ, όντως υπάρχει αυτή η
ιδιαιτερότητα, όµως θα πρέπει να γίνει κατανοητό ότι οι υπο-
χρεώσεις που απορρέουν από την κοινοτική αλιευτική νοµοθε-
σία δεν είναι δεσµευτικές για τον τουρκικό αλιευτικό στόλο και
ως εκ τούτου δεν είναι επιτρεπτός ο έλεγχος εφόσον αυτοί δρα-
στηριοποιούνται εκτός των Ελληνικών χορικών υδάτων.

Όπως, όµως, µε ενηµέρωσε το αρµόδιο Υπουργείο Προστα-
σίας του Πολίτη έχουν δοθεί ρητές εντολές και οδηγίες στα αρ-
µόδια όργανα του Λιµενικού Σώµατος για την διενέργεια
εντατικών ελέγχων µε πλωτά, χερσαία, εναέρια µέσα εντός βέ-
βαια των ελληνικών χωρικών υδάτων.

Σε κάθε περίπτωση εντοπισµού ξένων αλιευτικών σκαφών
εντός των χωρικών υδάτων της πατρίδας µας τηρούνται οι προ-
βλεπόµενες διαδικασίες, βάσει και του υφιστάµενου εθνικού σχε-
διασµού για την αποµάκρυνσή τους από αυτά, καθώς επίσης
ενηµερώνονται οι αρµόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου Εξωτε-
ρικών και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας για τις δικές τους πε-
ραιτέρω ενέργειες.

Οι νοµοθετικές πρωτοβουλίες σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Κοινό-
τητας αναλαµβάνονται από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή, σύµφωνα
µε το άρθρο 6 του κανονισµού 1967/2006.

Όσον αφορά στην προώθηση σχετικού αιτήµατος από ελληνι-
κής πλευράς για τη δηµιουργία προστατευόµενων περιοχών στα
διεθνή ύδατα του Αιγαίου, ανακύπτουν ζητήµατα, τα οποία θα
πρέπει να συνεκτιµηθούν, όπως είπα και στην πρωτολογία µου.

Για το θέµα αυτό, κύριε συνάδελφε, γίνεται ανταλλαγή από-
ψεων σε επίπεδο Γενικής Επιτροπής Αλιείας και του Παγκόσµιου
Οργανισµού Τροφίµων του ΟΗΕ για τη Μεσόγειο µε σκοπό τη
λήψη διεθνών µέτρων. Όταν υπάρξουν αποτελέσµατα µέσα από
αυτήν την ανταλλαγή απόψεων, τότε βεβαίως θα είµαι σε θέση να
πω τι ακριβώς αποφάσεις επάρθησαν.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

αναφορών και ερωτήσεων.
∆έχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.20’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τετάρτη 20 Οκτωβρίου 2010 και ώρα
10.30’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: νοµοθετική εργα-
σία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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